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OTURUM BAŞKANI: NAMIK KEMAL KOÇ 

 

Toplantımızı açıyorum, sayın Bakanlarım, İstanbul Vergi Dairesi’nin sayın 

Başkanı, Büyük Mükellefler Vergi Dairemizin sayın Başkanı, Odamızın sayın Başkanı, 

Odamız Kurullarının değerli üyeleri, değerli üstatları, maliyemizin katılan müdürleri, 

değerli personeli, Odamızın geleneksel Aylık Toplantımıza hepiniz hoş geldiniz. Bu 

toplantının verimli geçmesini, faydalı olmasını, hem üstatlarımıza, hem ülkemize fayda 

sağlamasını can-ı gönülden diliyorum.  

 



Oda Başkanımızı konuşma yapmaya çağırmadan önce, birkaç cümle bugünün 

önemiyle ilgili açıklamada bulunmak istiyorum.  

Biliyorsunuz, bugün 29 Mayıs, Osmanlı’nın beylikten devlet diyelim, bugün 

İmparatorluğa geçtiğini, çok ileri görüşlü, ütopyaları olan çok ileri görüşlü yenilikçi bir 

Padişah ve İstanbul’u fetih ettikten sonra “Fatih” unvanını alan Fatih Sultan Mehmet 

571 yıl önce İstanbul’u fetih ederek Osmanlı’yı da İmparatorluğa dönüştürmüş 

durumda. Biz bu şehirde bunu yaşıyorsak, bunları anmamız lazım. 465 yıl sonra da 

yeniden bir işgale uğruyor Mondros Mütarekesinden sonra, 13 Kasım’da fiilen gemiler 

Haydarpaşa’nın önüne geliyor. 16 Mart 1920’de resmen karaya çıkartarak işgal 

ediyorlar. Sonrasında Mustafa Kemal önceleri Recep Paşa’yı, Selahattin Adil Paşa’yı 

gönderiyor. Olmuyor, iş uzadığı zaman 3’üncü Kolordu’nun başındaki Şükrü Naili 

Paşamızla birlikte 06 Ekim 1923’te İstanbul tekrar işgalden kurtarıyor.  

Ben bu açıklamayı yaptıktan sonra Oda Başkanımızı açılış konuşmasını yapmak 

için kürsüye davet ediyorum, buyurun sayın Başkanım.  

 

İSTANBUL YMM ODASI BAŞKANI VAHAP ADIYAMAN  

 

Sayın Bakanlarım, sayın İstanbul Vergi Dairesi Başkanımız, Büyük Mükellefler 

Vergi Dairesi Başkanımız, değerli müdürlerim, değerli üstatlarım, değerli arkadaşlarım 

hepinizi saygıyla sevgiyle selamlıyorum hoş geldiniz.   

 

Öncelikle özür diliyorum, programımız yarım saat gecikti. Ancak bugün yoğun bir 

gün, öğleden önce Hesap Uzmanları Kurulu’nun 29 Mayıs 1945 yılında kuruluşu 

dolayısıyla sayın Bakanımız bir açılış konuşması yaptı. Oradaki ekonomik programını 

dinledik, gerçekten de çok yararlandık. Umarız, o program aksamadan herhangi bir 

şekilde müdahale edilmeden ülkemiz için yararlı olacak bir şekilde sonuçlanır devam 

eder. Sayın Bakanımla yemekte sohbet ettiğimiz zaman “hiçbir şekilde müdahale 

edilmez, söz konusu değil, yetki sayın Bakandadır” dedi, biz de çok sevindik sayın 

Bakanım. Ülkemiz için mutlaka hayırlısı olacaktır diye düşünüyorum.  

 

Şimdi tabii Namık Kemal gerçekten güzel bir, kendisi ayın zamanda tarihçidir, bilir 

bu şeyleri. İstanbul’da yaşıyoruz. İstanbul’un fethinin yıldönümü dolayısıyla da 

kutluyoruz, bu güzel şehri bize armağan ettikleri için, gerçekten minnettarız. Ben çok 

gezmedim ama, gezdiğim, gördüğüm kadarıyla İstanbul’dan güzel bir yer görmedim. 

Tabii ki İstanbul’un en güzel yeri de Oda’nın 6’ncı katı olunca, 6’ncı kattan İstanbul’u 

seyretmek kadar da güzel bir yer de görmedim. Yalnız çok güzel olunca arada bir güzel 

gören, sahip çıkanlar oluyor sayın Bakanım. Daha önceki dönemlerde oldu ama, 

zannedersem şu anda artık olmayacak gibi görünüyor. Sizlerin de katkılarıyla sağ olun 

teşekkür ediyorum. Vakıflarla el sıkıştık. Bundan sonraki süreçte burada, bu binada 

devam edeceğiz.  

Kısaca sayın Bakanım da buradayken İstanbul Yeminli Mali Müşavirler Odası’yla 

ilgili çok kısa bilgi vermek isterim.  



İstanbul’da 2024 itibariyle “2362” Yeminli Mali Müşavir kayıtlı olarak mesleği 

sürdürüyor. Ama bunların “1438”i Çalışanlar Listesine kayıtlı. 2024 itibariyle sayın 

Bakanım İstanbul Yeminli Mali Müşavirler Odası Çalışanlar Listesine kayıtlı Yeminli 

Mali Müşavirler “23048” Tam Tasdik Sözleşmesi yapmış. Bu aslında 2020’yle 

kıyasladığımız zaman, çok ciddi bir artış olarak gösteriliyor.  2020 yılında “19680” tam 

tasdik varken, 2024 yılında “23048”e çıkmış. Bu demektir ki, İstanbul Yeminli Mali 

Müşavirler Odası’na bağlı Yeminli Mali Müşavir arkadaşlarımız “23048” firmayı 

denetliyor. Ufak tefek eksik aksaklık olsa bile, gelirken yine sayın Bakanım bahsetti, 

sıfır maliyetle kamuya vergi toplaması önemli.  

Biz bu “23048” adet Tam Tasdik Sözleşmesinin arttırılmasını istiyoruz. Biraz 

sonra, biraz daha fazla değinerek devam edeceğim.  

 

Yeminli Mali Müşavirlerin görevi ağırlıklı olarak bildiğimiz gibi Gelir ve Kurumlar 

Vergisi mükelleflerinin mali tablolarını denetleyerek vergi matrahlarının çoğunluğunu 

tasdik eden rapor düzenlemektir.  

Ayrıca, YMM ler Katma Değer Vergisi iade raporları yazarlar ve bunların yanı 

sırada özel amaçlı tespit ve denetim raporları olmak üzere 80 civarında kurum ve 

kuruluşun taleplerini yerine getiren ek hizmetleri de tabii verdikleri hizmetin 

karşılığında da kamudan ya da kurum veya kuruluşlardan değil, ama bu hizmeti 

isteyenlerden, işverenlerden ücret alırlar. 

 

Şimdi geçmiş dönemlerde zaman zaman Yeminli Mali Müşavirlikle ilgili şu yada 

bu şekilde pek de kaale almayacağımız şekilde, ama yani nihayetinde de şöyle kafamızın 

bir köşesinde yer eden şekilde Yeminli Mali Müşavirlikle ilgili “çok faydası oluyor mu, 

katkısı oluyor mu” gibi şeyler duyduktan sonra, bunun üzerine İstanbul Üniversitesiyle 

bir çalışma yaptık, tam bağımsız bir şekilde, Yeminli Mali Müşavirlikle ilgili güven 

endeksi çalışması. Bu çalışmayı İstanbul Üniversitesi kamuyla yaptı, işverenle yaptı. 

Çeşitli kurum ve kuruluşlarla yaptı. Ve hemen bu ölçüde bu çalışmanın sonuçları bize 

geldiğinde, açıklandığında şunu gördük ki, gerek iş çevresi, gerek kamu önemli ölçüde, 

yani “önemli ölçüden” kastım % 98 – 99 – 97 civarlarında, Yeminli Mali Müşavirlere 

hem kamu güveniyor, hem özel sektör güveniyor.  

 

Daha sonraki bir süreçte Mehmet Ali KAYA, şimdi zannedersem Kanada’da 

görevli, Ateşe herhalde. O, doktora teziyle ilgili bir çalışma yaptı. İstanbul Sanayi 

Odası’na bağlı bir 500 minval üzerinden yaptığı çalışmada neredeyse hemen hemen aynı 

sonuçlar çıktı karşımıza % 95 – 97 – 98. Yeminli Mali Müşavire güven, 500 firmayla 

ilgili yapılan çalışmaların neticesi.  

 

Şimdi burada şunu görüyoruz, bu kadar güvenilen bir meslek hakikaten bizim 

ülkede çok bulunur mu? Bilemiyorum. Ben hep şunu tespit ederdim. Bu Yeminli Mali 

Müşavirlik mesleği gerek kamuda, gerek özel sektörde çalışıp hem teori olarak, hem 

uygulama olarak çok önemli birikim ve bilgi sahibi olduktan sonra edinilmiş bir meslek, 

yani tam anlamıyla donanımlı, her şeyle donanımlı. Zaman zaman tahsiline, akademik 



durumlarına baktığımızda önemli oranda doktora ve master çalışması yapan Yeminli 

Mali Müşavir arkadaşlarımız da var.  

 

Bir de Odamız bünyesi içinde kayıtlı olan 178 tane akademisyen var. Yani bu şu 

anlama geliyor, artık tüm bunlar yetmiyor gibi mesleğimiz bildiğimiz gibi, eğitim 

mesleği, “her aşamasında eğitim esastır” diyoruz. Hem platformlarda hem aylık 

toplantılarda, hem başkaca da yaptığımız toplantılar var. Sürekli Yeminli Mali 

Müşavirliği üste taşımak için, daha ötesi Yeminli Mali Müşavirlerin yanında çalışanların 

kalitesini yükseltmek için, son dönemde Katma Değer Vergisiyle ilgili iki tane eğitim 

çalışması yaptık “yardımcı eleman eğitim çalışması”. Her iki grup da sertifikasını aldı. 

Önemli bir şekilde kaliteyi dahada yükseltmeye gayret sarf ediyoruz.  

 

Şimdi bir başka sonuçta da şunu görüyoruz: Bildiğiniz gibi Yeminli Mali 

Müşavirlerle tasdik yapmak zorunlu değil. Zorunlu olmamasına rağmen işveren bizi 

bırakmıyor. Bizi bırakmamasının sebebini zaman zaman konuştuğumuzda, zaman 

zaman da araştırmaların neticesinde şöyle görüyoruz, şöyle değerlendiriyorum. Yani 

işveren ya da şirketler bize Kurumlar Vergisinin matrahını doğru tespit edelim diye 

doğru tespit edelim diye sadece sözleşme yapmıyor. Bizim her şeyimizden yararlanmak 

için sözleşme yapıyorlar. Yani biraz daha açacak olursak boşandıkları zaman bize 

soruyorlar, gayrimenkul alacakları zaman bize soruyorlar, yatırım yapacakları zaman 

bize soruyorlar, işyerinde bir problemi varsa bize soruyorlar, yani biz kısacası, işimiz 

zaten vergi kanunlarını bilmek, esas mesleğimiz o. Ama biz Ticaret Hukukunu bilmek 

zorundayız. Sosyal Güvenlik Kanunlarını bilmek zorundayız. Borçlar Kanununu bilmek 

zorundayız. Medeni Hukuku bilmek zorundayız. Daha sayacağımız gelen sorular 

karşısında bilmediğimizi de öğrenerek hizmet veriyoruz. Bunlardan dolayı da bizi terk 

etmiyorlar. Biraz önce bunu söylediğim rakamla da bunu teyit ediyoruz ki 19000’den 

23000’ne kadar çıkmış.  

 

Bir başka fonksiyonumuzda bizim, şunu görebiliyoruz: Kamunun ve özel sektörün 

birbiriyle ilgili güven noktasında azıcık da olsa güven sıkıntısı var. Bazen işte “acaba 

özel sektör hep vergi kaçırıyor mu” diye düşünce vardır kamuda. Bazen de özel sektörde 

“işte şöyle olsa da, böyle olsa da” gibi falan, ama özellikle şu var ki, Yeminli Mali 

Müşavirler özel sektör ile kamu arasında ciddi bir şekilde güven veren ve her iki tarafı 

da mutlu eden bir meslek üyesi.  

 

Şimdi bu kadar güven neticesinde şunu sağlamamız lazım diye düşünüyoruz. Gelir 

İdaresi’nde bildiğim kadarıyla bu çalışmalar Gelir İdaresi Başkanlığı’ndan önemli bir 

noktaya gelmiş ve hatta belki seçim biraz gecikseydi yasa teklifi olarak sunulacaktı sayın 

Bakan’a. Belli sınırların üzerinde aktif büyüklüğü ve cirosu olan ya da çalışan sayısı 

olan firmalara tasdik zorunluluğu ile ilgili bir çalışma vardı.  

Yine aynı şekilde kapasiteyle ilgili, kapasite sınırlamasıyla ilgili bir çalışma vardı. 

O hatta tüm yapılan Başkanlar toplantısında, sayın Bakan Yardımcımızın da katıldığı 

toplantımız da, gerek YMM Odaları, gerek SMMM Odaları, gerek TÜRMOB Başkanı 



yapmış olduğu çalışmalarda tasdikin zorunluluğu ile ilgili bir fikir birliğine yada oy 

çokluğuyla diyebiliriz, çünkü bir Oda buna karşı çıkmıştı. Bir mutabakat da olmuştu, “o 

anlamda böyle bir beklentimiz var sayın Bakanım”. Hem bizim mesleğimizin kalitesini 

daha da yükseltmek için, hem de sayın Bakanım sıfır maliyette, devlete hiçbir 

maliyetimiz olmadan, biz devlete kamuya fayda sağlıyoruz.  

 

Sağladığımız fayda, sadece vergi toplamak da değil. Sağladığımız faydalardan biri 

de şu; Biz işyerlerinin muhasebe birimlerini eğitiyoruz. Muhasebe müdürlerini 

eğitiyoruz. Muhasebe sistemini düzenliyoruz. Kayıt ve raporlama düzenlerinin 

gerçekten çok önemli katkılar var, önemli noktalara taşıyor. Hatta daha ileri gidecek 

olursak, özellikle denetimle ilgili konularda biz işvereni eğitiyoruz. Biz hangi yeminli 

tabii yüzde yüz demek mümkün değil ama, hangi yeminli “bu yanlıştır, beyannameyi 

düzelteceksiniz” dediğinde, itiraz etmiyorlar. Bu aynı zamanda vergiye uyumu 

sağlamakta önemli bir görev üstleniyoruz. Bunun belli ki altını hiç çizmiyoruz ama, 

bunun belki altını iki defa çizmemiz gerekir sayın Bakanım. Bundan dolaya bizden daha 

çok nemalanılmasını düşünüyoruz.  

 

Bir başka nokta da, yani tabii bu beklediğimiz kanunla yapılacak bir konu. Çünkü 

şöyle de, daha önceki yıllarda zorunluluk kaldırılmıştı ama, şu anda Kamu Gözetim 

Kurumu belli sınırlar var ama, bağımsız denetimi zorunlu kılıyor, bizde de pekala 

olabilir. Çalışma da o doğrultuda gidiyor.  

 

Bir başka kanun değişikliğinde yada kanuna ihtiyaç olmadan yapılacak işlerden 

biri, bugün sayın Maliye Bakanımızın sunumunda da vardı “bildirim ve istisnalarla ilgili 

bir başlık açmak istiyorum”. İndirim ve istisnalarla ilgili bir düzenleme olacağı açık, 

zaten herhalde yapılıyor o çalışma, zannedersem geçen bir çalışma yapılmış son 

aşamasına da gelmiş. Ama şu anda indirim ve istisnaların zannedersem 2022’yle ilgili 

ülkemizde bir yıl içinde indirim ve istisnalar 900 milyar TL civarında. Bunun 450 

milyarı tam tasdik olan firmalardan, 450 milyar da hiç bir denetimden geçmeden 

kullanılan indirim ve istisnalar. Bununla ilgili “kısmi sorumluluk” diyoruz biz, eğer bir 

indirim ve istisna kullanılan firmaların tasdiki yoksa eğer, bu indirim ve istisnanın 

mutlaka Yeminli Mali Müşavir raporuna bağlanması gerekir. Hem kamunun faydası 

olur, hem bizim meslek için gerekli bir iş olur. Bu da kamuya önemli bir katkı sağlar 

diye düşünüyorum.  

 

Şimdi tabii sayın Bakanım Yeminli Mali Müşavir, hem Bakan, hem masanın o 

tarafını, gören bir tarafını biliyor. Yeminli Mali Müşavirlerin sorunlarını da çok iyi 

biliyor. Biz daha önce kendileriyle toplantıda beraber iken, yemekte konuşurken ben 

kendilerine “bizim işte sorunlarımız var, Oda’ya davet etmek istiyoruz, sorunlarımızı 

paylaşalım” filan dediğimde, zaten kendisi hemen, sorunumuzu söyleyince ben sustum 

“sorunları … biliyorsunuz” dedi. Bu iki sorunun burada altını çizmek istedim.  

Birincisi, bu Yeminli Mali Müşavirlerin işle ilgili sorunu. Bir başka önemli 

sorunumuz da zaten bugünün de konusu Katma Değer Vergisi iadesi. Katma Değer 



Vergisi iadesi ile ilgili kamunun sorunları var bunu biliyoruz. İşverenin sorunları var 

bunu biliyoruz. Meslek mensubunun sorunları var bunu biliyoruz.  

 

Ben burada Rıza Başkanıma çok teşekkür etmek istiyorum. Rıza Başkanımın da 

katkılarıyla, bizim Yeminli Odası’nın Katma Değer Vergisi Komisyonu aşağı yukarı bir 

yıldır müşterek bir çalışma içerisinde. Ortak olarak sorunları aldılar, incelediler, 

paylaştılar. Bizim İdare’den beklediklerimizi konuştular. Biz dedik ki “İdare bizden 

neler bekliyor”, onu konuştular. Bugün detaylı bir şekilde bunları konuşacağız. Ben öyle 

zannediyorum, bir rapora dönüştürüp, sonra da sizlere takdim edeceğiz sayın Bakanım.  

 

Ama bir noktanın ben burada altını çizmek istiyorum. Belki gündemlerinde var, 

yok, onu bilmiyorum. Ama özellikle benim gözlemim, yani uygulamadaki gözlemim, 

bunu aktarmak istiyorum, bu bir eleştiri değil. Ancak vergi dairesindeki çalışanlarımızın 

nitelik ve nicelik olarak kalitelerinin daha artırılması gerekir diye düşünüyorum sayın 

Bakanım. İhtiyaç var. Bazı vergi daireleri, zaten sayın Başkanım çok çok iyi biliyorlar. 

Personel eksikliği var. Bazen İstanbul’daki geçim sıkıntısı yüzünden mazı memurlarımız 

İstanbul’dan tayin istiyorlar. Daireler sıkıntıya düşüyor. Bazen biraz daha nitelik olarak 

da bunu geliştirebilirsek, öyle zannediyorum ki müşterek çalışmamıza ve sorunun 

çözümüne çok önemli katkılar olacaktır diye değerlendiriyorum.  

Tekrar bugün Ayın Konuğu olduğunuz için sizlere, Gelir İdaresi Başkanıma ve 

Gelir İdaresi İstanbul Vergi Dairesi Başkanıma çok teşekkür ediyorum. Güç verdiniz, 

destek verdiniz, çalışmamızın başarılı geçeceğine inanıp saygı ve sevgiler sunuyorum.  

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ 

 

Biz de Başkanımıza teşekkür ediyoruz. Şimdi İstanbul Vergi Dairesi Başkanımız 

sayın Rıza BİLGİÇ’i konuşmasını yapmak üzere kürsüye davet ediyoruz, buyurun sayın 

Başkanım.  

 

RIZA BİLGİÇ 

 

Sayın Bakanlarım, sayın Oda Başkanım ve Odanın Kurul Üyeleri, değerli hazirun 

ve ekranları başında bizleri takip eden kıymetli izleyiciler. Hepinizi panelimize hoş 

geldiniz” diyerek sevgi ve saygılarımla selamlıyorum.  

Elbette Katma Değer Vergisi kırk yıldır uygulanan bir kanun. Oturum konusu 

bugün iade tarafıyla ilgili olacak. Aslında karşıt incelemelerin şehir şehir, mükellef 

mükellef yapıldığı yıllardan “KDVİRA” dediğimiz, işte Gelir İdaresi’nin uygulama veri 

tarafından algoritmalarıyla dört, beş gidebildiğiniz kadar alta gidebilecek şekilde, 

önümüze alttaki sistematiği verecek bir teknolojik alt yapı diye bugüne kadar geldi.  

 

Tabii teknoloji birçok şeyi kolaylaştırdı. Ama yapay zekayla bunları aforia 

etmediğimiz sürece teknoloji bir yere kadar getiriyor, bir yerden sonra manuel olarak o 

raporun okunması, yorumlanması, eksiklikleri tekrar yazılması bir işgücünü 



gerektiriyor. Biz üç, beş yıl sonra yapay zekayı devreye aldığımızda % 80’ni yapay zeka 

algoritmalar tarafından okunup, metinler analiz edilecek. Belki % 21 analize, yani insan 

gücüne ihtiyaç duyacağımız bir zamana doğru gidiyoruz. Yirmi, otuz yıl öncesinden bu 

günlere geldik. Yirmi yıldır elektronik beyanname alıyoruz. Çok büyük aşama 

kaydedilmiş aslında. Üç, beş yıl içerisinde daha büyük aşamalar kaydedilecek ve yeni 

dönem aslında çok hızlı bir şekilde geliyor. Hep beraber hem Gelir İdaresi Başkanlığı 

alt yapı yatırımlarıyla beraber yapmaya gayret ediyor. Hem de Kamu Gözetimi Kurumu, 

TÜRMOB,  meslek mensupları, YMM ve SMMM Odaları kendi yapmış oldukları 

panellerde, toplantılarda ele alıp “nasıl teşvik edebiliriz dijitalleşmeyi” bunu 

konuşuyorlar. Hep beraber bir ortak akıl ortaya konmaya çalışılıyor.  

 

Şimdi biz İstanbul Vergi Dairesi Başkanlığı olarak “63” vergi dairemiz var. Şu an 

“7500” civarında personelimiz var. Fakat bunun “600” civarındaki arkadaşlarımız Vergi 

Denetim Kurulu’nda geçici olarak görev yapıyor. Yani biz “6900” kişiyle hizmet 

vermeye gayret ediyoruz.  

 

Mükellef sayımız “2 milyon 40 bin’e ulaştı bugün itibariyle. On yıl önce 

baktığımızda, bizim İstanbul Vergi Dairesi Başkanlığı’nda çalışan sayısı “11900” iken, 

mükellef sayısı “1 milyon 200 bin” idi. Şimdi mükellef sayısı  2 milyonu aştı, ama 

personel sayımız 7500’e, efektif olarak 6900’lere geldi  

 

Konuşmamın başında ifade ettim. Teknolojik alt yapıların güçlenmesi manuel 

işgücünü çok da azaltmış değil, çünkü o yine ekrana işgücü olarak düşüyor. Rapor 

elektronik ortamda verilse dahi, onu birinin okuması lazım ve yorumlaması lazım, karar 

vermesi lazım, meslek mensubuyla, muhasebe yetkilileriyle, mali işler müdürüyle, 

Yeminli Mali Müşaviriyle firmanın konuşması lazım ve nihayete erdirmesi lazım. Tabii 

ki bunların hepsi, sayın Başkan “nitelik önemli” dedi, gerçekten çok önem arz ediyor. 

Biz de hem hizmet içi eğitimlerimizle ve hem Odamızla yapmış olduğumuz ortaklaşa 

programlar vasıtasıyla, hem kendi personelimizle, hem de verdiğimiz hizmetin 

kalitesinin artırılması için elimizden gelen gayreti göstermeye çalışıyoruz.  

 

Geçen yıl ödemelere baktığımızda “150 milyar” TL tutarında Katma Değer Vergisi 

iadesi yapmışız. Kaç tane iade dosyası sonuçlandırmışız? “600 bin” tane Katma Değer 

Vergisi iade dosyası sonuçlandırmışız.  

 

KDV servislerinde İstanbul genelinde çalışan sayışımız “600”ün bir tık altında. Bu 

demektir ki, memur başına bir yılda “1000” tane Katma Değer Vergisi iadesi 

sonuçlandırılmıştır.  

Senede iş günü sayısını, tatilleri, hafta sonu izinlerini ve yıllık izinleri 

düştüğümüzde “210” civarında geliyor. Demek ki, günde “5” civarında Katma Değer 

Vergisi iadesi dosyası sonuçlandırılmış demektir.  

 



Elbette Gelir İdaresi bahsettiğim dijitalleşme atılımlarıyla çıtayı daha yükseğe 

koydukça, daha fazlası talep ediliyor, aslında rakibi kendisi, “bunu, bunu yaptınız, niye 

bunu yapmıyorsunuz”, “bunu yaptınız, şunu da yapabilirsiniz” şeklinde, aslında 

kamuoyunun, meslek mensuplarının, mükelleflerin, Yeminli Mali Müşavirlerin, mali 

müşavirlerin haklı beklentileriyle, eleştirileriyle yer yer karşı karşıya geliyor. 

 

İlk dört ayımıza özellikle baktığımız da, biz ilk dört ayda “72 milyar” tutarında iade 

yapmışız.72 milyarın, 27 milyarı teminatlı olarak yapılmış. Teminat çözümü Yeminli 

Mali Müşavir raporuyla yapılmış. “9 milyar” ise sadece teminat olmaksızın Yeminli 

Mali Müşavir raporuyla verilip, yapılan iadelerden oluşuyor. Yaptığımız iadenin % 50’si 

Yeminli Mali Müşavirlerin doğrudan katkılarıyla yapılıyor ve biz yaptığımız iadenin % 

50’sini deruhte eden bir meslek grubuyla onun temsilcisi olan bir Oda’yla uzun zamandır 

aylık mevzuat ve yönetici toplantıları yapıyoruz. Bizim KDV’den sorumlu Başkan 

Yardımcımız, Oda’nın yetkilileriyle yeni çıkan mevzuat. YMM raporlarında sıkça 

karşılaşılan hatalar veya yorumla ilgili, mevzuatın yorumuyla ilgili Gelir İdaresi’nden 

gelen yeni görüşler, bunların hepsi harmanlanıyor. Amacımız ne? Amacımız, kamu 

hizmetini en düşük maliyetle emek ve zaman kaybı olmadan sonuçlandırabilmek. Çünkü 

Yeminli Mali Müşavirler biliyoruz ki, kamu adına bizim temsilciliğimizi yapıyor. Kamu 

hizmeti görüyorlar. Ve bize bu hizmetin ne kadar efektif, ne kadar düşük maliyetle 

yapılmasına vesile olabilirsek İdare olarak biz de o kadar kendimizi başarılı ve kazançlı 

hissediyoruz. Bu yöndeki katkılarımız paneller, toplantılar, özel çalışma grupları ve sair 

bütün katkılarımız gerek YMM Odası’yla, gerek SMMM Odası’yla, gerek Ticaret 

Sanayi Odalarıyla, diğer meslek kuruluşlarıyla artarak devam ediyor.  

Bir tek amacımız var, hizmet kalitesini bütün paydaşlarla beraber hızlı bir şekilde 

artırabilmek.  

İlk dört ay “72 milyar” kamuda biz KDV iadesi yaptık. Bunu 3’le çarparsak, yıl 12 

aydan oluşuyor malum-u aliniz, yaklaşık “210 milyar” civarında.  

Geçen seneki KDV iade tutarımız ne kadardı? “150 milyar”, % 35’lere geliyor.  

Demek ki, sene sonu beklenen enflasyonla da uyumlu. Bakan beyin de her 

konuşmasında vurguladığı gibi, demek ki Bakan beyin uyguladığı makro ekonomi 

programı da çalışıyor. Bunu bu açıdan da teyit etmiş olabiliriz. 

 

Son olarak şunu da söyleyeyim; Tabi yeni makro ekonomi politikası enflasyonun 

kontrol altına alınıp, tekrar fiyat istikrarına ulaşılması uzun bir süreç. Bu süreç 

çerçevesinde biz geçen yaz şunu gördük, kredi kanalları bir miktar daralacak ve 

mükellefin likidite açısından beklediği tek yer KDV iadeleri olacak. KDV’den sorumlu 

Başkan Yardımcısı Fatih bey de burada. Biz dedik ki, “artık nasıl pandemi döneminde 

İhtisas Vergi Dairelerine tek likidite kaynağı KDV iadesi olduğu için düşünün, tedarik 

zincirlerinin bozulma tehlikesi, kim ne yapacak halledin”, bir süreç durma tehlikesiyle 

karış karşıyaydı. O zaman da KDV iadelerini çok önemli bulduğumuz için hafta sonları 

da İhtisas Vergi Dairelerini çalıştırmıştık. Geçen yaz da yeni programdan sonra KDV 

iadelerinin çok önem arz edeceğini öngördüğümüz için hemen eskisinden daha sıkı bir 



şekilde KDV iadelerinin rapor okumasından tutun da, eksik yazılarına kadar sıkı bir 

şekilde takibine başladık.  

 

İnşaat sektörü zordaydı ve yeni projeler yapılmıyordu. Ben arkadaşlara şunu 

söyledim, “inşaat projelerini bekletmeden iadelerini yapın, bu durum karşısında 

herhangi bir ekstra talimata gerek kalmadan manzarayı görüyorsunuz ve bunların 

yapılması gerekir” diyorsunuz ve biz bunları yapmaya çalıştık.  

 

Dolayısıyla İhtisas Vergi Daireleri de bizim iademizin % 62’sini yapıyor. Çamlıca 

İhtisas, Haliç İhtisas ve Vatan İhtisas % 62’sini yapıyor. Biz pandemi döneminde İhtisas 

Vergi Dairelerine zaman zaman Cumartesi günleri dahi çalıştırdık, ki bir çok kamu 

kurumu zabıta, sağlık, polis, jandarma hariç daireye gelmeye bile tenezzül edemedikleri, 

korktukları zamanda, biz Cumartesi günleri pandemi döneminde İhtisas Vergi 

Dairelerini çalıştırdık. Dolayısıyla KDV iadelerinin ekonomiyle, reel ekonomiyle çok 

yakından bağlantılı olduğunu biliyoruz. Bu mükellefin bir alacağı devletin bir lütfu 

değil,  biliyoruz, farkındayız, hem Odamızla, hem diğer paydaşlarla aynı şekilde hizmet 

kalitemizi daha iyi bir şekilde sürdürmek, devam ettirmek için aynı gayretle çalışmaya 

devam edeceğiz. Eksiklerimiz yok mu? Elbette var. Biz de eksikliklerimizi kendi 

içimizde hizmet içi eğitimlerimizle ikmal etmeye çalışıyoruz, çünkü “hiçbir mazeret 

başarının yerini tutmaz” diye sevdiğim bir özdeyiş var. Biz de hiçbir mazerete 

sığınmadan, elimizdeki imkanı optimum kullanarak bunu sürdürmeye çalışıyoruz. 

Elbette ki eksiklerimiz var. eleştirilebilecek taraflarımız var. Ama hem farkındayız, hem 

de bununla ilgili bütün istekleri alarak düzeltmek için elimizden gelen her türlü çabayı 

göstermeye gayret ediyoruz hem Oda’daki Platform toplantıları vasıtasıyla, hem diğer 

kanallar vasıtasıyla bize öneri, eksiklik, şikayet ne varsa, hepsini alıp, değerlendirmek 

ve sonuçlandırmak, varsa bir hatamız düzeltmek, daha iyi bir uygulamaya vesile 

olacaksa aynı şekilde bunu devam ettirmek için de sürdüreceğimizi sizlere tekrar ifade 

etmek istiyorum.  

Ben programın bütün paydaşlara faydalı olmasını diliyorum, hepinizi sevgi ve 

saygılarımla selamlıyorum. 

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ 

 

Sayın Başkan Rıza BİLGİÇ’e çok teşekkür ederiz konuşması için. Şimdi Ayın 

Konuğu sayın Bakanımız Abdullah Erdem CANTİMUR’u davet ediyoruz konuşması 

için, buyurun efendim.  

 

ABDULLAH ERDEM CANTİMUR 

 

Değerli Bakanım, İstanbul Yeminli Mali Müşavirler Odası’nın çok değerli Başkanı, 

çok değerli meslektaşlarım, ben de sözlerimin başında hepinizi saygı ve sevgiyle 

selamlıyorum.  



Mesleğe başladığım 15 Ocak 1980 tarihinde mesleki yasamız yoktu. Katma Değer 

Vergisi yoktu. Herkes üniversiteyi bitirdikten sonra, hatta liseyi bitirdikten sonra bir 

devlet kurumuna girememişse, bir yerde iş kuramamışsa muhasebeci olarak ofis açar bir 

durumdaydı. Tabii o dönemi yaşayan meslektaşlarım, ak saçlı meslektaşlarım burada 

var. Yani ben bazen eskiden yaşadığımız olayları anlattığımız zaman yeni meslek 

mensuplarına adeta taş devrinden bahsettiğimi falan zannediyorlar. Aslında öyle değil, 

Türkiye’nin gerçekleri bu. Yani mükellefin fatura ihtiyacı olduğu zaman, gidip 

kırtasiyeden almış olduğu faturayla eliyle unvanını yazıp, faturanın kesildiği 

dönemlerdi. Yine meslektaşımızın, eğer mükellefin biraz ekonomik gücü varsa, 

matbaaya antetli fatura bastırıp kestiği günlerdi. Perakende satış defterleri vardı. 

Perakende satış fişi vardı. Onlar da yine kırtasiyeden alınıp, kesilen bir durumdaydı.  

 

Tabii daha sonra bandroller çıktı, Yani artık yavaş yavaş iş biraz sıkılaşmaya 

başladı. 01.01.1985’te Katma Değer Vergisi 3065 çıktığı zaman, meslek mensupları 

içerisinde “bu nasıl bir şey”, “nasıl olacak”, “hem satıştan % 10 para alacaksın bu 

mümkün olabilir mi”, “komünist mi bu adam memlekette”, olayı değişik bir algı 

oluşmuştu, yani her satıştan % 10 KDV alacaksın. Özel matrah şekilleri vardı. İşte 

nakliyeciler üç aydan, üç aya verirdi ve bu gibi işler hızlı bir şekilde gelişti.  Hatta yazar 

kasa zorunluluğu ortaya çıktıktan sonra, hatta satış defteri de vardı biliyorsunuz, kasa 

defteri daha düne kadar. Onlar da kaldırıldı. Yazar kasa defteri zorunluluğu çıktığı zaman 

dedik ki “artık arkadaşlar komünizm geldi arkadaş, her şeyi devlet gelip tepemize ne 

yaptıysak bakacak”. Bir de “z raporları” var günlük aldın mı, almadın mı? 

 

Tabii, bir mesleki alt yapısı olmayan bir meslek var. Ciddi şekilde düzenlenmemiş 

bir vergi alanı var. Ve böyle bir vergi alanında, tabii ki bir vergi bilincinin gelişmesi, 

vergi bilincinin oluşması elbette mümkün değil.  

 

Bandrol çıktı, faturaları basmaya başladık. Sonra matbaalardan bastırmaya 

başladık. Mesleki yasamız çıkmadan evvel de mesleki yasanın çıkacağı durmadan 

konuşuluyordu. Acaba ne zaman çıkar? Hepsi söyleniyordu. Parlamentoda avukatların 

ağırlıklı olduğu bir programda “bu yasa asla çıkmaz”. Hakikaten öyleydi. Yani bu alanın 

işletmeci, iktisatçı olan arkadaşların açılmaması noktasında, parlamentodaki avukat 

hakimiyetinin ciddi etkili olduğunu etkisi olduğunu söyleyebilirim.  

 

Tabii mesleki yasa çıktıktan sonra çok mutlu olduk. Artık mesleğin hükümleri 

konuştu. Bütün mesleği yapan arkadaşlar geçici maddeden dolayı mali müşavirlik 

ruhsatlarını aldı, yani iktisat mezunları serbest muhasebeci mali müşavir lisans mezunu, 

ilkokul mezunu bile olsa, hatta ilkokul mezunu şartı var mı? Onu da bilmiyorum ama, 

bir mali müşavirlik ruhsatı aldı arkadaşlarımız.  

 

Ve meslek bir alt yapıya kavuşmaya başladı ve bugün geriye dönüp baktığım 

zaman, aslında bir meslek için on sene, yirmi sene, otuz sene, kırk sene çok uzun bir 

süre değil. İnanın çok büyük mesafe katettiğini söyleyebilirim. Ben Mesleki Yasa çıktığı 



zaman, tabii o zaman on yıllık mali müşavirlik yapıp da, aktif toplamı 10 milyonu geçen 

şirket defteri tutanlar SMM’yi alanlar Yeminli Mali Müşavir olmuştu. Bedava değil bu 

yani, sonuçta hak. “ben 9,5 senede takıldım, neyse sınava girer alırız” dedim. Tabii 

sınava girdik, bir defada aldık.  

 

Şimdi Başkanım burada güzel şeyler konuştu gerçekten. Yani mesleğimizin daha 

ileri gidebilmesi için önerileri oldu. Doğrudur. Yani mesleğimiz bir kimlik kazandı ama, 

aslında burada devlette çok şey kazandı. Mükelleflerimizin kayıtları daha düzgün hale 

gelmeye başladı. Bir bilene sormaya başladılar. Her şeyi sormaya başladılar. Altına imza 

atan meslek mensubu arkadaşlarımız da denetimlerini yaptı. İşte bugün hakikaten 

denetimin artışında, işlerin daha güzel oluşunda, kimin katkısı var derseniz, hem mali 

müşavirlerimizin, hem de yeminli mali müşavirlerimizin bu alanda çok önemli etkileri 

olduğunu buradan söylemek istiyorum. Mesleğimiz önemli. Yani Hazine ve Maliye 

Bakanlığı olarak meslek mensubu arkadaşlarımızın bizim için çok önemli bir paydaş 

olduğunu biliyoruz. Eskiden hatırlarsınız, beyannameleri alırdık, tahakkuk kestirirdik, 

tahakkuku alırdık, vezneye giderdik, yatırırdık, hiç kayıt düzeni yoktu. Şimdi artık bütün 

meslek mensubu arkadaşlarım bunları yapıyor. Vergi dairelerinde eskiden masalarda 

böyle bir sürü dosyalar olurdu. Bugün şimdi vergi dairesine gittiğinizde, 

zannedeceksiniz ki bu memur boş oturuyor. Artık o dosyalar yok, hepsi sistem içerisinde 

kayıtlı. Çok daha rahat, daha hızlı işlem yapılmaya başlandı. Eskiden bir mükellefin 

beyannamesini verip, vermediği sekiz, dokuz ay sonra ortaya çıkıyordu. Beyanname 

gelecek, çeteleler tutulacak, kimler verdi, kimler vermedi? Şimdi öyle değil. İdare bir 

gün sonra beyannamesini vermeyen mükelleflerini takip eder hale geldi.  

 

Şimdi Başkanım doğru şeylerden bahsetti, güzel şeylerden bahsetti. Eğer biz 

meslek mensubu arkadaşlarımızın yetkilerini ne kadar çok artırırsak o kadar çok 

sorumluluk vermiş olacağız ve o kadar da devletin faydasına olacaktır.  

 

Başkanımın ifade ettiği gibi, öncelikle çalıştığımız konulardan bir tanesi, indirim 

ve istisnadan kaynaklı bir konu. Eğer bir mükellefte indirim ve istisna var ise, bu 

mükellef o alanda tam tasdik raporu düzenlenmeli. Çünkü İdare olarak şunu gördük; 

İndirim ve istisnada olan mükellefler beyannamelerini verdikten sonra yapılan 

incelemelerde çok hata yapıyoruz. Yani meslek mensubu arkadaşlarımız elini taşın altına 

koysun. Bu meslek mensubu arkadaşlara bir iş olmaktan öte, devletin vergi kaybının 

önlenmesi, artı mükellefin cezaya muhatap olmamak açısından önemli bir konu. 

Dolayısıyla şu anda arkadaşlarımız indirim ve istisnalar gibi bazı alanlarda tam tasdik 

raporlarının zorunlu olması konusunda çalışmalar yapıyorlar.  

 

Mesleğe yönelik bu arkadaşlarımız sadece tam tasdik yapmıyor. Başkanın da 

belirttiği gibi her alanda rehberlik yapıyorlar, her alanda, yani bugün tam tasdik zorunlu 

olmasa bile bazı mükellefler açısından, bu mükelleflerin tam tasdik yaptırmak için, her 

sene başvuruyor meslek mensubu arkadaşlarımıza, çünkü onun faydasını görüyor. 

Çünkü artık şu anda cezalar fazla. Mevzuat çok çabuk değişiyor. Bir mükellefin eğer bir 



mali müşavirin, şirket bağlı bir mali müşavirin veya bağımlı bir mali müşavirin bunları 

takip etme şansı yok. O açıdan Yeminli Mali Müşavirlik mesleğimizin, serbest 

muhasebeci mali müşavirlik mesleğimizin önemi gün geçtikçe artıyor. Geçen burada, 

herhalde bir 15 gün falan önce, 15 - 20 gün önce yine bir toplantı yaptık. Yine meslek 

mensuplarımıza orada çok büyük görevler düşüyor. Meslek mensubu arkadaşlarımız 

diyorlar ki, “raporları biz yazalım”, fakat daha sonra da diyorlar ki, “ne kadar angarya 

varsa, bize yaptırırsınız”. Yani parasal olmayan raporları da meslek mensubu arkadaşlara 

yazdırmak istiyor. Tabii ki biz bağımsız denetçilerle ilgili olarak muhakkak gündeme 

getireceğiz. Ama bir meslek mensubu arkadaşın hem kimyager, hem mühendis, hem 

inşaat mühendisi, gemi mühendisi, hem uçak mühendisi, hem biyoloji mühendisi olma 

şansı yok. Dolayısıyla diğer kavramlardan da istifade ederek, ama bağımsız denetçi 

arkadaşlara da bu konuda yetki vererek, bir düzenleme yapmanın çalışmalarını şu anda 

yapıyoruz.  

 

Bugünkü konumuz “KDV iadesi”. Katma Değer Vergisi 01.01.85’te çıktıktan sonra 

çok değişime uğradı. İndirildi, kaldırıldı, yükseltildi, vesaire edildi. Tabii Katma Değer 

Vergisi sonuç olarak nihai tüketicinin ödemesi gereken bir vergi olduğu için, iş 

insanlarımızın, mükelleflerimizin üzerinde kalan Katma Değer Vergisini elbette ki iade 

etmemiz gerekiyor.  

 

Eskiden çok zordu bu iş. Mükellef koli koli evrak getiriyordu İdare’ye, yani 

arkadaşlar onlara bakamıyordu. Bakmaları mümkün değildi. Yüzlerce, binlerce evrak, 

içerisinden hepsine bakacaksın, hangisi doğru, hangisi yanlış, onu tespit edeceksin. 

Bunları toplayacaksın elinle, rakamlar doğru mu, yanlış mı, onu takip edeceksin, çok 

büyük işti. İdare açısından da çok eksik kalıyordu. Bu iş meslek mensubu 

arkadaşlarımıza verildikten sonra, hem İdare rahatladı, hem de İdare açısından 

bilgisayara geçilmesi sayesinde de daha kolaylaştı. Takipli dosyaları vergi dairelerine 

taşıma yükünden kurtulduk.  

 

Peki burada sıkıntı var mı? Var. Nasıl bir sıkıntı var? İki yönden sıkıntı var. Bir, 

İdare açısından noksanlıklardan kaynaklanan sıkıntılar var. Diğer taraftan da meslek 

mensubundan kaynaklanan sıkıntılar var.  

 

İdare açısından ne derseniz? Zaman zaman geliyor bize şikayetler, sistemin iyi 

çalışmadığından bahsediliyor. Bu doğrudur. Biz zaman zaman beyanda unutulması 

vesaire gibi şeyler zaten sistemik sıkıntılardan kaynaklanıyor. Çünkü çok büyük işlem 

artık tamamen bilgisayarda yapılıyor. Sadece iadeler değil, o yüzden şu anda bilgi sistem 

yazılımının tamamen değişmesiyle alakalı çalışmalar bunlar. Yani ben arkadaşlara şunu 

söyledim. “Türkiye’deki bütün KDV mükellefleri gelip o “tuşa” basarsa, bu sistem bunu 

kabul etmeli. Bizim “e-beyannameyi erken verin” deme hakkımız yok. Eğer süresi 

varsa, son dakikada da mükellef verse sisteme sorunsuz şekilde ulaşmalı, beyannamesini 

gönderebilmeli. Bu yönde çalışmamız var.  

 



İdare açısından diğer bir sıkıntımız, her vergi dairesi KDV iadesi konusunda yeterli 

bilgiye sahip olmaması. Benim daha önceki Bakan Yardımcılığı döneminde, ücretli 

çalıştığınızı uygulamaya koyduğumuz İhtisas Vergi Dairelerimiz bu konuda hakikaten 

başarılı, Başkanımız ifade etti. Yani önüne gelen bir iadeyi arkadaşlarım nasıl yapacağını 

biliyor. Ama taşrada basit bir tevkifat iadesinde dahi elini ayağını dolaştırıyorlar., “şöyle 

mi olacak, böyle mi olacak, yanlış yaparsak, yanlış ödetirsek” falan. Dolayısıyla ihtisas 

vergi dairelerinin artması bu KDV iadelerinin daha düzenli ve hızlı şekilde ödenmesi 

için çok önemli olduğunu düşünüyorum.  

 

Diğer taraftan, personel sıkıntısı. Personel alıyorsun, iadeye başlıyor, izne ayrılıyor. 

Veya doğum iznine ayrılıyor. Veya hastalık iznine ayrılıyor. Yani İdare’den kaynaklanan 

sıkıntılar söz konusu. Her ne kadar orayı doldurmaya çalışsak bile, tam doldurma 

şansımız olmadığı için, iadelerin bir kısmının bu şekilde uzadığını görebiliyoruz.  

 

Meslek mensupları açısından “ne oldu” diye sorarsanız değerli arkadaşlar, bir kere 

beni telefonla arayıp da meslek mensuplarımızdan “iademiz ödenmedi, çoktan beri 

bekliyoruz” dediklerinde ve vergi dairesini aradığımızda “kontrol raporlarına cevap 

verilmediği”, “karşıt incelemelerin yeterli olmadığıyla” karşı karşıya kalıyoruz.  Yani 

meslek mensubu arkadaşlarımızın da karşıt incelemeleri ve katma değer iadesinde neden 

konu yapılması gerekiyorsa, tamamının eksiksiz yapılması gerekiyor. Eksiklik varsa, bu 

iadenin yapılması elbette ki mümkün değil.  

 

Diğer taraftan, meslek mensubu arkadaşların iade talebinde bulundukları zaman 

YMM raporuyla, altı ayın son günü raporu veriyor. Altı ay daha kaybediliyor. Daha önce 

vermiş olsa raporu çok çok daha önce o iade gerçekleşmiş olur. 

 

Meslek mensubu arkadaşlarımızın Başkanımın ifade ettiği gibi, mükellefin vergiye 

uyumunda çok büyük katkısı var. Diğer meslek mensubu olan arkadaşlarımızın kayıt 

dışılığı önleme konusunda çok büyük İdare’ye katkıları var. Ben o açıdan meslek 

mensubu arkadaşlarıma çok teşekkür ediyorum. Allah onlardan razı olsun.  

 

Şimdi arkadaşlar bana bazı notlar çıkarttılar, konumuz KDV olunca. Zaten aslında 

bunlara burada gireceğiz. Şu an burada detaya girmek istemiyorum, ama şunu söylemek 

isterim; Tahsil ettiğimiz Katma Değer Vergisinin oranlarını çıkarttım buradan, 2021 

yılında % 27.78’ini iade etmişiz. 

2022 yılında 29.93’ünü iade etmişiz. 2023 yılında % 28’ini iade etmişiz. Yani 

toplanan KDV’nin neredeyse üçte biri yine tüketicimize iade ediliyor.  

Bazı alanlarda da iade talebinde bulunulmadığını da biliyoruz. Yani indirimli oran 

var ama, tabii indirimli, indirimsiz falan ben de indirim iade talebinde bulunmayan 

sektörlerinde olduğunu biliyoruz.  

 

Amacımız şu, Vergi Dairesi Başkanımız ifade etti. Katma Değer Vergisi iadesi 

devletin, mükellefine yapması gereken önemli bir konu. Yani finansman sıkıntısı olduğu 



bir dönemde, yani düşünsenize % 3, % 5 kar eden bir işletme % 10, % 15 gibi bir 

KDV’sini eğer tahsil edemezse o işletmenin çözüm üretmesi mümkün değil. Bugün 

düşünün, bir işletme tam istisna kapmasında, ama bir çok alanda KDV ödüyor. Onun % 

10 bile karı yok. Eğer iadesini süresi içinde yapmazsanız Başkan bu işletme batar.    

 

Nitekim geçmiş dönemde başımdan geçmiş bir olay var Bakan Yardımcılığım 

dönemimde, onu anlattım ben size? Bakan Yardımcılığım döneminde işadamı randevu 

talep ediyor tavuk üreticisi, dedim “gelsin”. Geldi, maşallah 200 kilo geldi, birisi oturdu 

karşıma dedi ki, “Abdullah bey 20 milyon sermayem var, 25 milyon KDV alacağım var” 

dedi. “nasıl olur” dedim, “evet, alamıyorum” dedi. Neyse olay şu; Tavuk üreticisi, 

tavuğu markete verirken KDV % 1, markette % 8. Et fiyatlarındaki o dönemde artış 

İstanbul markete gelirken KDV % 1, markette % 8. Et fiyatlarındaki o dönemde artıştan 

kaynaklı, tavuğun toplam satışındaki KDV çünkü. Bunu ben anlatınca “hakikaten 

doğru” dedim, “senin bir sürü KDV alacağın oldu”. “peki niye ödenmedi” dedi. “sana 

önce KDV olarak bakmadık” dedim. Ziraat Bankası Genel Müdür Yardımcısını aradım 

“buna temdit yapıldı mı, biz de alacağı varmış batmasın”, “tamam gelsin” dedi. Bir 

yandan da arkadaşlara söyledim, “iadesini hızlandırın, yani bizden de kaynak olabilir, 

mükelleften de kaynaklı olabilir”, “tamam” dediler.  Bu arada dedim adama “sana bir 

iyilik yaparım”, “nasıl bir iyilik yaparsın” dedi, “birisinin toptan satışı KDV’si % 8’e 

çıkaralım, sen tavuğu sattığın zaman marketten KDV’ni al, yani hem % 8 KDV’yi 

artıracağız, hem devlet parasını daha çabuk alacak, iadeyle uğraşmayacak, hem de 

mükellef devletten iadesini alacak”, diye uğraşmayacak, “çok iyi olur” dedi.  

 

Peki bunu nasıl yapacağız? Ben bunu Bakan beye arz ettiğimde Bakan bey dedi ki 

“şimdi bu ısrar ettiği için bu yapıldı, …beyle karşı karşıya getirme” dedi. “ne yapalım”, 

o zaman ben Tarım Bakan Yardımcımızı aradım, benim arkadaşlarımı topladım 

konuşmaya geldi, konu var, sizin sektörü ilgilendiriyor, bizi ilgilendiriyor ise de sizin 

sektörü daha çok ilgilendiriyor, sektörü korumamız lazım çünkü sizin”. Neyse gittim, 

ilgili Bakan Yardımcısı, ilgili Genel Müdür geldi dedim ki, “böyle bir durum var, 

KDV’ye artıralım diye biz size bir yazı yazdık, sizin sektör de kurtulsun, biz de iade 

yapacağız diye uğraşmayalım, mükellef de parasını marketten alsın o da kurtulsun 

herkese faydası olan bir şey”, “çok iyi bir şey bu” dediler. Neyse yazı gelecek 

bekliyorum ben. Bir ay geçti, iki ay geçti, yine Bakan Yardımcımızı arıyorum zaman 

zaman “ne oldu yazı gelmedi”, gelirse Bakan beye göstereceklermiş, diyeceklermiş ki, 

“onlar istedi, biz artıracağız”. 

Bir gün sür manşet, ismini firmanın söylemeyeyim, falanca piliç battı. Firma battı, 

iadesini süresinde alamadı, belge eksikliği vardır, İdare’den de olmayabilir ve firma 

battı. Ve hala batık, ayağı kaldıramadı yani, dolayısıyla bunlar yaşanmış bir örnek, daha 

verebilirim bizzat yaşadığım. Onun için bizim mükelleflerimizin iadelerini hızlandırarak 

hızlı bir şekilde vermemiz lazım, doğru mu arkadaşlar? Ama Başkanım da zaten bu 

konuda kendisi değindi. İşletmeler için Katma Değer Vergisinin önemli finans meselesi 

olduğunu, hızlı bir şekilde ödeme işlemin de elimizden gelen gayreti gösteriyoruz, 

dediler dolayısıyla İstanbul bu konuda şanslı.  



VAHAP ADIYAMAN  Sayın Başkanı da bir alkışlayalım.  

 

ABDULLAH ERDEM CANTİMUR 

 

Bu konuda biz ne kadar hızlı davranabilirsek ve meslek mensubu arkadaşlarımız 

da kontrol raporlarını ve İdare’nin sormuş olduğu soruları hızlı bir şekilde cevaplayıp 

da İdare’ye bildirebilirse, devlet KDV’yi hemen ödemeye hazır. Paramız var, paramız 

yok değil, paramız var. Ödemeye hazırız.  

Şimdi Başkan’a ben dedim ki, “Başkan en çok muhatap olunan konu nedir, istersen 

bana bir yazı, arkadaşlarımla görüşeyim, sana onları getireyim”. Bana on tane madde 

yazmış. Arkadaşlara verdim dedim ki “bu on maddeye cevap verin”. Arkadaşlar bana 

cevaplarını verdiler, biraz önce Başkan’a attım cep telefonundan. Ama biraz sonra yine 

onlar gündeme gelecek tabii, hep beraber tartışacağız, ben de burada olacağım, 

ayrılmayacağım. Eğer İdare olarak yapmamız gereken bir şey varsa, Bakanlığımızın 

temsilcileri de burada, elimizden gelen gayreti göstereceğiz.  

 

Amacımız hem meslek mensubunun işinin hallolması, hem mükellefimizin işinin 

hızlı bir şekilde hallolması. Ben bu toplantının çok önemli olduğunu, önemli bir konuda 

yapılan bir toplantı olduğunu düşünüyorum. Oda Başkanımıza o açıdan çok teşekkür 

ediyorum. Toplantımızın hayırlara vesile olmasını diliyorum. Hepinizi saygıyla, 

sevgiyle selamlıyorum.  

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ 

 

Sayın Bakanımıza çok teşekkür ederiz. Yeminli Mali Müşavir olduğu için bizim 

gibi konuştuğunu düşünüyoruz. Biz konuşmuş gibi hissediyoruz kendimizi, tekrar çok 

teşekkür ediyoruz kendisine.  

 

Şimdi toplantımızın bu bölümünde, Panelin ikinci oturumuna geçmeden 

Başkanımızın önerisiyle katılımcılarımıza bir plaket törenimiz var, toplantımızın bu 

bölümündeyiz.  

 

VAHAP ADIYAMAN 

 

Sayın Bakanım Fatih beye geçen sefer geldi plaket vermemişiz, başka arkadaşa 

vermişiz, WhatsApp’tan attı bana, ben de ertesi günü plaketini yaptırdım, götürdüler. 

Sayın Bakanım buyurun.   

 

ABDULLAH ERDEM CANTİMUR 

 

Meslektaşlardan gelen plaketleri makam odamda sergiliyorum.  

 

VAHAP ADIYAMAN    Sayın Başkanım Rıza BİLGİÇ buyurun.  



 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ 

 

Toplantımıza ara vermeden devam ediyoruz. Uzaktan bağlanan üstatlarımız da 

olduğu için ara vermek bayağı sıkıntı yaratıyor. Bu moda başladığından beri hiç ara 

vermeden toplantılarımız bu şekil devam ediyor.  

 

Şimdi toplantımızın “KDV iadesinde mevzuattan ve uygulamadan kaynaklanan 

sorunlar” başlıklı toplantımızın panel bölümüne geliyoruz. Ben önce konuşmacılarımızı 

davet etmek istiyorum. Sayın Hakkı KOÇAK, Oda Yönetim Kurulumuzun saymanı, 

buyursunlar efendim.  

Sayın Fatih ARKBAŞI, İstanbul Vergi Dairesi Başkanlığımızın KDV, ÖTV Grup 

Müdürü buyurun ve,  

Sayın Yeminli Mali Müşavir Olcay ER, aynı zamanda KDV Komisyonumuzun 

sekreteri. 

Tabii konuşmamıza başlamadan önce, KDV Komisyonumuz, KDV kadar eski, 

Odamızın kuruluşu kadar eskidir. Odamızla birlikte Komisyonumuz çalışmaya devam 

etmektedir. Odamızla birlikte, Yasamızla birlikte neredeyse yaşıttır. Emeği geçen bütün 

üstatlarımıza, saygılarımızı sunuyoruz. Teşekkürlerimizi sunuyoruz.  

Bu arada değinmeden geçemeyeceğiz. İdare’yle KDV Komisyonumuz birlikte 

çalışırken, Büyük Mükellefler Vergi Dairemizin KDV Müdürü sayın Kıymet GÜRLER 

bizimle birlikte çalışıyordu, kaybettik kendisini. Mekanı cennet olsun, toprağı bol olsun 

istiyoruz. Çok kıymetli katkılarda bulunuyordu bize, genç yaşta kaybetmenin üzüntüsü 

içindeyiz. KDV toplantımız olduğu için kendisini yad etmek istedik. Yani biz İdare’yle 

birlikte bu çalışmaları çok olumlu yürüttük.  

 

Şimdi geldiğimiz noktada ben konuşmacılara söz vermeden önce, birkaç cümle 

etmek istiyorum. Öncelikle İstanbul Vergi Dairesi Başkanımız nezdinde KDV, ÖTV 

Grup Müdürlüğü’ne çok teşekkür ediyorum. Büyük Mükelleflerden de önceki dönemde 

komisyonumuza katıldılar, onlara da çok teşekkür ediyorum.  

Bizim Yeminli Mali Müşavir olarak öncelikle istediğimiz şuydu, bunu bulduk. 

Bizim söylediklerimiz eksik, doğru, yanlış, farklı anlaşılabilir, farklı şeyler söylemiş 

olabiliriz. Mevzuatı belki zorluyor da olabiliriz. Ama kulaklarını kabarttılar, kulaklarını 

açtılar. Ön yargılar olmadan, yani katı dogmatik mevzuatın duvarlarını önümüze 

koymadan samimiyetle dinleyip, anlamaya, tartışmaya, kendi getirdiklerinde bir eksik, 

gedik varsa, onu da düzeltmeyle ilgili samimi tavır sergilemeye çalıştıkları için bu 

dönem, yani son iki yıllık dönemde bizimle birlikte çalışan İdare’nin kıymetli 

yetkililerine, tabii ki başta Başkanları olmak üzere teşekkürleri burada Oda olarak 

Yeminli Mali Müşavir üstatlarımız adına iletiyoruz kendilerine. Bu sadece KDV 

Komisyonu bizim değil, gerçekten bütün YMM arkadaşların isteğidir. Biz özellikle 

Yeminli Mali Müşavir arkadaşlarımızdan sıkıntıların ne olduğunu öğrenmek için 

çabalara giriştik. Onu konuşmacı arkadaşlarımızdan özellikle Olcay arkadaşım 



anlatacak. Ve bu sıkıntılarımızı ileterek bunların bir kısmının ortadan kalkması için 

büyük çabalara giriştik ve burada epeyce yol katettik.  

 

Bizim penceremizden konuları Hakkı üstat ve Olcay üstatlarımız dile getirecek. 

Tabii İdare penceresinden de taktik kendilerinde, bu nasıl anlaşıldı bizim tavrımız? Onu 

da Fatih ARKBAŞI Müdürümüz dile getirecek.  

 

Ben fazla konuşmacılarımızın zamanını almamak bakımından son sözü Fatih 

ARKBAŞI Müdürümüze vereceğim. Çünkü gelen giden konuşulan şeylere, cevabı ya 

da açıklamaları kendi versin diye.  

Önce sayın Hakkı KOÇAK üstadımıza sözü veriyoruz. O daha çok mevzuatla ilgili 

bölüme değinecek. Buyurun sayın Hakkı KOÇAK üstadım.  

 

HAKKI KOÇAK 

 

Sayın Başkan, sayın Bakanım, sayın Vergi Dairesi Başkanlarım, çok değerli 

üstatlarım, çok değerli katılımcılar, konuşmama başlarken hepinizi saygıyla 

selamlıyorum.  

 

Sayın Bakan konuşurken biraz önce, ben eğer yanlış anlamadıysam, bu benim 

konuşacağım hususların daha önceden kendisine verildiğini ifade etti, doğru. 

Dolayısıyla bunun şu anda cevaplarının da gelmiş olduğunu, değil mi sayın Bakanım? 

Benim konuşacağım hususlar bir on maddeden oluşan, bir sorun ve çözümler içerecek 

şeklinde, biz daha önce sayın Başkanımız bunu size iletti ve bunların cevapları da geldi 

herhalde? 

 

ABDULLAH ERDEM CANTİMUR    Geldi, cep telefonumda.  

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ 

 

Üyelerimiz sorunların ne olduğunu beklediği için, bizim yine sorunları dile 

getirmemiz lazım.  

 

HAKKI KOÇAK 

 

Sayın Bakanım ben burada bir şey ben bir şey söylerim, cevabı siz belki 

düzeltirsiniz diye, ben başka türlüde söyleyebilirim.  

 

ABDULLAH ERDEM CANTİMUR    En azından izleyiciler duysun, cevabı da 

duysunlar. 

 

 

 



HAKKI KOÇAK 

 

Evet, peki. Şimdi konuşmalarınızı ben gerçekten saygı çerçevesinde ve takdirle 

karşılayarak dinledim. Şu anda KDV iadesinin öneminden bahsettiniz. Bir mükellef için 

neler ifade ettiği, hele hele sabah sayın Bakanımızı dinledikten sonra, para piyasasında 

sıkışık bir şekilde uygulanacağını, krediye ulaşmanın maliyetinin daha da artacağı, 

dolayısıyla bu KDV iadesinin ne kadar önemli olduğunu, öneminin ne kadar arttığını 

çok rahatlıkla söyleyebilirim. Çünkü bu KDV iadesi daha önce mükelleflerimiz 

tarafından devlete ödenmiş olan yani hazineye girmiş olan bir para, paranın iadesi 

şeklinde ortaya çıkıyor. Ve bu enflasyonist ortamlarda bu paraya ne kadar çabuk 

kavuşulursa o kadar önemli. Bunun gecikmesi enflasyon karşısında o paranın tabiri 

caizse kuşa dönmesi anlamına gelir. Dolayısıyla ben bir daha arz ediyorum, ne kadar 

bunu hızlandırabilirseniz, iş adamlarımız için, mükelleflerimiz için o kadar iyi olacaktır 

diye söyleyebilirim.  

 

Ben bu kısa girişten sonra, sorun olarak gördüğümüz ve sizin huzurunuzda, sizi de 

bulmuşken birinci elden size iletmek istiyoruz.  

Bu sorunlardan bir tanesi, cari hesap yoluyla mahsuben ödemenin, ben şu an şunu 

da söyleyeyim. Ben masanın öbür tarafında da çalıştım sayın Bakanım. Ben uzun süre 

İstanbul Vergi Dairesi Başkanlığı’nda KDV’nin başında bulundum. Şimdi Yeminli Mali 

Müşavir olarak çalışıyorum. Onu da belirtmek istiyorum.  

 

Sorunlardan bir tanesi, “cari hesap yoluyla mahsuben ödemenin belgenin 

doğruluğu hususunda tevsik edici sistem olarak kabul edilmemesi”. Üstat bu sorun 

olarak gerçekten ortaya çıkıyor. Ben orada görevdeyken de sorundu. Maalesef biz bunu 

Ankara’ya da iletiyoruz bir şekilde. Bu sorun çıktığı zaman, biliyorsunuz KDV iadesini 

talep eden mükellef zaman zaman halktan aldığı mallara ilişkin ödeme yapmakta, eğer 

kendisini onu herhangi bir boşluğu yoksa, bunu banka yoluyla ödemesi gerekmekte. 

Ama ona iade faturası düzenlemiş olabilir veya bundan mal da almış olabilir. Onunla bir 

ticari tahammül çerçevesinde bir faaliyeti varsa, yapmış olduğu ödemeler cari hesap 

şeklinde takip edilmekte ve çoğu zaman bu ürüne mahsup edilip, kalan kısmını banka 

yoluyla ödemekte. 

 

ABDULLAH ERDEM CANTİMUR 

 

Başkan cevap verecek de, mesela ben şöyle bir soru sorayım size. Bir mükellef, bir 

müşterisiyle alakalı cari hesap oluşturabilir mi?  

 

HAKKI KOÇAK 

 

Eğer karşılıklı olarak bakın her şekilde oluşturabilir.  

 

 



ABDULLAH ERDEM CANTİMUR 

 

Borç verebilir, virman yapabilir, oluşturabilir. Yani bir mükellef defterlerinde bir 

şekilde cari hesap oluşturabilir. İade esnasında eğer mahsup yapılırsa bu cari bakiyenin 

nereden geldiğini bilmesi lazım. Yani örneğin, ben cari hesap oluşturmak istiyorsam 

kasa hesabı borçlu veya iste 360 veya iste kaç? 320 satıcılar alacaklı kayıt yapabilir. 

Borç para verebilir, borç para alabilir, yani cari hesap oluşturmak çok kolay bir şey. Bu 

cari hesabı oluşturduktan sonra, ben bunu eğer mahsup etmeye kalkarsam, ben bu işin 

nereden geldiğini, bu belgenin orada olup, olmadığını, ödemenin nasıl yapılıp, 

yapılamadığını tespit edemeyeceğim için İdare bu konuda cari hesabı kabul etmiyor.  

Ama şu olabilir; belki Yeminli Mali Müşavir arkadaş bunun nereden geldiğini, yani 

cari hesabın incelenmesi lazım, içinden çıkılmaz çünkü. İdare ne yapıyor o zaman? 

“arkadaş ben ödeme belgesini alacağım”, Neden?  

 

KONUŞMACI 

 

Evet, sayın Bakanım, mahsuben iadede bakmıyoruz, nakit iadede bunu istiyoruz. 

Nakit iadede, hayır mahsupta yok. Aslında bu cevap gibi oldu. Şimdi şöyle sadece, GEK 

06 hatası, hani bunu bir açalım daha iyi olur. Buradaki herkes biliyor ama, cari hesap 

uzlaşmayla, mahsuplaşmayı orada görür. Nerede karşısına çıkıyor? Birinci alt mükellefi 

bizim, biz bunu nerede görüyoruz? Nasıl sorduk size mesela? Yani birinci alt mükellefle 

bir uyumsuzluk olduğunda görüyoruz. Dolayısıyla orada özellikle GEK 06 paralelinde 

biz bunu çok yaşıyoruz, yani mahsuplaşma. Yahut özel hesaplar durumunda ödeme 

belgesinin kabul edilmemesi gibi durumdu, onu bir tarafa koyarak söylüyorum. Birinci 

alt mükellef beyannamesinde bildirmemiş satışı, yani ilk önce hatayı anlayalım. 

KDVİRA da çıkan eksiklik, birinci alt mükellefin beyannamesinde sizin aldığınızı 

söylediğiniz kadar bir satış yok. Ama siz iadeye gelmişsiniz. Biz mahsuben iadeyse, ben 

belki diğer madde, mahsuben iadeyse biz zaten ilgili vergi dairesiyle yazışarak sorunu 

çözüyoruz. Ama nakit iadeyse biz şunu istiyoruz, işte sayın Bakanımızın az önce ifade 

ettiği yani ödeme belgesini aramak istiyoruz, işte sayın Bakanımızın az önce ifade ettiği 

sebeplerden dolayı diye böyle biraz genelleme yapmış olayım.  

Tabii orada belki özel hesaplar kısmı var mahsuplaşmanın kabul edilmediği, hani 

onu hangi yazdınız, ben çünkü iade rakamlarının çabuk görüyorum, işlemleri gerçekten 

ispattan. Böyle ben ifade etmiş olayım. Yani mahsupta problemimiz yok, nakit iadede 

ödeme belgesi.  

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ 

 

Çok teşekkür ederiz. İnteraktif olması çok önemli, buradan biz sorunun sıcak sıcak 

çözülmesinden yanayız, üstat bundan yirmi yıl önce de İdare’deyken de sorundu, şimdi 

görevlerini yaptığı sorun devam ediyor. Peki buyurun Başkanım. 

 

 



VAHAP ADIYAMAN 

 

Nakit iadede de sayın Bakanım katılarak söylüyorum. Burada iade işleri yeminli 

tarafından, o cari hesabın yeminli tarafından incelenerek onaylanması …., 

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ   Hakkı üstat da tam bunu söyleyecekti, çözüm 

olarak.  

 

VAHAP ADIYAMAN   

 

olmalı, çünkü mal tarzlı hizmet verdiği, işçilik verdi, iade yaptı, cari hesap 

çalışıyor. Dönem sonunda, ayın sonunda veya yılın sonunda ödemeler yapılabiliyor. 

Ama iade onu beklemediği için, cari hesabını Yeminli Mali Müşavir inceleyip, 

raporunda da bir madde onunla ilgili doğruluğunu tespit ettiği, 

 

DİNLEYİCİ 

 

Kontrol raporunda çıksa ve bunu Yeminli Mali Müşavir mükellefe açıklama yapmış 

olsa detaylı bir şekilde o zamanda geçerli olmaz mı? 

 

FATİH ARKBAŞI   Şu an kabul etmiyoruz.  

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ    

 

Biz onu cevaplayalım. Bizim penceremizden cevaplayalım. Fatih ARKBAŞI üstat 

da sırası gelince, şimdi şöyle yapalım. Biz ne istiyoruz? Bunun sorun olduğunu 

biliyoruz. İdare açısından hassas bir konu. Gerçekten biz sayın Bakanım sizin 

söylediğiniz gibi, batan tavukçu var ya, biz kimsenin, iyi bir mükellefin servet ve 

sermayesini kaybetmeden, gerçekten bir parasını harcamış, mal ve hizmet üretmiş ve 

buna dayalı bir işlemden bahsediyoruz. Organizasyon, kötü işler, bunlar tabii ki 

İdare’den diğer işler, biz burada mesleki özen gösteren bir Yeminli Mali Müşavir 

uyumlu, işini düzgün yapan, istihdam yaratan, katma değer yaratan dürüst bir mükellefin 

batmaması, hele de krediye de ulaşım zorken ayakta kalması için bağladığı bir şeyini 

daha hızlı dönmesi bakımından konuya yaklaşıyoruz.  

 

Şimdi Hakan üstatla bizim çözüm önerilerimizi, biz şimdi burada temel felsefeyi 

şöyle koymaya çalıştık sayın Bakanım. Sorunlar ne? Bir kere adlandıralım, biraz kısa 

başlıklarla. Nereye dayanıyor? Biz ne öneririz? Bu önerimiz yüzde yüz kabul görür yada 

görmez, İdare’yle bir ortak noktaya gelirsek, biz sonuçta kendi adımıza bir şey 

yapmıyoruz. Sonuçta batan tavukçunun batmaması bakımından olayı nasıl daha kısa 

sürede minimize edilebilir soruna, bakış açımız tamamen bu sayın Bakanım.  

Buyurun sayın üstadım. 

 



HAKKI KOÇAK 

 

Sanırım ben arı kovanına çomak soktum. Herkesin burada söylemesi gereken çok 

şeyi var burada. Tabii ben bunu daha sonuçlandırmadan, burada biliyorsunuz bir 

ihracatçı durumuna ….KDV iadesi talep eden mükellef, aynı zamanda bir alt firmaya 

eğer bir satışı varsa da, bu karşılıklı faturalaşmalar olacaktır. Örneğin, iki tarafta 

faturanın KDV’sini beyan ediyor, burada devletin KDV kaybı olduğunu 

düşünmüyorum. Yani burada istemek, işte yani “ikinizde gidin, mal bedelinin tamamını 

bankayla gönderin, öteki de bankayla göndersin” demek ticari teamüllere de çok uygun 

değil. Uygulaması da yok bunun.  

Genelde mükelleflerdeki uygulama şu; Alacağına bakar, borcuna bakar, aradaki 

fark eğer borç değilse, bunu bankayla gönderiyorlar. Maalesef böyle bir uygulama şu 

anda var. Ama biz İdare’nin de bir şekilde buna çözüm bulmasını arz ediyoruz.  

 

ABDULLAH ERDEM CANTİMUR 

 

Onun dışında ispat edecek başka şeyler olmalı. Onları ortaya koyup, onları  

istemeliyiz bence.  

 

HAKKI KOÇAK 

 

Sayın Bakanım özel bir şey söylediniz. Ben şunu anlıyorum. Maliye Bakanlığı’nın 

kafasında bazı tereddütler var. Çünkü ben oralardan geldiğim için biliyorum. Bazen mal 

hareketine dayanmayan,” kötü niyetli” diyelim artık, bunu açıkça söyleyeyim, 

faturalaşmaların mutlaka altının da dolu olması gerekiyor. Nasıl olabilir bu? Bir mal eğer 

satıyorsa, bunun bir taşınması gerekiyor. Belki bir trafikten geçerken bir kamyonla 

taşınması gerekiyor. Eğer bunlar ortaya konulabiliyorsa, ki Yeminli Mali Müşavirlerin, 

ben bunların ortaya konulduğunu düşünerek söylüyorum. Bunun raporunu da rahatlıkla 

yaparak veririz. Dolayısıyla en azından Yeminli Mali Müşavirlerin yaptığı bu 

açıklamaların dikkate alınarak, ille de tamamının banka yoluyla ödenmesi yoluna 

gidilmesi, yani böyle bir talep edilmesi zor efendim.  

 

ABDULLAH ERDEM CANTİMUR     

 

Cari hesap savunması, eğer yasal olarak mümkünse iade işlemlerinde bunu bir 

şekilde düzenlenmesi lazım. Yani cari hesap fazlalaşması eğer yasalsa, o İdare’nin de 

bazı şeyleri ortaya koyarak, belki başka ispat belgeleri ortaya koyar, bunu kabul etmemiz 

lazım, notlarınızı aldım.  

 

HAKKI KOÇAK  Peki sayın Bakanım teşekkür ederim.  

 

 

 



H. İBRAHİM AKTAN 

 

Bir şey söyleyeyim mi? Valla sayın Bakanım siz diyorsunuz ki “ben muhasebeyi 

bilirim”, “ben muhasebeyi bilirim değil mi”. Şimdi cari hesap istediğinizde oluşturulur. 

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ   Madem interaktif olduk.  

 

H. İBRAHİM AKTAN 

 

Valla yani, “ben muhasebeyi bilirim, cari hesap istediğim gibi oluştururuz”. Şimdi 

buradan şunun peşindeyiz. Doğru neyse, odur. Doğruyu yapalım. Hakikaten doğru hesap 

oluşturmak kolay. Dün ben bir müşteride idim, hani enflasyon düzeltme farkı var ya, 

“eee peki bunu başka hesaba”, “nasıl olur” dedim, Sen ortakların cari hesabından alacak 

derim, buraya borç veririm, olur yani. Dolayısıyla muhasebeyi bilmek, sayın Bakanım 

önemli bir noktaya parmak bastı, çok önemli. Ama onun ispatı falan, bilmiyorum o kadar 

kolay mıdır? Cari hesap var mı? Ne kadar? Oradan geldi ne kadar? Hizmetten geldi ne 

kadar? Başka şeyden geldi? Vallahi çok çalışmak lazım üzerinde bunun. Ama 

“muhasebeyi bilirim” diyor sayın Bakan, “ben muhasebeyi bilirim” diyor  arkadaşlar 

haberiniz olsun.  

Teşekkürler, 

 

ABDULLAH ERDEM CANTİMUR    44 yılı çekerim meslekten.  

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ    

 

Biz Hakkı üstadın konuşmasını ve tamamlamasını, dile getirecek sorunları merakla 

bekliyoruz. Yeri gelince interaktif olarak yine katılırız.  

 

HAKKI KOÇAK 

 

Müsaadenizle ben sorun olarak gördüğüm diğer bir hususa geçmek istiyorum. Yine 

“GEK 06” bir segment var. Bizim risk analiz raporu çıktığı zaman, yani bir mükellef 

iade talebinde bulunduğu zaman, bu bir risk analiz raporuna tabi tutulmakta, indirim ve 

indirim listeleri. Burada ismini “GEK 06” olarak herkesin hemen hemen 

meslektaşlarımızın hepsi bilir. Bir mükellef bir mal alıp, ihraç ediyorsa bunun bir altı 

var demektir. Altı “A” olsun, o da muhtemelen eğer kendisi imalatçı değilse, “B”den bir 

kısmını alıyor demektir. Burada o risk analiz raporlarında eğer B firmasıyla A firması 

arasında KDV beyannamesi uyuşmazlığı çıkıyorsa, bunun izahatı iade talep eden 

mükelleften istenmekte. İade talep eden mükellef, B firmasını hiç tanımıyordur. Bunu 

nasıl izah edeceğini gerçekten bilmiyordur. Şunu yapıyor; Bir alt firmasına “böyle böyle 

bir şey çıktı, ben tanımıyorum, sen git bu belgeleri al, ya da”, yani yapacağını da nasıl 

yapacağı gerçekten fiilen mümkün değil bu, yani olmuyor bu.  

 



Dolayısıyla bizim burada bir talebimiz var. Bu GEK 06 analizi, bu sefer özel 

esaslarla da ilgili değil. Yani ikinci alt olduğu için, burada çıkacak sorunu bize özel 

esaslara da aldıracak değil. Ama İdare’de uygulamada biz şunu görüyoruz; O alınan 

faturadaki sorunlu olarak görünen, uyumsuzluk görülen KDV’nin bloke edildiği veyahut 

ödenmediği veyahut “incelemeye sevk edelim” şekliyle biz taleple karşılaşıyoruz. 

Dolayısıyla biz, mecburen onu çıkarmak durumunda kalıyoruz. Eğer mümkünse, ki biz 

mümkün olarak görüyoruz bunu. Bu iadeci mükellefin, bu GEK 06 segmentinin 

sorgulanmamasını talep ediyoruz veya izahatını bizden istenmemesi gerektiğini 

düşünüyoruz. Bunu sorun olarak da, çözümünü de bu şekilde ortaya koyuyoruz. 

 

Diğer bir sorun, “işlemlerin gerçek ve doğruluğu ispatı” meselesi. KDV iadesi talep 

eden bir mükellef, biliyorsunuz biraz önce de ifade ettiğim üzere yüklenim listeleri, 

indirim listeleri, bir analize tabi tutulmakta. Birinci altta, eğer sahte veya muhteviyatı 

itibariyle yanıltıcı bir belgenin düzenlendiğine ilişkin bir rapor var ise veyahut bir tespit 

varsa, doğrudan bizden izahat istiyor. Ama biz hangi izahatta bulunursak bulunalım bu 

izahatlar kabul edilmiyor.  

Halbuki biz tebliğimizde şunu görüyoruz; KDV Uygulama Genel Tebliğinde şöyle 

bir husus var ki, bunu da buraya aldık. Orada da Vergi Usul Kanununun 3’üncü 

maddesine atıfta bulunuyor. Yine hepinizin bildiği üzere 3’üncü madde, “vergili belge 

usulün temelidir”. Orada şunu söyler, der ki “bir olay, bir husus, yemin hariç, her türlü 

delille ispatlanabilir. Buna tebliğ de cevaz veriyor, diyor ki “bunu ispatlayın”, siz 

diyorsunuz ki tespit var, naylon fatura düzenleme yada sahte belge düzenleme olayı var. 

Bırakın biz bunu izah edelim. Siz de bunu kabul edin. Buna tebliğ de cevaz veriyor, ama 

maalesef bunun kabul edilmediğini görüyoruz. Biz ne kadar izahat yaparsak, yapalım 

bizim bu sıkıntıdan dolayı, yüklendiğimiz KDV’nin indiriminden ve iadeden çıkarılması 

talep ediliyor. Aksi takdirde biz de koda alınıyoruz. Dolayısıyla o iade nedeniyle koda 

alınmamak için biz bunu bile bile sineye çekiyoruz ve o KDV iadesinden o kadarlık 

kısmından vazgeçmek zorunda kalıyorduk, ya da göze alıyor incelemeye gidiyor, artık 

inceleme sonucu kaç sene, kaç ay sonra gelirse.  

 

Dolayısıyla biz oradan şu hususu arz ediyoruz, talep ediyoruz. Tebliğdeki bu 

hükmün bize uygulanmasını, yapacağımız izahatın kabul edilmesini, o KDV iademizin 

kısıtlanmamasını talep ediyoruz.  

 

Bir sorunumuz daha var. Burada sorunları konuşuyoruz. 4’üncü olarak sıraya 

koyduğumuz bir sorun. Perakende satış fişi veya ödeme kaydedici cihaz fişine dayalı 

KDV indirimi sorununun çözüme kavuşturulamadı bir türlü.  

Bunun nedeni? işletme dışında, işletmenin faaliyetiyle ilgili olmak üzere yapılan 

küçük tutarlı harcamalar var. Biz bu indirimleri sisteme yüklerken, bir muhasebe fişine 

bağlayarak üç, üç, üç şeklinde bir kodla sisteme yüklüyoruz.  

Burada şununla karşılaşıyoruz, ya bunun detayı isteniyor bizden, inanın bu belki 

yüzbinleri bulan, on binleri bulan belge demektir. Belge demektir ve bunları burada 

çıkarıp, izahını yapmak kesinlikle mümkün olmamakta. Kaldı ki, dışarıda yapılan ve 



işletmenin esas faaliyetiyle ilgili olduğunu bile bile alınan bir ödeme kaydedici cihaz 

veya perakende satış fişi, bunların kabul edilmesi gerektiğini düşünüyoruz.   

İdare daha önce bu konuda bir görüş vermiş, “işletmenin faaliyetiyle ilgili bir 

harcama yapıyorsanız, bu harcama mutlaka bu faturaya dayanmalı”. Dolayısıyla 

faturaya dayanmadığı için, ben bu küçük fişlerinizden kaynaklanan ya da % 5’lik kısmı 

yani “3.3.3’le girdiğiniz KDV iadelerinizi, iadelerin indirimden çıkarılmasını istiyorum” 

dediği zaman,  

 

ABDULLAH ERDEM CANTİMUR     

 

İşletme alıp satacağı bir ürünle alakalı olarak, belgeli satış fişi aldıysa, o fiş sizce 

geçerli mi? Yani faaliyet kapsamında yani aldığı, sattığı bir ürünü fişle aldıysa,  

 

HAKKI KOÇAK 

 

Sayın Bakanım, işletmeden ziyada biz zaten biraz daha şey tutuyoruz. Dışarıda 

işletmeyle ilgili olan küçük harcamalar var. Şöyle düşünün; Bir otoparka arabanızı park 

ettiniz. 50 liralık bir ödeme yaptınız. Siz fatura istediğiniz zaman, zaten o faturayı 

alamazsınız.  

 

ABDULLAH ERDEM CANTİMUR     

 

Anladım, işletme ticari faaliyet için alıp, satacağı ürünü eğer satış fişiyle aldıysa, o 

belge geçerli mi? Geçersiz, nerede geçersiz…, 

 

HAKKI KOÇAK  Aracın  üstüne kayıtlı olmayan otoparkın gideri var.  

 

ABDULLAH ERDEM CANTİMUR     

 

Ama İdare’nin haklı olduğu yer de var, yani demek istediğim o, yani onlar hepsi ne 

kadar alındığı, faaliyetle ilgili mi, değil mi? Girilemeyeceğini ifade etmek istiyorum. 

 

HAKKI KOÇAK    

 

Peki biz bu harcamayı yapmıyor muyuz? İşletmeye ait bir harcama değil mi sayın 

Bakanım? 

 

ABDULLAH ERDEM CANTİMUR    ………………… 

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ    Arkadaşlar konuşmacı devam ediyor, lütfen. 

 

 

 



HAKKI KOÇAK 

 

Peki bu burada gider olarak dikkate alınmıyor mu sayın Bakanım? Bu 

sorgulanmıyor, ama KDV iadesine gelince diyor ki “hayır bunun KDV’sini indirim 

konusu yapmazsın”, hatta derinlemesine giderlerse kanunen kabul edilmeyen gider bile 

sayabilirler bunu, ama genelde o kısma karışılmıyor. 

 

ABDULLAH ERDEM CANTİMUR     

 

görüldüğü için yani İdare bunları gördüğü için yani görüldüğü için araziden, yoksa 

niye koysun İdare böyle bir şeyi? Ben de karşıyım, koymamalı ama, arazide de bunlar 

için gidiliyor.  

 

HAKKI KOÇAK 

 

Sayın Bakanım onun izahını Yeminli Mali Müşavir raporunda yapsa, o yürür 

madde, her an görünmesi gerekmez mi? 

 

OLCAY ER 

 

Sayın Bakanım çok özür dileyerek Olcay ER ben. Komisyonda bununla ilgili 

yoğun çalışmalar yaptık. Burada aslında problem, işletme dışında kullanılan yani işletme 

faaliyetleri için, ama işletmenin dışında yapılan harcamaların mutlaka faturayla tevsik 

edilmesi gerekiyor. Örneğin, bir otoparkı işletmede kullanamayacağınız için, bütün 

otopark fişlerinin hem indirimi kabul edilmiyor, hem gider olarak kabul edilmiyor, 

dolayısıyla iadesi de mümkün değil.  

Veyahut da diyelim ki, dışarıdan yemek aldık. Eğer ki bu yemeği ofise getirtip, 

ofiste tüketirseniz, hem indirimi indirim, hem gideri gider, ama sizin bu yiyeceği 

dışarıda tüketirse personeliniz, mesela esasında bu şehir dışı harcamalarda diğer 

şeylerde için uygulanmış. Ama geniş yorumlanıyor ve firmaya, işletmeye getirilmeyen 

dışarıda yapılan bütün harcamalar faturayla tevsik edilmezse hem gider olarak kabul 

edilmiyor, hem indirim olarak kabul edilmiyor. Dolayısıyla bir otopark için fatura almak, 

ne bileyim yiyecek için, her şey için fatura almak mümkün olmadığından bu tarz 

problemler ile karşılaşıyoruz.  

Tabii hal böyle olunca da üstatlarım da % 5’lik fişleri görmek için bağlamamız 

lazım.  

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ    

 

Evet, konuşmacımız devam etsin, sorunları dile getirmeye çalışıyoruz.  

 

 

 



HAKKI KOÇAK 

 

Teşekkür ederim. Sayın Bakanım, en azından biz bunu sorun olarak gördük ve 

sizlere arz ettik. Takdir Maliye Bakanlığımızındır, Sizlerindir.  

Şimdi diğer sorun olarak gördüğümüz bir husus daha var. Bu da “iade zamanı 

düzenlemeleri nedeniyle yaşanan sorunlar var”. Bu nedir? Örneğin, indirimli orandan 

bir KDV iadesi talebimiz var. İdare burada düzenleme yapabilir. Maliye Bakanlığı’na 

kanun yetki veriyor, “iadenin usul ve belirleme yetkisi var” o da yetkisini bu şekilde 

kullanmış. Ancak bu yetkinin, uygulamada farklı uygulandığını maalesef müşahede 

ediyoruz.  

Burada istenen şu; Diyor ki, “siz eğer indirimli orandan bir KDV iadesi talebinde 

bulunuyorsanız, bir sene sonra bu iadeye ilişkin belge ve bilgilerle sisteme 

yükleyeceksiniz sene sonuna kadar, ondan sonraki seneye de altıncı ayın sonuna kadar 

Yeminli Mali Müşavir raporunu vereceksiniz”, bu böyle isteniyor. Mükellef odaklı 

yüklendiği zaman diyelim ki, belgeler yüklendi, Ocak ayına geldik, biz daha önce 

taahhütte bulunduk dedik ki, “biz bunu Yeminli Mali Müşavir raporuyla alacağız”. Ama 

gün geldi bu paraya çok ihtiyacımız oldu, ihtiyari değişikliğe gitmek istiyorum, ben 

teminat mektubu verip, teminatla bu iadeyi almak istiyorum,  dediğim zaman İdare 

“hayır, sen tercihini Yeminli Mali Müşavir raporuyla alacağını söylemiştin, bu nedenle, 

bu tercih değişikliği kabul görmemekte”. Yalnız bunu kısıtlayan bir şey olmadığını da 

gördük biz sistemde. Tebliğlerde bunu kısıtlayan bir husus olmadığını gördük. Yeminli 

Mali Müşavir raporu verilmeden önce, teminat mektubunun verilebileceği ve 

teminatında Yeminli Mali Müşavir raporu geldiği zaman çözülebileceği yönünde 

tebliğde hüküm var. Fakat uygulamada maalesef bu böyle olmamakta.  

 

ABDULLAH ERDEM CANTİMUR     

   

Bence olabilir bir şeye benziyor. Yeminli Mali Müşavir raporu verilme süresi 

içerisinde eğer “ben teminat mektubuyla alacağım” derse, İdare’nin kabul ediyor olması 

lazım. Onu arkadaşlar not versin,  konuşalım. Değişiklik olabilir, niye olmasın.  

 

HAKKI KOÇAK    Teşekkür ederim sayın Bakanım.   

 

ABDULLAH ERDEM CANTİMUR    Yani İdare’nin kaybı olacak bir olay yok, 

yapılabilir yani. 

 

HAKKI KOÇAK 

 

Evet. Sayın Bakanım bununla ilgili bir husus daha çıkıyor ortaya. Mükellefler de 

izleyen yılda aynı süre zarfında YMM raporunu verdiği zaman, daha önce Yeminli Mali 

Müşavire mükelleften bir kolaylık sağlanmış. Yeminli Mali Müşavir verdiği zaman 

gelen iadelerde bir analize tabi tutuluyor. Eğer bir sorun yoksa onunla ilgili, bu iade, 

KDV’nin % 50’si iade hemen yapılabiliyor. Ama burada bundan dolayı, % 50 burada da 



uygulanmamakta. Bunun da İdare tarafından fiilen uygulandığını görüyoruz. Bunu da 

bir hak kısıtlayıcı olarak görüyoruz.  

 

Yine bununla ilgili bir husus, 31.12 tarihine kadar standart iade dilekçesi var. Siz 

orada hangi rakamı yazarsanız, o rakamın dışında bir kuruş bile olsa, siz fazla iade hak 

ettiğinizi düşünseniz, belgesini bile verseniz, siz baştan o tutarı yazdığınız için, İdare 

kesinlikle bu iadeyi yapmıyor. Burada bunlar sorun olarak karşımıza çıkıyor.  

Yine bununla ilgili benim burada söyleyeceğim husus buydu. Çözümde bu 

mükelleften bu hak kısıtlayıcının tebliğe uymadığını, kanuna uymadığını, dolayısıyla 

tebliğ hükmüne göre bunun yapılabileceğini düşünüyoruz. Pratikte, uygulamada bunun 

düzeltilmesini talep ediyoruz.  

 

Pratikte mi düzeltilmesi gerekiyor, tebliğ ile mi düzeltilmesi gerekiyor? 

 

HAKKI KOÇAK     

 

Tebliğde. O tercih değişikliği tebliğde var zaten, ama diğerleri küçük bir dokunuşla 

düzeltilebileceğini düşünüyoruz.  

 

Evet, yine diğer bir sorun, “konut yapımı için zorunlu olmayan harcamalar” diye 

bir kavram üretildi. İdare tebliğde buna yer verdi. Nedir bu? Tebliğde şöyle diyor, 

“dolayısıyla bir arada bulunan konuttan ortak kullanımına ait olan sosyal ve kültürel 

ihtiyaçları karşılamak üzere düzenlenmiş olan çocuk parkı, bahçe düzenlemesi, havuz, 

pergole, kamelya, çim ekimi, spor alanı, alışveriş merkezi gibi alanlar konutun yapımına 

ilişkin zorunlu bir harcama olmadığı gerekçesiyle, bu nedenle yüklendiğiniz KDV 

iadesini yapmam” diyor.  

Bir bakış açısı maliyenin. Biz bunun da aslında böyle olmaması gerektiğini 

düşünüyoruz. Şunun için düşünüyoruz; Hiçbir mükellef “ben KDV iadesi alayım” diye 

gider o sitede yol yapmaz. Işıklandırma yapmaz. Oraya bir sosyal tesis kurmaz, sırf 

KDV iadesi almak için, ama şunu yapar. O yapmış olduğu konutların değerine değer 

katmak için, onların satışını daha güzel hale getirmek için, daha yüksek bir fiyatla satış 

yapmak için, bu harcamaları yapar. Dolayısıyla belki bu anlayış değişmeli diye 

düşünüyoruz. O konutun inşaatı için zorunlu olması gereken konut, site ise eğer bunların 

zorunlu olarak dikkate alınması gerekebilir. Ama biz uygulamada şunu görüyoruz, 

“madem uygulamada bu hüküm var, bu bakış açısıyla artık İdare her türlü gideri, bu 

konut yapımı için zorunlu mudur değil midir, bakış açısıyla olaya bakmakta, dolayısıyla 

zorunlu olsa bile “hayır, bize göre bu konutun yapımı için zorunlu giderler değil, bu 

nedenle yapmış olduğunuz harcamaya ilişkin KDV iadesini yapmayacağız” şeklinde bir 

durumla karşılaşmaktayız.  

 

 

 

 



ABDULLAH ERDEM CANTİMUR     

 

Ben yorum yaparak söylüyorum, yani meslek mensubu olarak. Yani KDV iadesi 

belli şartlarda, belli şartlar taşıyan konutlara verilmiş. Siz konut yaparken, konutun 

dışında abartarak, belki konutun maliyetini 2’ye, 3’e katlayacak, başka tesisler yaparak 

“ben bunun iadesini alacağım” derseniz, bunu alması doğru olmaz. Doğru mu 

arkadaşlar? Ama sen çocuk parkı yapmışsın, havuz yapmışsın, bunlar olabilir, sorun yok 

bunlarda. Çevre duvarlarını yapmışsın, çimlendirmişsin mesele değil, yani bunun sınırı 

yok çünkü, nereye gideceği belli olmaz. Çünkü bazı yerlerde sosyal tesis, eklentiler, 

şunlar, bunlar, belki konut fiyatlarını aşacak şekilde abartılı olarak yapılıyor. Demek 

istediği bu, yoksa konutun biten, cüzi gibi görünen şeylerde iadesi kabul ediliyor zaten. 

Abartılıyorsa, sorun olacağını düşünmüyorum ben yani, tabii Fatih bey cevap verecek.  

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ 

 

Sayın Bakanım, biz burada kendi penceremizden sürdürüyoruz. Tabii merakla, 

dikkatle birbirimizi dinleyeceğiz, çok uyumlu çalışıyoruz, ama mesele şu; Zorunlu ne? 

Bazen Mali İdare’nin bazı kelimeleri vardır. Yani “zorunlu” kelimesi, diyelim ki bir 

vergi dairesindeki yetkili memur arkadaşımızın elinde yorumlanmaya başlandığı zaman 

nerede duracağını bilmiyor. Mesela diyor ki “bu tebliğ şurada yayınlandığı gibi dursun, 

o zorunlu”. Mesela, bir jeneratör, öyle bir bina yapıyoruz ki, akıllı. Bütün girişler tuş, 

duafon, jeneratör olmasa bitti. Hiç kimse giremez, garajını açamaz. Şimdi müteahhit de 

bunu cebine koyup götüremiyor jeneratörü. Devam edelim sayın Bakanım, mesela güneş 

enerjisi, şimdi biz yeşil çevre, bilmem ne diyoruz, güneş enerjisini yapıyor, ödemede bu 

yok.  

“zorunlu” dediğimiz zaman, siz mesela şu tebliğde sayılanları kabul ettiniz mesela 

olmamasına. Biz buna razıyız, bunları yok saysınlar, havuzu, filan. Ama bir jeneratörsüz 

otopark çalışmaz ki, kitlenir kalırsınız, ziller, otomasyonlar, şimdi bu zorunlu mu, değil 

mi? 

 

ABDULLAH ERDEM CANTİMUR    Hatta şimdi elektrikli istasyonlar da 

yapılmaya başlandı.  

 

NAMIK KEMAL KOÇ 

 

Sayın Bakanım, burada bu “zorunlu” kelimesini yorumla, nerede duracağı belli 

olmayan yerlere kadar gitmeden, madem ki tebliğde şu çerçeve yazılmış, biz bunu da 

uygun görmemekle birlikte “hadi bu olsun istiyoruz”, burada yazmış bu zorunlu, 

jeneratöre getirmek “mesela” diyorum. Biz şu anda hak veriyoruz tabii İdare’ye. Neden? 

Çünkü öyle bir şey vermiş “ya haksız iadede bulunursam” diye refleksi var.  

Üstadım kusura bakmayın, interaktif olmak için. 

 

 



HAKKI KOÇAK 

 

Tabii, tabii, Fatih bey şu mesajı aldı sayın Bakanım bu konuda farklı düşünüyor. 

Bazı şeylerin olabileceğine. 

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ  Fatih Müdürümüzün konuşması sınırsız 

olacak, yani ucu açık.  

 

HAKKI KOÇAK 

 

Evet, diğer bir sorunumuz, “imalatçı, ihracatçılara yüklenilen listesi olmadan 

ihracat bedelinin belli bir oranın iade edilmesi uygulaması”. Burada biz birkaç hususu 

belirtmek istiyoruz. Sağolsun devletimiz gerçekten bir kolaylık sağladı. Yüklenim listesi 

olmaksızın imalatçı, ihracatçılara ihracat bedelinin % 10’unu ben size iade ediyorum” 

dedi. Harika bir uygulama, yalnız bu uygulama, tabii genel KDV oranı % 18’ken 

verilmiş bir karar. Burada bir talebimiz var. Genel KDV oranının % 20’ye çıkarıldığını 

biliyoruz. En azından bir, iki puan artırılabilir, hatta burada “eğer bu işlem çok tuttuysa 

ve % 10 - % 20 olarak da düşünülebilir. Nasıl olsa bu KDV eğer ki hazineye girmişse 

ve o mükellefin hakkı olduğu düşünülüyorsa, bence biraz daha artırılabilir diye 

düşünüyorum.  

 

Bununla ilgili olarak bir sorunumuz var. Maliye bu % 10’u verdi, güzel, ama diyor 

ki “siz bu alınan tarihten itibaren 24 ay geriye gidin, bununla ilgili karşıt yapacaksınız”. 

24 ayı gerçekten hem mükellef açısından maliyet, ama Yeminli Mali Müşavirler 

açısından  

 

ABDULLAH ERDEM CANTİMUR    

 

… ilgili döneme ait, .. iadelerde sadece ilgili döneme ait liste verilsin.  

 

HAKKI KOÇAK 

 

Evet, evet sayın Bakanım, doğrudur. Evet sayın Bakanım öyle, anladığınız şekilde. 

Ama bu gerçekten şu andan 24 ay geriye gitmek oldukça mükellef açısından mali külfet, 

Yeminli Mali Müşavirler, meslek mensupları için de oldukça, yani o da zor bir süreç. 

Yani 24 ay gidip, tekrar % 80 oranında bir karşıt yapmak. 

 

Bizim burada önerimiz şu; Nasıl olsa genel şekilde yapılan bir iade uygulamasında 

% 80 oranı burada uygulanabilir. Veyahut iade alınan kısmın % 80’i kadar bir karşıt 

inceleme tutanağına yer verilebilir. Bu çok zor olmasa gerek. Devletin hiçbir kaybı yok 

bu konuda. Sadece kolaylaştırmayı sağlayacaktır.  

 



Bununla ilgili bir sorun daha var, bu da yönetimde eşitlik. Mükellef bunu beyan 

ederken, 338 kodlu hesapla beyan etti, bunun da % 10’unu aldı. Ondan sonra karşıt 

inceleme yapılırken, çok zorluklarla karşılaştı. Bir, ondan bir geri dönüş yapmak istiyor. 

Yani 301 koda dönmek istiyor, burada devletin kaybının olmayacağını düşünüyorum. 

Sadece İdare acaba bunu mu düşünür? Siz yüklenim listelerini vermemiştiniz ya belge 

eksikliğinden dolayı bir sıkıntı çıkabilir mi? Eğer istenilen KDV tutarı aynıysa devletin 

hiçbir kaybı yok, dolayısıyla burada rahatlıkla 301 kodla, 338 kod arasında gidip, 

gelmeli diye düşünüyoruz. Bu kolaylık sağlanmalı. Ama ille de belge eksikliğinden 

dolayı, bir durum ortaya çıkıyor ise, çünkü şunu gördük, biz cezalı tarhiyatlarla 

karşılaştık. Cezalı tarhiyatlar yapılmasın burada. En fazla, en fazla yapılsa, bir gecikme 

zammı uygulanabilir mi diye düşünüyoruz. Onu da takdirlerinize sunuyorum.  

 

Yine başka bir sorunumuz, “dönem kontrol raporuna dayalı KDV iadelerinde 

uygulama % 50 oranı”. Biliyorsunuz Maliye Bakanlığı’nın biraz önce bahsettiğim 

husus, oldukça bu tuttu. Maliye Bakanlığı da bu konuda hiçbir sıkıntı artık belirtmiyor. 

Eğer sıkıntı yoksa KDV incelemesi çalıştırıp, bu % 50, acaba % 70 - % 80 civarına 

çıkarabilir mi? Nasıl olsa hak edilmiş bir iade. Bizim burada bir talebimiz var.  % 50’yi 

artırmak. Bu mümkün mü acaba sayın Bakanım? 

 

ABDULLAH ERDEM CANTİMUR     

 

Yani o hak edilmiş iade diyemezsiniz. Bence bu işlemler bitene kadar değil mi, 

veriliyor mu? 

 

Yine aslında bir tebliğle kanun değişikliği sayın Bakanım.  

 

ABDULLAH ERDEM CANTİMUR    Hepsi tebliğle kanun değişikliği.  

 

…………   % 50’nin % 80’e çıkması, tebliği değişikliği sayın Bakanım.  

 

HAKKI KOÇAK    

 

Sayın Bakanım burada rapor verilmiş oluyor zaten, sadece teminat verilmemiş 

oluyor. Rapor verildiği için zaten Yeminli Mali Müşavir bu sorumluluğu üstlenmiş 

oluyor. Peki teşekkür ederim. 

 

Peki teşekkür ederim. Ben yine sorun olarak gördüğüm bir husus var, onu da arz 

etmek istiyorum, “ithalatta gözetim ve koruma önlemi uygulamaları kapsamında 

indirilebilir KDV’nin hesaplanması” meselesi var. Burada Cumhurbaşkanlığı 

kararnamesiyle, 24 Kasım 2023 tarihinden itibaren ithalatı gözetim ve koruma 

uygulanan mallara ilişkin, bunlara ödenmiş olan KDV’nin indirim konusu 

yapılamayacağı hususu, burada hiç kimse bir şeyler eleştiremez. Devletimizin bir 



politikasıdır, ekonomik nedenlerle verilmiş olabilir, herhangi bir nedenle verilmiş 

olabilir.  

Bizim buradaki sıkıntımız, indirilemeyecek KDV ile indirilecek KDV’nin bir arada 

tahsil ediliyor olması. Bunu manuel ortamda meslek mensuplarının ayırması o kadar zor 

ki, çok meşakkatli, çok zaman alıcı ve inanın doğru bile hesaplanmayabiliyor.  

Burada biz şunu gördük, Ticaret ve Gümrük Bakanlığı’nın sisteminde bir kod 

ayrımına girince, indirilemeyecek KDV’yi de dökebiliyor, indirilecek KDV’yi de 

dökebiliyor. Bunu eğer ayrı gösterebilirlerse “vezne alındısı” veya “dekonttan” biz bunu 

çok rahat bir şekilde,  

 

ABDULLAH ERDEM CANTİMUR    Bunu Bakanımla görüşürüz. 

 

HAKKI KOÇAK 

 

Teşekkür ederiz, çok teşekkür ederim. 

Nihai olarak 10’uncu sorunumuz ise, ben şunu geçmek istiyorum ortaya. Bu Katma 

Değer Vergisi Kanununun 13’üncü maddesiyle ilgili olarak biliyorsunuz bir “istisna 

belgesi” alınmakta. İstisna belgesini ise, mükellef bağlı olduğu vergi dairesine müracaat 

etmek suretiyle bunu talep etmekte, bu 13/a’da olabilir 13/d’de olabilir. Burada büyük 

bir şu anda sıkışıklık yaşandığını düşünüyoruz. Daha önceki uygulamada biz böyle bir 

başvuruyu kendimiz bağlı olduğumuz vergi dairesine yapıp, vergi dairemiz kısa bir 

sürede o belgeyi veriyordu. Yalnız kısa bir süre önce bu uygulamanın değiştiğini gördük. 

Tebliğe baktık, tebliğ değişmemiş. Ama onun nedenini muhtemelen Fatih bey bize 

açıklayacaktır. Benim duyumlarıma göre, bir iç yazışmadan bahsediliyor. Bundan sonra 

vergi dairesine başvurduğunuz zaman istisna belgesini almak için, bu işte hemen bu 

talep merkeze iletiliyor, merkez de bunu incelemeye alıyor. Bunun süreci uzattığını veya 

tam amacının uygun olup, olmadığını, gerçekten bizim kafamızda da soru işaretleri 

oluştu. Tabii biz mümkünse geriye dönük, geride uygulanan yöntemle yine devam 

edilmesi, ama Maliye Bakanlığı’nın kafasında o sorular varsa, o soruların çözümüne 

yönelik, acaba Yeminli Mali Müşavirler gibi devlete maliyeti sıfır olan bir denetim 

ordusundan faydalanamaz mı? Ne olabilir? Bu projeye uygun, istisna belgesine uygun 

ithalat veya yurt içi temininde, o alınan istisna belgesine istinaden alınan malların 

denetimi kullanılıp, kullanılmadığı, yerinde kullanılıp kullanılmadığını, tam mı 

kullanıldığını Yeminli Mali Müşavir raporu ile altı ayda bir yıllık bir şekilde denetim 

alıp, Maliye bunu isteyebilir mi acaba? İsterse çok çok iyi olur.  

 

Yine bununla ilgili bir sorunumuz daha var. Bizden onunla ilgili iki tane liste 

isteniyor. Siz bu istisnalar kapsamında bu malları ithal mi edeceksiniz, yoksa yurt 

içinden mi temin edeceksiniz?  

Eğer mümkünse bu tek listede olunsun, yine bunun kontrolü çok çok kolaydır. 

Bunun eğer kontrolünü istiyorsan, Yeminli Mali Müşavirlere bir sorumluluk 

çerçevesinde bu yetki verilebilir diye düşünüyorum.  



Ben bize gelen sorunları ve size iletmek üzere hazırladığımız sunumu 

sonlandırıyorum. Beni dinlediniz, çok çok teşekkür ederim, katkılarınızla birlikte.  

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ 

 

Hakkı KOÇAK üstadımıza çok teşekkür ediyoruz. Gerçekten çok interaktif oldu. 

Sorunlar demek ki, bayağı ilgi çeken sorunlar oldu, meslektaşlarımız açısından da, 

İdaremiz açısından da. Bizim burada arz ettiğimiz şey, netleşmesi, hem Yeminli Mali 

Müşavir, hem mükellef, hem İdare bakımından net bir şeyde ilerlememiz. Bu 

önerilerimizde tamamen mükelleflerimin sıkıntılarını minimize etmekle alakalı bir 

durum.  

Şimdi ikinci konuşmayı Olcay ER arkadaşımız yapacak. O, çalışmalarımızı bir 

özetleyecek. Neler yaptık? İdare’yle yaptığımız çalışmalarda neredeydi, nereye geldik? 

Üstatlarımızdan aldığımız sorunları ilettik, nelerle karşılaştık? Bunları bize özetleyecek. 

Ricamız kendisinden, genel olarak yirmi dakika demiştik, interaktif olduğu için, Hakkı 

üstadımızın konuşması çok zevkliydi. Olcay üstadımız süreye uyarsa, çok memnun 

oluruz, çok teşekkür ederiz, buyurun. 

 

HAKKI KOÇAK   Ama süreyi ben kullanmadım tek başıma.  

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ  Hayır bir şey söylemedim ki. 

 

OLCAY ER 

 

Sayın Başkanım, daha önce de bitirebilirim. Bu kadar interaktif olacağını 

zannetmiyorum, daha basit konular. Sayın Bakanım, kıymetli Başkanlarım, değerli 

üstatlarım hepiniz hoş geldiniz.  

Ben kısaca Komisyonumuzun faaliyetleri hakkında kısa bir bilgilendirme yapıp, 

daha sonra da KDV iadelerinde daha çok bu İnternet Vergi Dairesi sisteminde 

yaşadığımız yedi başlığı sizlerle paylaşmak istiyorum.  

Tabii KDV Komisyonunda benim katıldığım 2024, 25 dönemi için, ama 

komisyonumuzun geçmişi, birikimi Odamızın yaşıyla aşağı yukarı aynı. Ben sadece bu 

dönemle ilgili çalışmalarımızdan size bilgiler paylaşmaya çalışacağım.   

Komisyonumuz faaliyetlerine 2022 yılı Kasım ayında başladı. Çünkü yeni görev 

dağılımları, yeni komisyonlar oluşturulmuştu. İlk toplantımızda kendi içimizde görev 

dağılımlarını yaptık ve hemen o dakika Özel Tüketimle ilgili çok güzel bir mevzuu 

vardı. O gün sorunların üzerinde tek tek çalışmaya başladık.  

 

KDV Komisyonu bugüne kadar 27 defa yüz yüze Odamızda fiziki olarak toplandı. 

Detaylı çalışmalar yaptı. İdare’yle yedinci gün diyebilirim, iki defa sayın Fatih 

ARKBAŞI üstadımız, daha önce de gelmişti yine Odamıza, misafir etmiştik burada, bu 

ikinci. Beş defada yüz yüze geldik. …. İçinde Büyük Mükellefler de vardı. Hatta Halil 

ÜNAL üstat KDV Grup Müdürüydü. Yedi tane toplantımızı böylece gerçekleştirdik. 



Ama tabii toplantıları yaparken de sorunlarımızı tespit etmek için, bütün üyelerimize 

SMS’le ve mail yoluyla ulaştık. Bizim komisyon olarak hem daha önceden var olan 

sorunlarımız, hem de tespit ettiklerimiz vardı. Ama üyelerimizin de sahada yaşadığı 

sorunları görmek istedik. Bize yaklaşık 130 civarında eksiklik veya sorun olarak 

görünen konu başlıkları bildirildi. Hatta sağ olsun bazı üstatlarımız ciddi bir rapor 

hazırlamışlardı, çözüm önerileri de vardı. Kimisi telefonla arayarak da bildirdi, SMS 

atarak bildirdi, mail atarak da bildirdi. Biz bunun tamamını tasnif ettik. Bu 130 tane 

başlığı, 57 başlık altında birleştirmeye çalıştık. Bu 57 başlığın bir kısmını Ticaret 

Odası’nda düzenlenen seminerde de sunduk. Yine orada bir taraftık biz. Ticaret 

Odası’nın meslek komisyonu düzenlemişti. Mali müşavirler, bizler vardı. Yine sayın 

Fatih ARKBAŞI üstat vardı orada. İdare adına sunum yaptı. O sorunların bazı özetlerini 

orada paylaşmıştık.  

 

Bu 57 sorunun tamamı üzerinden birlikte geçtik, hepsini tek tek tartıştık. Sağolsun 

üstadım çok yapıcı yaklaşıyor bu konuda bizlere. Bunlar bir kısmı, üçte bire yakın kısmı 

konusunda mutabık kaldık. Onları ben burada tabii telaffuz etmeyeceğim. Hala 

konuşmalarımız, çalışmalarımız, nasıl bu işin içinden çıkarız devam ediyor. Çünkü 

bazıları mevzuat değişikliği gerektiren, daha önce sanki Fatih üstada bir serzenişte 

bulundum “bunlar mevzuat değişikliği gerektiriyor” diye. Özellikle Bakanımız 

buradayken biz zaten mevzuat değişikliği gerektiren konulardan, biran evvel çıkarmayı, 

her şeyi hazır kendisini bulmuşken… 

 

Çalışmalarımız 4 ana başlıkta ilerlettiğimizi söyleyebilirim. Tabii bunları ben hani 

sizleri çok fazla sıkmamak için özet kısaca geçeğim, bunun altında yüzlerce detay var. 

 

Birincisi, vergi daireleri arasındaki uygulama birliğini sağlamaya yönelik dedik. 

İade raporlarında, işte ortalama bir sürede bakılsın. Hem meslektaşlarımız arasında bir 

farklılık oluşmasın. Onun haricinde rapor içeriklerinde de yani bir dairenin kabul 

ettiğini, başka daire kabul etmiyor. Veyahut da aynı daire memur ya da şef, ya da müdür 

yardımcısı farklı yaklaşımlar olabiliyor. Tabii ki bakış açıları farklı olabilir ama, buraya 

kadar minimize edildi. Bunların üzerinde çalıştık.  

 

İkinci başlığımız, uygulamadan kaynaklanan sorunların çözülmesiydi. Bugün bir 

kısmını paylaştık sizlerle. Tabii bununla ilgili biz komisyon olarak, örneğin deprem 

döneminden mührü sebebiyle iadelerle ilgili biz bir rapor hazırladık ve bunu ilgililere 

ilettik. İvedilikle bir rapor hazırladık. Fırsat buldukça da taslaklar çıktığında, taslakla 

ilgili görüşlerimizi paylaşıyoruz. Yine her platformda yetkililere ulaştığımızda mevzuat 

düzenlemesi için, görüşlerimizi bildiriyoruz sizler için.  

 

Uygulamadan kaynaklanan sorunlar aslında biraz daha sayısı olan, sayısı olan çok 

fazla ama, çözümü biraz daha kolay. Örneğin, GEK 06’yla ilgili bir kapı açıktı ve banka 

dekontları isteniyor, bu banka dekontları bazen yüzlerce, binlerce olabiliyor. Hepsini 

ıslak imzalı isteniyor. Bunlara rapor hazırladık. Sağ olun üstadım İstanbul Sanayi 



Odası’ndaki sunumlara iştirak etmiştim komisyon adına. Orada mesela kendisi tekrar 

izahı açıklayabilir. Yeminli Mali Müşavirliğin liste yapıp, bütün dekontları, yüzlerce 

dekontu numarasıyla, tarihiyle yazıldı. Firma sahibi, firma kaşesi ve YMM imzası olup, 

bunu daireye ibraz ederse, daire, örnek “tek olarak bana şu dekontları göstersen yeterli 

bilgi”. Bu uygulamadan kaynaklanan, ama işleri biraz hızlandıracak, iade süreçlerini 

hızlandıracak sorunlar üzerinde de detaylı çalışma fırsatı bulduk. Onların da birçok 

örneği var.  

 

Bir de meslektaşlarımızdan kaynaklanan sorunların çözülmesiyle ilgili bir 

başlığımız var. Bu konuyu tam olgunlaştıramadık, ama önümüzdeki süreçte bununla 

ilgili özellikle İdare tarafından bizlerle ilgili iade raporlarımızla, eksik yazılara 

verdiğimiz cevaplarla daha etkin nasıl olabiliriz? Raporlarımızı daha sade veya daha 

detaylı hale getirerek iade sürecini nasıl hızlandırabiliriz? Bunlar için de kendimize bir 

payda da bir bakacağız ve bu anlamda da bir çözüme gideceğiz. 

 

Ben kısaca hani ilgili başlık neydi, belki merak edersiniz. Birkaç tane KDV 

oranının sekiz tanesini sizlerle paylaşmak istiyorum. Özellikle KDV iadelerinde yaşanan 

gecikmeler; Bu personelle hem yükleniciyle ilgili sorunları konuşuldu zaten. Özellikle 

böyle sorunlarımız vardı. Belki mümkünse bir standarda bağlanmasını talep ediyoruz. 

Yani bir rapora bakılma süresi veya tamamlanma süresi, örneğin iki ay, üç ay gibi, belki 

standart olabilir.  

GİB alışlarla ilgili bir rapor uygulaması mümkün. Yine 24, tabii bu artık vergi 

üzerine birkaç rapor yazıldıktan sonra incelenmeye başlıyor. İmalatçıların % 10 iadedeki 

karşıt inceleme sayısı….. 

 

Yüklenilen KDV’nin hükmen iadesinde belirsizlik var. Tebliğde düzenlenmiştir, 

hani KDV iadesini ya talep edersin yada indirimli oranlıyı seçersin, ama bazı durumlarda 

“yüklenimi eksik yapıldı” diye, burada sanki herkesten iade talep edilmiş gibi bir bakış 

açısı oluşabiliyor. Bununla ilgili sorunları paylaştım.  

 

Yüklenimde üç tane özellik var “ doğrudan giderler”, “ genel giderler” işte” 

aktiflerden pay verme”. Şimdi burada tabii tebliğde net bir düzenleme, yani “bünyeye 

giren KDV” ifadesi var ama, bu bünyeye gireni nasıl bulacağı belli değil, ama defaat 

olarak bir anlaşma var. Hasılatta bir oranlama yapıyoruz. O hasılattan pay veriyoruz. 

Ama çok böyle estetiği kullanan firmalarımız var. Kendi anahtar yöntemleri var. Yani 

genel giderlere çok doğru bir şekilde pay verebiliyorlar. Bunları mükellefin tercihine 

bırakmakla ilgili tartışmalarımız oldu. 

 

Bir de ATİK’lerden pay verme. Özellikle o genel vergi oranına kadar, % 20’yi 

geçtikten sonra devreden ATİK payların hesaplanmasıyla ilgili, daha çok bunları 

tartışmaya açtık, bu konuda bayağı ilerlememiz oldu.  

 



İade talebiyle ilgili olmayan, bir sürü eksik yazılarında ifadeler vardı. Bunları uzun 

uzun tartıştık. Ticaret Sicil Gazeteleri, vesaire, çok detay var burada. 

İade hakkı doğuran işlemden sonra, son faturadan sonra gelen doğrudan giderlerle 

ilgili sürekli sorunlar çıkıyor. Bunları da tartıştık yine, bunlarla ilgili de çözüm 

bekliyoruz.  

 

Bir de kontrol analiz raporu, artık nasıl bunu uygulanabilir hale geçirebileceğiz, 

bilmiyorum ama, ikiden fazla çalıştırılması tahakkukta ciddi anlamda problem yaratıyor. 

Sürekli bildiğimiz sorunlar, ama tekrar süreç uzuyor. Dolayısıyla bunun sanki iki tane 

analiz raporu çalıştırılarak nasıl çözülebilir hale getirilebilir, bu standartlarda nasıl 

olabilir? Bunun üzerinde yoğunlukla çalıştık.  

Sekiz tane başlık saydım sadece, başlıkların kendi içerisinde detaylı, ama biz bu 

başlıkların haricinde dediğim gibi ilgili başlıkları konuştuk. 

 

Şimdi müsaade ederseniz, kısaca bu İnternet Vergi Dairesinde yaşadığımız son 

zamanlarda birkaç tane problem var yedi tane, bunları paylaşmak istiyorum. Bu güncel 

ve önemli olduğunu düşünüyorum.  

 

Fatura tarihlerine bir kısıtlama getirildi. Bu yeni getirilen değişiklikle faturalarda 

eğer 12 karakterle, evvelkilerde zaten sorun yok da, örneğin 2 Nolu KDV’de beyan ettiği 

gibi ithalatlarda bir vergiler var yani, mesela bir tercih yaptık diyelim ki, şimdi bunlar 

eğer 13 karakterse biz 16 karaktere tamamlamamız ya da 12 karakterle sınırlamamız 

isteniyor. Sistemde böyle bir hata çıkıyor. Şimdi, bütün faturalarda diyelim ki 8 

karakterle biz bunu yaptık. 13 karaktere tamamlamışız. Şimdi geçmişe dönük hepsini 

revize etmemiz lazım. Yoksa yeni dönemde biz 13’e düşürdük, yada 16’ya tamamladık. 

Önceden 13’tü, bu belgeyi bulamayacak indirim raporlarında vesaire. Belge alma 

özelliği değiştirildi. Şöyle ben ufak bir görselini göstereyim ben bunun, ekranda önceden 

sadece bu yüklenim ve yüklenen listelerinizde belgeleri ararken, diyelim ki sisteme 

girdik, sistem içerisinde düzeltme yapmak istiyoruz. Belgeyi bulmak istediğimizde, 

sadece o belgenin numarasını yazdığımızda karşımıza çıkıyordu. Yeni uygulamada 

“tarih, vergi numarası ve satıcının vergi kimlik numarası” girilmesi gerekiyor. Zaten 

tarih bile başlı başına sadece bir işlem.  

Bu bilgisayarda sorun değil ama, hani onlarca işlem yapmak istediğimizde basit 

teknik bir şey var, böyle biraz bizi yormuş oluyor. 

 

Üçüncüsü, sisteme yüklenilen listelerin, özellikle indirimli orana tabi satışlarda 

KDV iadelerinde yıllık iadede 12 tane indirim listesi var. Biz herhangi birini silip, 

yeniden yüklemek istediğimizde, önceden bunu yapabiliyorduk ay, ay, şimdi tamamen 

silip, yani 12 ayı silip, 12 ayı yüklememiz gerekiyor. Bu da o 12 ay içerisinde başka iade 

doğuran bir işlem varsa, örneğin Şubat ayında başka bir istisnadan dolayı iade hakkında 

var, dolayısıyla orada da bir, tekrar kontrol etmek ve çalıştırmak gibi sorunlar 

yoğunlaşıyor. Burada da yine eskisi gibi tek tek  revize etmek istiyoruz. 

 



Yine mesela, listelere yüklenim girilmesi, eğer 100.000’den bir tane fazlaysa satır, 

biz bunları sistemden indiremiyoruz. Çok teknik ve dijitalleştiğimiz dünyada zor 

olmadığını düşünüyoruz sayın Bakanım. Bu yüklettiğimizin kaldırılmasın talep 

ediyoruz.  

 

Yetkilinin segmenti, bu ithalatta özellikle karşımıza çıkıyor sorun olarak. 

Mevzuatta şu an bir değişiklik var. Dolayısıyla bu değişiklikle ilgili de geriye yönelik 

sorgulama yapılıyor. Daha önce sistemde farklı, şu an farklı gözüküyor. Dolayısıyla bu 

yetkili birimde geçmişe yönelik düzeltilmesini doğru bulmuyoruz, çünkü sistem 

yüklüyor.  

 

KDV beyannamelerinin düzetilmesi, özellikle yani herhangi bir dönemde, mesela 

beş yıl önce, zaten zamanaşımı süresinde de çok fazla incelemede yok, ufak tefek genel 

çok farklı bunlar. Firma koda girebiliyor. İndirimlerden çıkartmamız veya özele tabi 

tutulacağımız söyleniyor. Dolayısıyla mükellef söyleniyor. Mükellef de kararını 

indirimden çıkartmak şeklinde veriyor.  

 

Şimdi indirimden çıkarttığında bu faturayı, beş yılın beyannamelerinin tamamını 

düzeltmesi gerekiyor. Eğer arada KDV iadesi alınmışsa, KDV iadesi varsa, bu da daha 

ne kadar ilerlerse geçmişe doğru, o kadar soruna yol açıyor. Bu dolayısıyla sorun olduğu 

dönemle ve son dönemin düzeltilmesinin 60 Seri Nolu Tebliğde olduğu gibi, yeterli 

olacağını ve daha fazla yormayacağını düşünüyorum.  

 

GEK ….ithalat 5 numaralı tebliğdeki konu, yine koruma tedbirleriyle ilgili olan şu 

an, eski dönemlerde tutmadığı için, indirilemeyen KDV yeni bir problem. Şu an Gelir 

İdaresi gümrükten aldığı bilgilerle, bizim yazdığımız ithalata ait KDV’yi eşleştiriyor ve 

farklı olup, olmadığına bakıyor. Ama geçmiş dönemlerde bu verileri çekmediği için, 

geçmiş dönemlerde hep sıfır olarak veriyor. Yani gümrükten bu verileri almamışsın sıfır 

görünüyor. Ama biz ithalatla ilgili indirilecek veyahut bağlı bildirimlerimize bağlı, 

dolayısıyla bu gümrük belgelerini tek tek ibraz etmemiz gerekiyor.  

 

Peki, Ek 17/f belgeleri kontrollü ise, sistemde mesela bütün kimseye fatura kesip, 

kaç tane kesmiş, bizim sistemimizde düşmüş, bizde işlemişiz bunu, mükellef işlemiş 

bunu, indirimle iade talep etmiş. Ama sistemde bir aksaklık çıkıyor. Bir tetikleme 

gerekiyor. İşte mükellef alt firmasını arıyor, kendisine fatura kesen kişiyi, ya da Gelir 

İdaresi’ni arıyor. Biz buna eksiklik yazılarla alakalı cevaplarla son bulmasını istiyoruz. 

Yani e fatura ortada kesilmiş, ama sistemde gözükmüyor, yani sistemin kendi arasında 

konuşurken bir problemi var. Bu mükellefin ya da bizlerin çözebileceği bir sorun 

esasında değil. Bu da iade sürecinde vakit kaybı oluşuyor. Dediğim gibi, bu da eksiklik 

raporunda, yada eksiklik yazılarında mükellefin ya da bizim verdiğimiz cevapların 

yeterli olacağını düşünüyorum.  

Teşekkür ediyorum.  

 



BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ 

 

Olcay arkadaşımıza çok teşekkür ediyoruz, zamanı çok disiplinli bir şekilde 

kullandı. Fatih ARKBAŞI Müdürümüze söz vereceğiz ama, önce birkaç cümle etmek 

istiyorum.  

Konuşmanın başında da belirttim. Rıza BİLGİÇ Başkanımız konuştuktan sonra, 

özellikle ARKBAŞI Müdürümüze de bunu iletiyorum.  Yirmi yılındaki memur sayısının 

neredeyse % 30 azalıp, mükellef sayısının neredeyse % 100 artmasına rağmen, bir de 

bunun üstüne ekonomik aşçıdan İstanbul yaşanabilir bir kent olmaktan ekonomik 

anlamda, memur geliri anlamında çok zorlayıcı bir sürece girmesi, deprem güçlüğünün 

de üstüne girmesinden sonra biz iş yüklerini, özellikle vergi dairesi müdürlerimizin, 

müdür yardımcılarımızın, şeflerimizin, memurlarımızın, bütün bunları takdirle 

karşılıyoruz Yeminli Mali Müşavirler, zaten bizim Yasa’dan gelen görevimizde bu. Yani 

mükellefle kamu arasında bir görevi uyumlaştırmak, olabildiğince her iki tarafı da 

düşünerek biz aynı zamanda kamunun da işini yapıyoruz. Bir yandan özel sektörün, 

mükelleflerin işini yapıyoruz. Burada tekrar söylüyorum hem Büyük Mükelleflerle 

birlikte de çalıştığımız dönemde, hem Rıza BİLGİÇ Başkanımızın olurlarıyla, Fatih 

ARKBAŞI Müdürümüzün de birlikte çalıştığımız dönemde, bizim getirdiğimiz 

sorunları ön yargısız, her ne kadar belki “oluru olmayan”  bir  sorun da olabilir bu. 

Mükellef getiriyor, nedenini sorgulamaya çalışıyor. Bunların çok hassasiyetle not 

alındığını, ola ki birileri “olur” dendiğini, olamazları araştırdığını hemen peşin “ret” 

kelimelerini bile çok güç kullandığı için, biz gerçekten bu çalışma dönemimizde 

“teşekkür” etmeyi, yani Mali İdaremize bu bakımdan ve bundan sonra bunun aynı 

şekilde devam etmesini arzuladığımız iletirim.  

Söz sizin, sınır da yok, buyurun.  

 

……………..    

 

Üstat ben bir şey söyleyebilir miyim acaba? Hakkı üstat bu sorunu dile getirdi. Ben 

iade yazdım iki tane sorum ve önerim var.  

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ 

 

Üstat biz alalım onu, alalım, yani ileteceğiz, hiç şey yapmayalım, yani zaten zaman 

biraz sarktı.  

 

……………   Aynı konuyu zaten değerlendirecek ya, ona ilaveten. 

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ  Tamam, eğer cevap vermemiş olursa, zaten 

sorunuzu iletirim.  

 

 

 



FATİH ARKBAŞI 

 

Sayın Bakanlarım, sayın Gelir İdaresi Başkanlarım, YMM Odası’nın kıymetli 

Başkanı, saygıyla selamlıyorum sizi. Bir arada bulunmaktan gerçekten son derece 

mutluyum. İçten bir teşekkür, içten bir mutluluk. Tabii biz buradaki konuşmaları, işte 

komisyonda kendi aramızda konuştuğumuz şeyler, böyle tartıştığımız şeyler. Şimdi 

müfettiş kökenli olunca, bazen böyle yeterlik çalışmalarım aklıma geliyor. Böyle evde 

eşim duyardı, bizim mevzuat tartıştığımızı, kavga ediyoruz zannederdi. Biz kavga 

etmiyoruz, biz mevzuat tartışıyoruz. Bir şey bulmuşuz, kendimizce bir şey yakalamışız, 

onu değerlendiriyoruz, daha böyle ayrıntıya iniyoruz. Bu işin hukukta biraz cilvesi olsa 

gerek. Yani bu tartışmaları değerli görülüyor, o tartışmalar hep bize bir şeyler öğretti. 

Bizim gözümüzden kaçanı karşı taraftan gördük.  

 

Tabii ben de sözlerime başlarken, ben de bizim ekibe de teşekkürle başlayayım. 

Bizim Muharrem bey burada Müdür Yardımcımız da, Müdür olarak onu uğurlayacağız 

inşallah, müdürlüğü kazandı. Yine Yiğit bey KDV Komisyonundan Ardahan’lı, yine 

İbrahim üstadın hemşehrisi Muharrem bey. Bu da Malatya ekibi, Beşiktaşlıdır. Böyle bir 

şeyler var, onları böyle sevdiğim için. 

Şimdi tabii biz böyle komisyon toplantılarına tabii Başkanımızın talimatıyla 

katıldık. Bence gerçekten işin dinamosu bu anlamda Başkanımızdan.  

Şimdi böyle küçük küçük benim açtığım parantezler biraz meşhur, kapatmaları 

daha meşhur. Onları açıp, açıp, kapatacağım hızlıca.  

 

Şimdi biz KDV Komisyonunda kendimizce konuşurken şöyle üçlü bir belirleme 

yaptık aslında.  

Bir tanesi “kanuni hususlar”, yani hiçbirimiz yokuz burada. Meclisin tasarrufunda, 

kanuni düzenlemeler gerekiyor bazı hususlarla alakalı.  

Hemen parantezi açayım, benim parantezler meşhur ya. Şimdi yalnız müzakeredeki 

temel mantık, hızlı ilerleyebileceğimiz kalemleri konuşmak. Kanun da konuşuruz, hiç 

problem değil, yani nasıl olması gerektiğini, ama hani böyle bazen ben arı misali sonuca 

çok odaklıyımdır. Biz burada İstanbul’da “taşra” deniyor nihayetinde Ankara’ya göre.  

Dolayısıyla biz bunları bir tarafta bırakmak isteriz yani, kanuni düzenleme gereken 

hususlar varsa, biz bunu dışarıda bırakmak istiyorduk. 

İkincisi “tebliğ”, orada ben de yokum yani.  

Bir de işte Ankara’daki arkadaşlarımız yazıyor, biraz işte onları da dışarıda 

bırakmak istedik ki, hızlı yol alabilelim. Bu şu demek değil, tekrar diyorum, biz bir 

öneride bulunuyoruz, “tebliğ böyle düzenlensin” diyebiliriz. Ama işte onun gittisi, 

geldisi, tavukçunun batmasına kadar gidebilir yani. 

O yüzden biz burada şunun üzerinde durmaya çalıştık. Uygulamada işte yazılan 

eksiklik yazıları var. Bazen bana işte üstatlar eksiklik yazısıyla geldi, “buradan ne 

yazmak istedi” falan. Açıkçası odaklandığımız temel şey, üzüm yemekti, bağcıyla hiçbir 

problemimiz yok ve her bir eksiklik yazısında bir madde azaltmayı kâr gördük, açık 

söyleyeyim. Bir tane az eksiklik gelse, bu hem Yeminli Mali Müşavirleri rahatlatacak 



bir husus, hem de vergi dairelerimizi rahatlatacak bir husus, yani win winlik bir durum 

var. Toplantılara bu bakış açısıyla yaklaştık. Tartıştık. En hızlı sonuç alabileceğimiz 

hususlar neler? Kendimizce onları tespit etmeye çalıştık. Bu toplantıyı da onun bir çıktısı 

olarak görüyorum açıkçası.  

 

O toplantılarda konuştuğumuz hususları, işte vergi dairelerini, tabii yine küçük bir 

parantez olsun. Şimdi biz vergi dairesinden, ben mesela 4,5 milyonluk bir iade normalde 

Başkan bey …bize verilmiş devretmiş halde, biz imzalıyoruz. Şimdi limit. benim 

limitimdeki bir işse, yani inceleme benim incelememse ben burada inisiyatif alabilirim. 

Ama ben bir vergi dairesi müdürüne “iade et” diyemem yazı yoksa. Dolayısıyla burada 

konuştuğumuz hususları da vergi dairelerine gri alanı bir tarafa koyarak, vergi 

dairelerine yazılı olarak “bunu böyle yapınız” diyebileceğimiz hususlar üzerinde 

durduk. Yani en net alanları çizmeye çalıştık kendimizce ki, bir sonuca varabilelim. 

Sunumum bu perspektifte olacak. Sorulan soruların tamamına Allah’ın izniyle cevap 

vereceğiz. Onunla ilgili bir problemimiz yok. Sizi mutlu eder, etmez, o başka bir konu.  

 

Şimdi biz tabii eksiklik yazıları üzerinden, işte vergi dairelerinin sorduğu hususlar 

üzerinden gitmeye çalıştık. Tabii sizde takdir edersiniz, burada yüzlerce yeminli var 300 

– 400 kişi, ekranları başında izliyor. Biz “aynı mükellefe ilişkin rapor yaz” dediğimizde 

muhtemelen 400 farklı rapor çıkar. Aynı konuyu farklı inceleme elemanlarına 

verdiğimizde, farklı inceleme raporları çıkıyor. Yani tenkit edilecek hususlar başka, 

yoğurt yiyiş başka, bu işin subjektif bir tarafı var. İnceleme kısmı var. Bunu gözardında 

bırakmak istemiyoruz. Güzel şeylerinde ortaya çıkmasını sağlıyor. Karşımızda yani 

robotik bir süreç, biraz daha mesleki bilgiyle bakmasını istiyoruz arkadaşların. Biz böyle 

bir kendine has bakış tarzı var o yüzden dairelerin. Evet dairede memur, servis, müdür 

yardımcısı değiştiğini hissediyorsunuz, dosya memurunun zaten değiştiğini hemen 

hissediyorsunuz, farklı bir şeyler sormaya başlamış. Bunun da farkında olarak biz net 

bir şekilde, sanırım sizin zamanınız, yada ondan sonraki zamanlar olabilir. Böyle bir 

çıktıya dönüştürülmüş bu toplantılar. Biz de bunu bir çıktıya dönüştürüp dairelere 

duyurmayı planlıyoruz net olduğumuz hususlarda.  

 

Tabii gri alanları da tartışmaya devam ediyoruz. Bazı şeyleri görüşlerde 

açabiliyoruz. Biz Ankara’ya daha doğru anlatabiliyoruz belki. Onların daha doğru 

anlamasını sağlıyoruz. Çünkü kağıtta anlatmaktan, işte konuşarak anlatmak, gidip 

görerek bir şeyi analiz etmek farklı oluyor. Biz de bu iletişim kanalını, yani sizinle 

sağlanan bu iletişimi böyle Ankara’ya köprü olmaya çalışıyoruz.  

 

Şimdi böyle hızlı hızlı geçeceğim bazı hususları. Karşıt incelemeler belgelerinde 

ve YMM bilgi yazılarında 11 adımlı, 10 ayrı mükelleften yapılan adımlı. Biz on tane 

tutanak örnek yazısı, fatura bazında on tutanağı, en azından on tutanağı raporun ekinde 

görmek istiyoruz. Tabii ki, % 80’i bunun hazır olmuş olacak. Bununla ilgili bir şeyimiz 

yok, netleşmesi açısından, sizler açısından da, netleşmesi açısından bunu söylüyorum, 

mükellef bazında değil, fatura bazında. Sunumu da paylaşabiliriz, problem yok. 



Vergi dairesi tarafında mükellefin muhasebe sorumlusunun sicil numarası ve TC 

kimlik numarasına yer verilmesi isteniliyor. Bu 1 Seri Nolu SMMM ve YMM Genel 

Tebliğindeki raporunda dispozisyon bölümünde geçtiği için biz bunu istemeye devam 

edeceğiz. Bununla ilgili de problemimiz yok.  

 

Vergi daireleri tarafından teminat mektubunun çözümüyle ilgili raporlarda teminat 

mektubu bilgilerini ayrıntılı isteyeceğiz, şundan dolayı; Takdir edersiniz ki, teminat 

mektupları, yani T.C. kimlik numarası gibi 10 haneli, 11 haneli bankaların verdiği bir 

numaralar söz konusu. Bir rapora ilişkin 10 tane teminat mektubu olabileceği gibi, bir 

teminat mektubu da olabiliyor. Biz hangi teminat mektubunu çözdüğümüzü, sizin hangi 

teminat mektubunu çözdüğünüzü onayladığınızı net görmek istiyoruz. Bunlar çok basit 

eksiklikler bu arada, yani bazen numaralar karışabiliyor, ama biz bunları yazmak 

zorundayız, önemli bir husus olduğu için.   

Tabii elektronik teminat mektubuyla belki çıkacak, daha da net olacak, 

müktesebatın bir uygulama şeyini bekliyoruz. 

Tabii böyle küçük küçük belki diğerlerine cevap olacaktır. Biz fişleri kabul etmiyor 

değiliz. Fişleri kabul etmeyen Vergi Usul Kanunu. Onu bir netleştirelim. Gider olarak 

kabul edilmiyor fişler, bırakın iadeyi, gider olarak kabul edilmiyor. Biz iade konusunda, 

mesela hangi fişleri kabul edileceği konusunda, yine işte kırtasiye, benzin, o tip şeylere 

eyvallah temizlik malzemesi. Bunlarla ilgili de, şimdi vergi dairesi kafasına takıldığında 

bunları isteyebilir mi? İsteyebilir. Şimdi tabii suimisal, misal olmaz belki ama, biz 

burada şunlarla karşılaşıyoruz. Şimdi sınıf dayağı yiyince, hani toptancı bir yaklaşımla 

eleştirilince, uslu öğrenci de dayak yiyor belki bundan. Araba üstüne değil şirketin, 

benzin giderini koymuş, fişini koymuş, hayır ben artık geçtim evinde harcadığını, biz 

bunu istemesek ne oluyor ki, koymuş oraya fişi. Yok, kirada yoktu. Ve şöyle, iadeye 

konu etme. Önümüze gelmiş, KDVİRA bunu görmüş, bu kısımla ilgili bir durum var. 

Bunu açıklığa kavuşturmak istiyorum özellikle, yoksa onun dışında kabul ediyoruz yani, 

kabul etmiyor gibi bir durumumuz söz konusu değil.  Bunları, bu slaytta yazdıklarımı 

dairelere duyuru yapacağım.  

 

Mesela yine Yeminli Mali Müşavir ilk defa KDV iadesinde biz yoklama istiyoruz. 

Tabii iadeyle ilgili ben daha önce burada ifade ettim. Yani ben böyle çok kıdemli 

değilim, çok kıdemli üstatlarımız var. Yani bize bu öğretildi, biz olaya hakkaniyet 

çerçevesinde yaklaşacağız. Bir lira iade alacağınız varsa, bunu da istersin, ama devletin 

bir kuruşunu da bırakmayacağız. Bunu özellikle söylüyorum. Sizin de böyle 

düşündüğünüzü bildiğim için söylüyorum zaten. Şimdi burada iade mekanizması böyle 

çok da şey değil yani, hadi gelin, beğenin, dağıtalım, ben hep bazen aynı şeyleri 

söylüyorum. Müşterilerden kolay mı para alabiliyorsunuz? Geçen gün yine  bekledim 

Başkan bey yine de bekledim, belki aidatları nasıl yapar diye, yani kolay mı aidatlar tam 

yılbaşında mı? Şimdi dolayısıyla bizden de bu anlamda kolay para alınamayacak, bu 

prosedürleri tamamlayacağız hep birlikte. Ama işin açıkçası, yeni mükellefiyet açmış, 

iade talebinde bulunuyor. Biz diyoruz ki “yoklama yapılacak” bu ne yapıyor? Bunun bir 

Yeminli Mali Müşaviri varsa, tam tasdiki varsa, “yoklamaya gerek yok” diyor. Kendi 



içinde tutarlı şeyler yapmaya çalışıyoruz. Veya daha önce olumlu bir raporu varsa, yine 

yoklama olmadan gidilecek. Ama onun dışında biz yoklamaya geleceğiz. Biz bir 

göreceğiz. Ne alınıyor, ne bitiyor, bir bakacağız. Birlikte bakacağız. Görünce bazen bir 

de şu oluyor.  

 

Şimdi küçük bir örnek vereyim. Büyük bir inşaat firmasının iadesi var. Bir eksiklik 

yazıyoruz, gidiyor, gelmiyor. Üç ay gidiyor, gelmiyor. Yani buradan böyle teşbihte hata 

olmasın. İhtisas Vergi Dairelerinin mükellefi, oraların dizaynı da güzeldir, dedik ki 

“senin bir tane elemanın buraya gelecek, bizim elemanın yanına oturacak, saat 9.00’la 

5.00 arası burada mesai yapacak. O bir şey isteyecek, o olacak. Yani bizim üç, dört ayda 

mesafe kat edemediğimiz, üç, dört günde çözdük. Şimdi bazen de böyle oluyor. Bazen 

bizim kafamıza bir şey takılıyor. Bir gidiyorsun, bir duruyorsun “aaaa başka başka 

meseleler” diyorsun.  

Yani iadesinin bir tanesinde tevkifat iadesi, biz eksiklik yazdık, üretimi çok saçma 

bir yerden bölmüşler. Biz diyoruz ki “niye böldüler”. Haksız iade olabilir mi? Onu da 

düşünüyoruz, bakıyoruz, Hazine zararı falan yok. Bir de baktık ki “ilişkili firma diye 

eksiklik yazısı yazdık. bir izah istiyorum ben, hani bir şey verse, şöyle bir yazı yazdık 

“akrabalık dahil herhangi bir ilişki var mı, izah edin”, cevap, Yeminli Mali Müşavir 

yazdı, dedi ki “akrabalıkla herhangi bir ilişkisi yoktur”. Hala içimize sinmiyor bizim, 

dedim ki “gelsinler, görüşelim”. Geldiler, görüşüyoruz, anlatıyor şimdi mükellef, 

mükellef öyle bir anlattı ki, “teşvikler alınmış, Sanayi Ticaret Bakanlığı dolayısıyla bunu 

yapmak zorundayız, uzun vadeli bu iki şirket zaten evlenecek, yani iki farklı mükellef 

olması kağıt üzerinde” biz ikna olduk adam anlatınca beş dakika. Sonra ben dedim ki 

“akrabalık ilişkisi var mı”, dedi ki “hayır, amcamızın oğlu değil”. Yeminli Mali 

Müşavirin yazısı var, gösterdi böyle, Yeminli Mali Müşavir orada “akrabalık dahil 

herhangi bir ilişkisi yoktur”. Zaten ben şüphelenmişim, zaten benim kafamda bir şey 

var. Benim şüphemi arttırıyor, ben akrabalığını görüyorum bu arda MERSİS’te, zaten 

soyadı da aynı. Şimdi bazen o yüzden bizim gelmemiz, konuşmanız, anlatmanız, o 

ödeme belgelerinin çok çok önüne geçebiliyor. Bazen isteniyor ya ikametgah falan, 

zaten görüyoruz da, makul bir açıklama istiyoruz. O makul açıklama geliyor, bizim de 

içimize siniyor “tamam devam edelim” diyoruz. Öbür türlü zaten iadeyi 

reddetmeyeceğiz, belki incelemeye göndereceğiz.  

Yoklama da bunun için önemli görüyorum. İade yoklaması da ….yoklamaları 

ayrıdır. Sadece bir memurun değil, biz müdür yardımcısının da gitmesini istiyoruz. Şefin 

de görmesini istiyoruz. Tek başına bir unsur değil, o yüzden önemli bir husus, ama tam 

tasdik varsa, bunların hiçbirine gerek yok.  

 

GEK 06 hatasıyla ilgili, tabii sayın Bakanımız söyleyince, şöyle küçük bir açayım, 

sadece maliye refleksi olarak. Şimdi nakit iadede, nakit verilen bir para söz konusu, biraz 

daha hassas, mevzuatta biraz daha hassas düzenlenmiş bunun için sanki. Yani haksız 

iadeyi düşündüğünde, birinde mükelleften para almaya çalışacağız. Ama mahsuben 

iade, haksız iadeyi düşse, biz geri borçta tahakkuk ettireceğiz, gecikme zammıyla tekrar 



o’nu tahsil etmeye çalışacağız olan bir şeyi. O yüzden bazı hususlarda evet, mahsuben 

ve nakden kıyaslama böyle ayrılabiliyor.  

 

Şimdi üstadın o bahsettiği hususlara hani ben üçünü de ben ispat olarak 

değerlendirerek böyle sunumum içinde cevap vermek istiyorum.  

Şimdi işlemlerin gerçekliğini ispat kısmı, GEK 06 hataları veya cari mal işte 

mahsuplaşma. Şimdi bu şöyle, bu size durduk yere sorulan bir şey değil, bunun 

farkındasınız değil mi? Mesela sizin her hangi bir alımınızla ilgili biz bunu sormuyoruz. 

Bir problem olduğu için soruyoruz. Sizin alt mükellefiniz sahte belge düzenleme raporu 

var ve biz de size diyoruz ki, “ne yaptın sen” yani ne iş yaptın? Şimdi bir problemin 

akabinde sorduğumuz sorular ve dolayısıyla belki orada işin incelemeye gidecek 

boyutları var. Söz konusu iade olduğu için, biz de aynısını yapmıyoruz. Yani “hemen 

alalım, asalım, keselim” o şeyi yapmıyoruz belki ama, iadeyi de garanti altına almak 

için, böyle bir onu da kenarda tutuyoruz.   

 

Tabii o kısımlar, biraz mevzuatsal kısımlar, anlattığı kısımlar. Bir uygulamadan 

Ankara’nın, tekrar söylüyorum 657 Sayılı Devlet Memurları Kanunu, yazılı emir 

hukuka aykırı dahi olsa, biz uymak zorundayız. Dolayısıyla biz, Ankara’dan gelen 

tebliğe göre burada işlemleri yapacağız. Tebliğler değişir, yazılı görüşler değişir, biz aynı 

şekil yenisine de uyarız. Sadece mantığını anlatmak için söylüyorum. Buradan problemli 

mükelleflerde biz size bunu soruyoruz. Zaten mükellef, yüklü bir problem var. Bir de 

siz diyorsunuz ki, işte mesela “biz cari mahsuplaşıyoruz”, gerçek olabilir yani, ben onun 

hepsine katılıyorum, piyasa şartları, ama burada da bir problem var, onu da unutmamak 

gerekiyor. Bu yüzden GEK 06 dediğimiz şey, biz şunu görüyoruz; Siz 100 milyonluk 

mal almışsınız, beyannamenizde bunu bildirmişsiniz, satıcıda 100 milyon yok. Biz, “bu 

iadeyi yapmayalım” demiyoruz ki, tamam, o yanlış bildirmiş olabilir. Mahsupta da biz 

size bir şey sormuyoruz, biz vergi dairesiyle yazışıyoruz o da diyor ki, “bize bunun 

ödeme belgesini getirin, devam edelim, iadeye devam edelim”. Sorunlu bir mükellefin 

belki beyanname vermeyecek, ondan sonra vermeyecek, ben onu bilmiyorum ki, eksik 

beyan, niye eksik beyan etsin? Onun da vardır bir açıklaması da, biz diyoruz ki, “zaten 

ödeme yapılacak, işlemler gerçekleşmiş, iadeye konu olmuş, biz de ödeme belgesi 

istiyoruz. Yani ödeme belgesi tek başına ne kadar ispat vesikası, o da ayrı bir tartışma 

konusu diyelim.  

 

Şimdi rapor tesliminden önce KDVİRA’nın oluşturulması, KDVİRA, İstanbul 

aslında menşe’ili, burada eski üstatların çok daha iyi hatırlayacağı, yani İstanbul’un 

başlatmış olduğu bir uygulamanın tüm Türkiye’ye yayılması sonucu birçok şeyi kontrol 

ediyor. Bizimde işimizi kolaylaştırıyor, sizin de işinizi kolaylaştırıyor. Teknik olarak, 

düzeltme beyannamesi kısmına da değineceğim konuyla ilgili. 

 

Şimdi bizim sistem, canlı bir sistem. Yurt dışına çıkamazsınız Gelir İdaresi’nin 

sistemi olmazsa, yani yurtdışı çıkış harcı ödeniyor. Yahut ehliyetinizi yenileyemezsiniz, 

ÖSYM sınavı yapamaz, yani bu sistem ayda belki işte binlerce, milyonlarca tahakkuk 



verdiğimiz gibi, bir taraftan bunu yapıyoruz. Bir taraftan Hazine hesabı olduğu için, 

devletin tahsilatçısı pozisyonunda, yani Vakıflar Genel Müdürlüğü’nün kesmiş olduğu, 

işte YMM Odası’na üyeliğini zamanında bildirmediği, dolayısıyla “böyle bir şey yok bu 

arada”, kestiği cezaları tahsil etmeye çalışıyor. Bu sistem, böyle büyük bir sistem. Ve bu 

sistem, mesela bu ay sonlarında süreler uzadığında, yine inanın bizim Maliye’de kendi 

girişimlerimiz bile kapatılıyoruz. Toplu döküm alamıyoruz, niye? Mükellef rahat işini 

görsün diye. O da inşallah belki kısa vadede çözülecektir. 

 

KDVİRA’da bu sistemin tamamını kullanarak bir analiz yapmaya çalışıyor. Bu 

analizi yapmaya çalışırken de zaman zaman gecikmeler olabiliyor. Zaman zaman ayrıntı 

şeyler çıkabiliyor. Şimdi burada YMM raporuyla “iade seçeneğini seçmeden” KDVİRA 

teknik olarak oluşmuyor. Çünkü YMM raporuna istinaden bir iade konusu, kontrollerini 

de ona göre yapacak. Ben şeyi anlıyorum, bazen YMM raporu KDVİRA’ya giriyor, daha 

mükellef eksiklik yapmadan özet rapora bakıp, hemen onun giremediklerini görüyorum 

ben, yani sizin onu niçin istediğinizin farkındayım, ama sistem bir bütün halinde 

çalışıyor. 60 Nolu Sirkülerde şu var, işte bu indirimden çıkarma olayında son 

beyannamenin düzeltilmesi yetiyor son iki dönemde varsa. Ama iadede biz hemen 

düzeltme istiyoruz. Ne kadar zor olduğunun da farkındayım. Temel mantık yine 

“KDVİRA”, çünkü ilgili dönemlerde bir iade istendiğinde doğru çalışması lazım 

KDVİRA’nın, o yüzden ilgili ayların teker teker düzeltip gelmesini istiyoruz. Ama iade 

yoksa, son dönemin düzeltilmesi yetiyor zaten.  

 

Şimdi vergi daireleri tarafından KDV iade dosyalarından mükellefin kuruluş 

gazetesi dahil, Türk Ticaret Sicil Gazeteleri istenmektedir. Böyle bir uygulamamız yok, 

yani biz sitemde olan, artık zaten ticaret sicil bizimle de paylaşıyor, bir problemimiz 

yok. Biz sistemde olan, elektronik ortamda ulaşabileceğimiz hiçbir şeyin mükelleflerden 

istemiyoruz. Bunu net bir şekilde zaten dairelere de duyurusunu yapacağız. Bu herhangi 

bir tebliğde yok, herhangi bir yerde yok, daire bunu kafasına göre yapıyor, bunu açıkça 

söyleyeyim. Oradaki memur girsin ticaret sicilden baksın. Bunları kesinlikle sizden 

istemeyeceğiz. Bunları da ayrıca duyuracağız. 

 

Devam ediyorum, alt mükelleflerle ilgili karşıt incelemelerde, karşıt inceleme 

belgesi ve nezdinde inceleme yapılan mükelleflerin muhasebecilerinin bilgisi, yani bunu 

istiyorlarmış herhalde. Bunu da istemeyecekler bundan sonra, çünkü biz karşıt inceleme 

tutanaklarında yer alması gereken zorunlu bilgiler arasında bu yok. Çok istiyorsa, 

kendisi sistemden baksın. Sizden ise mevzuatta yazanları isteyeceğiz, mevzuatta 

yazılmayanları istemeyeceğiz.  

 

Devam ediyorum, bunları bu toplantılar esnasında mutabık kaldığımız daireye 

duyurusunu yapabileceğimiz hususlar olarak değerlendiriyoruz. Vergi daireleri 

tarafından indirim, yüklenim ve gümrük beyannameleri YMM onaylı olarak 

istenmektedir. Tekrar ediyorum, sistemde yüklediğiniz, elektronik ortamda 

erişebildiğimiz hiçbir şeyin bir sizden fiziki olarak istemeyeceğiz. Bunları biz genel bir 



yazı şeklinde duyuracağız inşallah. Şöyle, hani oraya küçük bir reklam arası alayım, 

biraz da reklamı kendim için veriyorum aslında.  

Şimdi şöyle; biz tabii şunu yapıyoruz. Biz de bu toplantılar sayesinde piyasayı 

görüyoruz, öğreniyoruz, orada ne oluyor, ne bitiyor, neler bilgilendirmeli kendimizin.  

 

Şimdi mesela, haklı iadeler, hani o küçük, onu şey yapayım. Bizim o 

toplantılarımızın neye vesile olduğu gibi. Şimdi artırımlı iadelerde, hani küçük onu şey 

yapayım. Mesela tebliğ bize diyor ki “beş iş günü içerisinde iadeyi yap, iki ay içerisinde 

de teminat mektubunu iade et”. Tabii zaman zaman dairelerde belli tıkanıklıklar olduğu 

bize intikal etti.  

Şimdi normalde ben dairelere yazı yazabilirim, yani duyuru yapabilirim. Ama bu, 

mesela Başkanımız direkt konuyu sahiplendi. Biz belli bir nizamla gitmesi yerine, Rıza 

BİLGİÇ üstadımızın imzasıyla bunu bütün dairelere duyurduk özellikle, yani tebliğin 

bu hükmüne dikkat edin. Hatta o yüzden şunu dedim., biz şöyle şeylerle karşılaşmaya 

başladık. Gıda teslimi, işte 3’üncü çeyrek, yani 2’nci altı aylık dönemde nakit iade 

alınamıyor, yanlışlıkla iade verildiğini gördük. Hiç problem yok, biz onu gecikme 

zammıyla geri alırız zaten. Tek yanlış bu değildi, % 120. Şöyle bazen bakın ben neyi 

duyuyorum biliyor musunuz? Hani bakın böyle konuşuyoruz dostane, Yeminli Mali 

Müşavir bana diyor ki, asıl iadeyi almış beş iş gününde. Rapor çözümünde haksız iade 

var. Bana dedi ki “niye yaptınız”, ciddi söylüyorum, bunu ben de buradan söylemek 

istiyorum, “nasıl, niye yaptık” dedim, “listelerde bir hata görüyorsanız 

yapmayacaktınız” dedi. “valla biz yapacağız” biz yapacağız. % 120 TL, şöyle bir şey 

gelmiş kolaylık. Şimdi bakın ne oluyor biliyor musunuz? 600 tane personel, şefler, 

müdür yardımcıları birlikte belki 1000’i bulan farklı farklı insandan bahsediyoruz. Ben 

asla siz bunu genel kontrole dönüştürün” dediğimde, bu beş işgünü 1,5 aya çıkartıyor. 

Normal eksiklik yazmaya başlarlar, ki  başınıza gelmiştir belki küçük, küçük.  

Şimdi öbür türlü bana meslek mensubu diyor ki “yapmasaydınız iadeyi”. Niye 

sekiz ay?  O, onu düşünüyor. Yarısından fazlası haksız iade,  biz beş iş günü içerisinde 

iade yapmaya devam edeceğiz. Haksız iade çıkarsa da parayı alacağız. Vermezseniz de 

teminat mektubunu paraya çevireceğiz. Özellikle söylüyorum bunu, buna lütfen dikkat 

ediniz.  

Tebliğ bana bunu söylüyor “beş iş günü içinde iadeyi yaz, iki ay içinde teminat 

mektubunu iade et”. 

 

Tabii şöyle, istatistikleri de sıkıştırayım araya. Geçen yılın aynı dönemine göre ilk 

dört ayda, mesela 20.000’den fazla talep sonuçlandırmışım. İnanın daireleri memur, 

memur takip eder haldeyiz. Kiminde kaç tane dilekçe var. Eski bekleyen dilekçe ne 

zamandan?  Raporlar ne? Yani merkezden bunu takip etmeye çalışıyoruz. Elimizden 

geldiğince koordineli şekilde gitmeye çalışıyoruz. Sürelerin kısaldığını, yapılan 

iadelerin bir anlamıyla risk aldığını, dosyaların da çok sonuçlandırıldığını farkındayız, 

ama yürüyecek yolumuz hala var.   

 



Biraz şöyle, o istatistiki de paylaşmadan geçemeyeceğim. Şimdi 600 bin bize gelen 

talep var ya, Ankara Vergi Dairesi Başkanlığı’nın tamamı 95 bin civarındaydı. Bizim 

buradan verimi % 10 artırmamız, yıllık 60 bin talebe tekabül ediyor. Verimin işte bazı 

sebeplerden % 10 düşmesi, işte 60 bin talebi azaltmaya dönüşüyor. İşte, o bir personelin 

tayini, bir müdürün, yada bir pandeminin farklı, yani daha farklı durumlar çıkabiliyor 

bizde, sayılar fazla olduğu için.  

 

Bizim temel odaklandığımız şey, sıkıntılı şeyleri minimize edip, verimliliği 

elimizdeki imkanlarla, elimizdeki o malzemeyle en güzel yemeği çıkarabilmek, en güzel 

ürünü çıkarabilmek.  

 

Devam ediyorum. Evet, yine bu karşıt incelemelerde ba-bs formlarıyla beyan 

edilip, edilmediğine dair bilgiler isteniyormuş. Karşıt incelemelerde sadece deftere kayıt 

edilip, edilmediğine ilişkin bilgiler bizim için yeterli oluyor. Dolayısıyla bu kontrolü de 

az önce ifade ettiğim, GEK 06 segmenti sağlıyor kimin beyan edip, etmediğini. Karşıt 

tarafın ba-bs’sini biz size sormayacağız, yani “bunlar niye karşıt incelemelerde yer 

almıyor” diye. Artık, size bir eksiklik yazılmayacak.  

 

Yine alt mükelleflerin risk kriterlerinin YMM’ler tarafından yapılarak rapora 

eklenmesi, şöyle hani karşıt incelemelerde % 80’e kadar tedarikçilerde, imalatçının bir 

altına kadar karşıt incelemeler yapılıyor, onunla ilgili değil belki. Zaten Yeminli Mali 

Müşavir riskli gördüğü bir durumda, istediği kadar alta inebilir. Ama riskli görmüyorsa 

bunun dışında daire ona “bir şey yap” demeyecek. Yalnız, riskli görmediğini” ifade etsin 

tabii.  

 

Yine sözleşme bilgilerinin rapor içerisinde yer verilmesi, buna gerek yok. Kapakta 

zaten sözleşme bilgileri yer alıyor. Bunları böyle rapor içerisinde yer verilmesine gerek 

yok artık.  

 

Vergi daireleri tarafından mükelleflerin mahsup taleplerine rapor içerisinde 

ayrıntılı olarak yer verilmesi, bu teknik olarak da çok mümkün değil. Yani bunu niye 

istiyorlar ben de anlamadım açıkçası. Biz standart yazı dilekçesinde bunu görmek 

istiyoruz. Rapor içerisinde bunlara yer verilmesine gerek yok. Rapor tarihinden sonra 

bir borç doğabilir, onun için dilekçe verilebilir.  

 

Yine Damga Vergisi, bu aslında Damga Vergisini şöyle biraz daha genişleteyim. 

Ödemiyorlar herhalde Damga Vergilerini. Şimdi şöyle, burada vergi dairesi müdürünün 

denetim fonksiyonu var. Beyana dayalı bir vergi sisteminde denetim, tahsilat ana unsur, 

bunlar olacak. Vergi dairesi müdürü kafasına takıldığı an sizden bilgi isteyebilir. Damga 

Vergisinin ödenip, ödenmediğini sorabilir. Finansman gider kısıtlamasını sorabilir. 

Sormalı da, sorsun da, ama eksiklik yazısında değil. Özellikle söylüyorum, eksiklik 

yazılarında biz bunların sorulmasını istemiyoruz. Ama bilançosunu gördü, bir şey fark 

etti. Damga Vergisini hissetti. Bunu sor, ayrı bir yazıyla sor. Ayrı bir bilgi isteme 



yazısıyla sor. Eksiklik yazısına bunu bir madde olarak eklenmesini istemiyoruz. KDV 

iade eksiklik yazısı, sadece ilgili dönemin KDV iadesiyle ilgili olmalı diyeceğiz. 

Anlaştık mı? 

 

Şimdi vergi daireleri tarafından mükellef sahiplerinin veya ortaklarının ikametgah 

belgelerinin ibrazı isteniyormuş. Şöyle, rapor dispozisyonunda zaten ortakların o 

bilgileri olacak, ama belge  istemeyecekler. Neden? Özellikle soruyorum. Bizim 

MERSİS yetkimiz var. Yani bir TC kimlik numarasını yazdığımızda ikametgah adresini 

görebiliyorum. Bunu özellikle söylüyorum ki, bundan sonra istemeyecekler. Sistemde 

görülen hiçbir şeyi istemeyecekler.  

 

Vergi daireleri tarafından tır karneleri, faturalar, indirim, yüklenim, araç hasılat 

listeleri rapora eklenmesi isteniyormuş. Burada da yine aynı şekilde şöyle, biz burada 

yine tır karneleri elektronik ortamda bize ibraz edilebiliyorsa, onu da istemeyeceğiz. 

Ama elektronik ortamda bize ibraz edilmediyse fiziki istiyoruz. Kriterimiz elektronik 

ortamda biz erişebiliyor muyuz, erişemiyor muyuz özetle? Yani biz madde madde 

konuştuğumuz için, ben madde madde aldım özellikle es geçmeyelim diye tır karnesini 

vesaire.  

 

Vergi dairesi tarafından rapora eklenen KDV iadesiyle ilgili tasdik sözleşmesiyle 

ilgili ödeme dekontu nerede üstat? Şöyle, biz yine bunun iadeyle bir alakası olmadığını, 

 

MASUM TÜRKER 

 

Bu madde çok önemli, neden önemli biliyor musunuz? Yeminli Mali Müşavirler o 

raporla ilgili ücretin ödenmesinin sağlanması açısından önemli.  

 

FATİH ARKBAŞI 

 

Sayın Bakanım eleştirdiler bunu ama, sistemi eleştirdi, “bunu niye yazıyorlar” 

diyor.  

 

MASUM TÜRKER 

 

Şu anda bağımsız denetimde, bağımsız denetim raporlarıyla ilgili olarak yeni 

uygulama, ücretin banka yoluyla ödenip, ödenmediğini ibraz etmek zorunda ve bu 

meslek örgütlenmesinde ücret ödenmesini mali müşavirlerden de sağlamak için, yani 

maliye ödemek yerine, maliye bu ödemenin yapılıp, yapılmadığının araştırılması 

buradaki bütün arkadaşların bekleyen hizmetlerini tahsil etmek bakımından önemli.  

 

 

 

 



FATİH ARKBAŞI 

 

Teşekkür ederiz Bakanım. Şöyle, vergi inceleme raporu veya bir dava kararı geldiği 

durumda, KDVİRA’nın yeniden çalıştığı gibi durumlar oluyormuş. Bizim için inceleme 

raporları ve dava kararları bizim raporumuzdan hukuki olarak daha büyük bir norm. 

Buna uymak zorundayız, orada çıkan eksikliklere göre, iadenin yapılamama gibi bir 

durumu olamaz. Dolayısıyla bunu da hatırlatacağız dairelere, inceleme raporu ve dava 

ne diyorsa onu yerine getireceğiz süremiz dahilinde.  

 

Yine raporlarda ve eklerde yer almasına rağmen, belgeler yokmuş gibi belge 

isteniyormuş. Bununla ilgili de uyarıyı yapacağız. Zaten siz ekinde değil, onu da bir geri 

dönüş yapabilirsiniz.  

 

Yine vergi daireleri tarafından öneri, satış aşamasında yapılan pazarlama satış 

dağıtım giderleri ile genel yönetim giderleri iade hesabında kabul edilmemektedir gibi, 

biz buradan iade hakkı doğuran işleme isabet eden kısmının ayrıştırılıp iade 

alınabileceğini söylüyoruz. Burada problemimiz yok.  

 

Yine yabancılara yapılan konut satışlarında bedelin ilgili kişi tarafından değil, bir 

başka kişi tarafından gönderilmesi eleştiri konusu yapılıyormuş. Burada da paranın 

yurtdışından gelmesi birinci kriterimiz. Aracılık sözleşmesi vesaire varsa, o silsile 

halinde ilgili hesaba gelmesi, problemimiz yok.  

 

Şimdi ben hatırlatıyorum, 1 Seri Nolu Tebliği ben hatırlatıyorum. Artık gecikme 

zammı işletme dönemi başlıyor, “eksikliklere lütfen cevap verin iadenin reddedilmesi 

gündeme gelebilir”. Buradan KDV Uygulama Tebliğinde belirtilen, yani eksiksiz bir 

şekilde ibraz edilmesi gerekiyor raporun. Mesela şunu biliyoruz biz, hele bir raporu içeri 

atalım, ondan sonra içini tamamlarız. Bakın, bu devir bitti. Özellikle söylüyorum. 

Yüksek gecikme zamlarıyla karşı karşıya kalabilirsiniz. Otuz gün içerisinde eksikliklere 

lütfen cevap verin. Cevap veremeyecekseniz de, ek süre isteyin. Sürelere aldığınız gibi 

riayet edilmesini istiyoruz. Raporu bir bütün halinde, karşıt inceleme tutanakları 

dahildir. Şunu biz görüyoruz, tamam ilk on karşıt inceleme tutanağını ekleyeceksin ve  

% 80’ni yapmış olman lazım. Biz eksikliği yazıyoruz, “ben karşıtları yapacağım daha”, 

senin yapmış olman lazım karşıtları. İbraz ederken, yük olmasın diye istenmedi senden. 

Dolayısıyla lütfen buna azami dikkat edelim.  

 

Rapordaki eksiklik, yani 2’ye ayrılıyor “muhteviyattaki eksiklik”, “rapordaki 

eksiklik”. Raporda eksiklik varsa, rapordaki eksikliklerin tamamlandığı tarih itibariyle 

iadeniz yerine getirilecek. Dolayısıyla siz raporu verdiniz. Karşıt tutanakları bitti ve üç 

ay sonra verdiniz. O üç ay tarhiyat dikkate alınacak. Üç aylık gecikme zammı 

hesaplanacak. Ama muhteviyatta eksiklik vardı, daire yazısını yazacak zaten size, orada 

problemimiz yok. Dilekçeyi ilk verildiği tarih, otuz günlük süreye dikkat ediyorsunuz 

ama.  



 

Yine böyle bildikleri küçük bir hatırlatma yapmak isterim. Normal dairelerde 

1milyon 250 bin liraya kadar, 1.250 – 4.5 arasında Uygulama Grup Müdüründe, 4.5 

milyonu bizde, İhtisas da 3 milyona kadar İhtisas Vergi Dairesi Müdüründe, 3 milyonun 

üstü bizde. Neden bunu söylüyorum? İadenin nerede takıldığını bile bilin diye. Bazen 

“Başkanlık’da” diyorlar, Uygulama Grup Müdürlüğü’nde çıkıyor, “daire de” diyorlar, 

başka bir yerde çıkabiliyor, bunu da küçük bir hatırlatma istedim.  

Çok teşekkür ediyorum. Şöyle, sadece kısa kısa şunlara da değinip, nihayete 

erdireceğim inşallah. GEK 06 kuralla mahsuplaşma işleminin gerçekliğinin ispatına 

kısaca değindiğimi düşünüyorum.  

Perakende satış fişlerine değindim. İade zamanı düzenlemesiyle yaşanan sorunlar, 

23 Seri Nolu Tebliğle birlikte, zaten biz bir yıllık süre içerisinde bütün her şey olsun 

istiyoruz. Buna azami dikkat edelim. Zaten artık anlaşıldı, yani içerik şeklinde talepler 

giriyor.  

Konut yapımı için zorunlu olan harcamalar, biz jeneratör kabul etmiyoruz, ama 

jeneratör yap, ama onun KDV’si yüklenilsin durumu var şu an. Mevzuat değişir mi? 

Değişebilir, onunla ilgili bir şeyimiz yok.  

Yine imalatçı, ithalatçılarla ilgili, biz % 10’a kadar iadeyi veriyoruz. Nakit 

iadelerde 24 dönem karşıt zorunluluğu var.  

Mahsup iadelerde 24 dönem karşıt zorunluluğu yok.  

Tekrar ediyorum, mesela yine nakit iade de bir seferliğe mahsus 24 dönem arıyoruz. 

Yani liste yok, hiçbir şey yok, o bir küçük kontrol olacak. 

338’den 301, yani imalatçı, ihracatçıdan normal ihracata dönüldüğü durumdan, biz 

ilk iadeyi komple vazgeçilmiş, haksız iade olarak evet alıyoruz. Tarhiyat yapıyoruz. 

Sonra yeni bir talep olarak giriliyor. İkisinin konu itibariyle aynı olabilir, ama iade süreci 

tamamen birbirinden farklı. Şu an Gelir İdaresi’nin yaklaşımı bu yönde, biz de bunu bu 

şekilde uygulamaya devam edeceğiz.  

Özetle söylüyorum, 338’den iade aldınız, raporu yazmaya geldiniz, biz bu 301’e 

döndünüz istediğiniz an, biz size vermiş olduğumuz iadeyi haksız iade olarak, cezai 

tarhiyat yapacağız geri alacağız, 301’den yeniden iade edeceğiz.  

Onun için karşıtları yapıp, ya da yapılıp yapılamadığına bakın, ona göre iade talep 

edilmesi mantıklı.  

Ve ön kontrolde, o da mevzuatla alakalı, yine biz de % 50, % 80 yapalım. O işte 

belli, şartları sağlayanlara tanınan bir imtiyaz. 

 

İthalattaki gözetim farkı, burada yine Gümrük ve Ticaret Bakanlığı’nın sanki 

yapacağı bir şey, çünkü bu KDV’ler, yani gümrükte tahsil edilen KDV, bizimle de 

alakası yok, sanki oranın yapacağı şeyler.  

 

İnternet Vergi Dairesi üzerinden verilmesi gereken listelerin yüklenmesinde 

yaşanan teknik sorunlar, şimdi orayla ilgili çok kişiye hatırlatmak istiyoruz, önemli 

gördüğüm için söylüyorum bunu. Bazen beyanname veremeyeceksiniz. Yine geldi 

mesela bugün, daha önce bu tür Grup Müdürlüğü de yaptığım için, oradan da biraz 



biliyorum. Şunu yapın lütfen, gece 12’de, 11’de bilgisayar başında yükleme yapmaya 

çalışıyorsunuz, son gün. Yükleyemiyorsunuz. Ekranın fotoğrafını çekin, bir tane içeriği 

gelen dilekçe atın, deyin ki “biz bunu veremedik”, ondan sonraki süreç “yüzde yüz 

çözülür” demiyorum, ama kolaylaşır. Yani sizin beyannameyi aslında vermek 

istediğiniz, veremediğiniz ortada, gece 11’de bilgisayarın başındasınız zaten, ekran 

görüntüsünü “biz giremedik” deyin, ertesi gün verdiğiniz beyanname süresinde kabul 

edilebilir.  

Yine Olcay bey değindiği için söylüyorum, yani evet GEK 06 ödeme belgesi 

istiyoruz, yüz bin satırlık ödeme belgesi olan durumlar var. Bunları da aşabiliyoruz yani, 

hani böyle görüşler aleyhe gibi duruyor ya, inanım lehe gelen görüşler de çok, mükellef 

işini kolaylaştırıcı. Bunun için irtibatta olalım diyorum.  

 

Son istisnalarla ilgili çok özür dileyerek ona da bir değinip, ben nihayete 

erdiriyorum. Yaklaşık iki ay önce istisna belgeleri artık Başkanlığın onayına sunuluyor. 

Vergi dairesi müdürünün yetkisinde uygun olup, olmadığına biz bakacağız. Biz 

bakabiliriz, problemimiz yok yani mevzuat açısından da.  

Biz bir program yazdık, kendimiz yazdık İstanbul Vergi Dairesi Başkanlığı olarak. 

Hızlı bir şekilde daireden Başkanlığa intikal etmesini sağlıyoruz. Dilekçe bazında takip 

ediyorum. Ortalamamız Başkanlıkta geçen süre için, bunun için de Ankara’yla 

sunduğumuz görüşler dolayısıyla sürelerin uzadığını görüyoruz. Yoksa biz, aynı gün 

mümkün mertebe onaylıyoruz.  

 

Burada şu var, tabii ki YMM’ler işin içinde olabilir. Biz, bu niye buraya geldi? Bu 

çok yanlış kullanıldı, çok yanlış yapıldı, onun için biz bunu kontrol etmek istiyoruz.  

 

Ve şöyle, ben biraz daha hani kendimi sizin yerinize koyarak da söyleyeceğim 

bunu. Şimdi istisnalar yine bize geliyor ya, ben beş tane YMM’yle görüşemedim. 

YMM’ler hiçbirinde yok, kusura bakmayın. Ben Gemi Yat İhracatçıları Birliği’ne 

toplantıya gittim, bir tane mi ne vardı orada YMM. Burada bildiğim kişiler var, haberi 

yokmuş mesela o günkü toplantıda, o gün mükellefleri oraya geldi.  

 

Biz istiyoruz YMM’lerin işin içinde olmasını. Benim işim kolaylaşıyor. Benden 

önce keşke YMM kontrol etse onu. Ama bir gemi metraj yapımına bakıyoruz, yirmi tane 

buzdolabı var. Yirmi tane buzdolabı koyacak yer yok gemide. Biz bunu vermiyoruz.  

 

Yine devam ediyorum, ithalata değindiğiniz için üstat. Siz istisna belgesini 

girerken, bunu ithalatla yurt içinden alınıp, alınmadığını yazacaksınız. Eğer iki defa 

yazarsanız, ben onu onayladığım an siz bir tane ithalat, bir tanede yurtiçinden satın alıp, 

yapabilirsiniz. O yüzden ne yapacaksınız? Karar vereceksiniz. Yurt içinden mi alacaksın 

ithalat, değişti mi kararın revizeye geleceksiniz onu ithalat yapacaksınız. Yani benden 

aldığın istisnaya istinaden, gümrüğe gidip, bir tane gümrükten, bir tane de yurt içinden 

alabilirsiniz. Sizinle ilgili, yap artık. O yüzden en baştan revizeye geleceksiniz, revizede 

yapacağız. Gümrükte malım var, son dakikada, iki ay ortalama gümrüğe malların 



gelmesi. Son dakika lütfen daireye gelmeyin. Gümrükçülerle de irtibatta olun diye, 

hızlıca yani böyle sizlere aktarmak istedim.  

Çok teşekkür ediyorum, sürç-ü lisan ettiysek affola, tekrar görüşmek üzere. 

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ 

 

Fatih ARKBAŞI müdürümüze çok teşekkür ediyoruz. Bizim komisyon 

toplantılarımız da böyle geçiyor. Kendisi söyleyecekti, unuttuğu için söyledim. Bizim 

komisyonumuz amatör bir ruhla çalışıyor. İdare’den gelen heyeti sadece simit, eski kaşar 

ve meyve suyu veriyoruz.  

 

FATİH ARKBAŞI 

Burada simit, eski kaşar ve  meyve suyu eşliğinde gençliğimde yaptık toplantıları 

da, onun reklamını da yapalım dedim.  

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ 

 

Burada çok memnunlar, unutulmaz hatıraları oluyor. Amatör ruhla tamamen iyi 

niyetle Yeminli Mali Müşavire ve İdaremizin kıymetli müdürleri, yetkilileri de can-ı 

gönülden bunları yapıyorlar, bunların da bilinmesini istedik.  

Şimdi zamanımız daraldı. Çok zevkli interaktif bir toplantı oldu. KDV iadesi zaten 

kendisi yasa çıktığından bu yana, bizimde 1 Nolu Tebliğ konumuzdu. Sıkıntılarla, işte 

uygulamada aşmamız gereken sorunlarla devam ediyor. Biz bunu en azına indirmeye 

çalışıyoruz.  

Şimdi soru ve cevaplara geçeceğiz. Her zaman önce yüz yüze salonda olan 

üstatlarımıza söz hakkı veriyoruz. Sonra işte bizi uzaktan katılan katılımcılara veriyoruz.  

 

VAHAP ADIYAMAN    Soru cevaba başlamadan önce Başkanım çıkacak. 

 

RIZA BİLGİÇ  

 

Çıkmam gerekiyor, ben çok teşekkür ediyorum. İstanbul Yeminli Odası 

Başkanımıza, katılan arkadaşlarımıza böyle büyük bir konuyu gündeme getirdikleri için, 

gerçekten verimli bir toplantı gerçekleşti. Ben İstanbul Vergi Dairesi Başkanlığı adına 

vergi dairelerimizin konuya göstermiş olduğu hassasiyetten dolayı teşekkür ediyorum. 

Başkanlara, Fatih beye gerçekten, yani İstanbul’daki teşkilatımız sözlerin emrinizde. 

Yani ne kadar şükredersiniz, yapılabilecek, siz de onlarla birliktesiniz, yani aynı 

camianın insanları sayılır, birebir çalıştığımız için. Dolayısıyla ben hem meslek 

mensubu arkadaşlarımıza, hem de Bakanlığımızın değerli temsilcilerine çok teşekkür 

ediyorum. Ben ayrılmak zorundayım. Ve inşallah daha sonraki başka bir toplantıda bir 

arada oluruz diyorum.  

Hepinize hayırlı günler diliyorum, sağolun.  

 



BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ     

 

Çok teşekkür ederiz. Arkadaşlar toplantımız devam edecek. Şöyle, Bakanımızı 

yolcu ediyor, bir kısım Oda Yönetimimizle, Maliye’den gelen değerli müdürlerimiz. 

Şimdi toplantımızın en can alıcı bölümüne geleceğiz aslında. Soru, cevap, 

arkadaşlarımızın sıkıntılarını dile getireceğiz. Zamanımız azaldı, saat 6’da bitireceğiz 

toplantımızı.  

Evet, şimdi salondaki arkadaşlara söz vermeye başlıyorum. Şimdi ilk sözü Mehmet 

YALÇIN bey istediği için en başında buyurun. 

 

MEHMET YALÇIN 

 

Değerli Başkan teşekkür ediyorum sevgiler, saygılar sunuyorum hepinize. Ben 

tartışmalı bir konuyu dile getireceğim. Fatih Başkanım, değerli Baş Müdürüm, 4’üncü 

maddenizle ilgili, sayın Hakkı KOÇAK üstadın da eksiklikler konusunda güzel 

konuştular. Değerli arkadaşlar 2000’den önce vergi müdürlüğüne tahmin ediyorum 

zimmet gören değerli müdürlerimiz var diye düşünüyorum. Neden söylüyorum bunu? 

2004 veya 2005’lere kadar KDV tebliğe toplanıncaya kadar daha gerek Katma Değer 

Vergisi Kanunu Madde 10, b/d, direkt biraz önce sizin söylediğiniz gibi, Vergi Usul 

Hukukundan gelen fatura ve benzeri belgesi, ki Katma Değer Vergisi Kanun, ki daha 

önce düzenlenmiş fatura, gümrük makbuzu ve benzeri demişti ve benzeri belgesini 

ifadesini, deliller toplanmadan önce temizlik malzemesi ve kırtasiye, yani fatura almak 

imkanı olmayan harcamalar denmişti.  

Dolayısıyla o dönemde, 2000’den önce, iade raporu yazdığımız zamanda, daha 

sonradan öğrendik ki vergi müdürlerimize zimmetler çıkmıştı. Neden? Sayıştay, aynen 

biraz önce sizin dediğiniz gibi, KDV iadesini kabul etmemişti. çünkü faturanın nama 

düzenlenmesi lazım.  

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ    Kısaca toparlayalım. Yalçın bey  

 

MEHMET YALÇIN 

 

Firmalar büyük ve de iade talepleri içerisinde çok cüzi rakamlar olduğuna 

inanıyorum. Dolayısıyla biz 2000’den önce şu uygulamayı yapıp geliyoruz. Hiçbir 

zaman perakende fişiyle iade talep etmiyoruz. Değerli arkadaşlar gerçekten bu kadar 

iade rakamlarını konuşurken, yani bunlardan gelen iade rakamları emin olun hiçbir şey 

değil. Dolayısıyla perakende fişleri, bir de alt toplamlarıyla gider yazdırılması daha 

doğrudur diyeceğim.  

Şunu söylemek istiyorum, Ticaret Kanununda da bütün büyük firmalar ve birinci 

sınıf mükellefler ifadesini tam kullanamadım, tüccarlar, kendileri de faturayla alışveriş 

yaparlar. Dolayısıyla bu perakende satış fişiyle Katma Değer Vergisi indirim konusu 

yapılmasına da ben karşıyım.  



Sayın Müdürüm, siz şu ifadeyi kullandınız “biz onlarla da iade veriyoruz”. Bana 

göre bu uygulamada daha sıkıntılara gidecek. 

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ       

 

Yalçın bey anlaşıldı. Perakende fişlerinde iade istemeyelim, gider de yazmayalım 

diyorsun. Yalçın üstadın söylediği anlaşıldı, Lütfen kısa olursa, açıklama, tanımlamadan 

çok soru olursa çok seviniriz.  

 

İBRAHİM AKBAYRAK 

 

Ben üç tane konuda görüş ifade edeceğim., bu yöntemle. Bunlardan birincisi, 

segmentle ilgili geçtiğimiz bir konumuz var mı? Lütfen, yok. Segmentlerde azalma var 

mı? Segmentlerle ilgili şöyle bir çalışma yaptık biz, komisyonundaydım. Bu dönem 

olmadı.  

Segment bir, bu ne gerektiriyor? Kanun değişikliği. Bu ne gerektiriyor? Tebliğ, 

genelge Bu nereye gidiyor? Vergi dairesinde birinin imzalaması gerekiyor. Bu eğitimle 

olur, vesaire olur, memura getirilir Yani böyle bir şey göremedim.  

Bugün KDV iade hızlanması, KDV hızlanması için, memur Esenyurt’ta bir güzel 

gelişme oldu. Personel sayısı arttı. sekizinci aya kadar mahsuplar geldi. kesinti olmaz, 

yani burada memurların eskiden yanlış kaydırarak olmaz. Yeni gelen memurlarında en 

az bir tanesi geçiyorsa tarihi orada kalması gerekir, o başka bir yol. 

Onun ötesinde pek gündeme gelmedi. Mesela KDV iadelerinde SSK 

mahsuplarında sistemsel bir hata var. Bunu bütün arkadaşlar sorun yaşıyor. Kontrol 

raporu oluşuyor. Biz göremiyoruz. Siz kontrol raporunu gördüğünüz zaman, o kontrol 

raporu üç gün önceki tarihte oluşmuş. Nasıl olabiliyor? 

 

FATİH ARKBAŞI    Böyle bir şey yok ki.  

 

İBRAHİM AKBAYRAK 

 

Kontrol sonucunu gördüğünüz halde iki, üç gün önce vergi dairesi veriyor. Yani 

işleri tamamlayıp, kendisine göre ayın 15’ine kadar işlemi bitirip SSK’ya mahsup 

kesecek mi kesecek. Zaten bu sürdürülemediği için, biliyorduk geçtiğimiz aylarda SSK 

mahsupları bir sonraki ayda yapılması halinde herhangi bir sorun olmayacağı, belki 

süreyi uzatmak sistemden son anında.  

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ   Toparlayabilir miyiz, SSK’yla ilgili bir sorun 

var.  

 

 

 

 



İBRAHİM AKBAYRAK    

 

Evet, onunla ilgili bir sorun var. Onun haricinde tabii Bakanımız ve Vergi Dairesi 

Başkanımız ayrıldı ve KDV iadelerindeki mahsupları da görmüyorlar. Net bir hesaplama 

yapamıyor. Sizin mahsuplarınıza bakıyor. Listeler tamam, şu tamam makinayla, şu kadar 

mahsup talebi var, onun biz kalan kısmını bu böyle olmaz ki,  

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ    

 

Yani elektronikle ilgili sorun vardı, başka var mı üstadım? Çok teşekkür ederiz. 

Şimdi Masis YONTAN Başkanımıza sözü veriyoruz, buyurun. 

 

MASİS YONTAN 

 

Çok teşekkür ediyorum. Rıza Başkanım dedi ki, meslektaşlar gelmiş burada, bizler 

burada tabii KDV iadesinde hem aylık bazda, hem yıllık bazda katma değer orantısı 

hesaplanır. Burada bazı aylarda özellikle yöneticiler 15 günde, bir ayda, bazen iki ayda 

ödetebiliyorlar. Bazı aylarda olabiliyor. Ama zorunlu giderler var. Maalesef pay da 

veremiyorsunuz. Bence bu hatalı sayın Müdürüm. Bu yıllık bazda olmalı. aylık baz 

yaptırdığı zaman, bazı aylarda düzeltme isteniyor. Burada bir sorun çıkıyor.  

İki, tevkifatlı KDV oranı, tevkifatlı KDV uygulamak çok farklı ve hep tevkifatsız 

KDV raporu da verdiğimizde, bir kelime ezberlenmiş “randıman analizi, risk analizi”. 

Randıman risk analizi ne demek? Tevkifatlı katma değerde farklı, farklı. Burada hem 

isteniyor, işi çok uzatıyor. Teknik kapsamda indirimlerde 50 milyon maddesi var. 50 

milyonu geçiyorsa altı ayda bir geçtiyse ben yine istiyorum. Yok, olmaz, hakkınızı 

kaybediyorsunuz. Bu 50 milyon ne zaman değişecek. Bir onu sorayım. 

Mahsuplarda, özellikle mahsuplaşma, mal satılmış, mal iade gelmiş. Vergi dairesi 

açıp inceleme yapıyor. Bakın, böyle zorluklar çıkıyor.  

Pasif giderler, binek otolarda evet % 10’u kanunen kabul edilmeyen gider etmek. 

Ama iş yerinde kullanılan pikaplar var. Pikaplarda da biliyorsunuz arkadaşlar, camı 

kapalıysa ticaridir, camı camlı ise sayılıyor. Muhasebede de bunu ayırmak çok zor. 

Dolayısıyla ne yapıyoruz. 

Bir şey daha var. Özelleşme kapsamındaki Biliyorsunuz, bir karşıt inceleme 

yapamadınız, ama vergi daireleri ısrarla karşıt inceleme tutanağı istiyorlar.  

Bir de KDVİRA var ya, ne olursunuz biraz istekleri Türkçe olsun. Anlaşılır olsun. 

Öyle şeyler yazılıyor ki, gerçekten anlamak çok zor.  

Çok teşekkür ediyorum. 

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ    

 

Biz teşekkür ederiz sayın YONTAN. Şimdi Kamber KAYA, birinci ricam özet 

olmasını, yorumdan çok, doğrudan soruya girmenizi rica ediyorum. Buyurun.  

 



KAMBER KAYA 

 

Teşekkür ederiz. KDV Kanun 32 diyor ki, “takip eden ikinci yılın sonuna kadar 

talepte bulunmak yeterlidir” diyor. Firma talepte bulunuyor. Bütün belgeleri yüklüyor. 

Ve bir de bunu genişletiyor. İleriye doğacak borçları var. Vergi dairesi ileriye doğru 

borçlanıyor, o anda borcu yok. Sürekli vergi dairesi yazı yazıyor. Siz dilekçenizi iptal 

edin, borcunuz oluşunca şey yapın. Şu anda mahkeme sürecine doğru gidiyoruz. İlgili 

vergi dairesine düzeltme talebinde bulunduk. Reddetti. Aslında size iletmek istiyorum 

olayı. Yasal bir şey değil burada, mükellefi davayla karış karşıya bırakmak durumuyla 

karşı karşıyayız. 

Teşekkür ederim. 

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ    

 

Kamberciğim, bunu ilgili Müdür Yardımcılarımız var, Müdürümüz burada, biz 

teşekkür ederiz. Buyurun Mehmet Şahin SEVDİK üstat.  

 

MEHMEH ŞAHİN SEVDİK 

 

Ben özellikli olarak bardağın dolu tarafını görmek lazım. Ben burada Fatih 

üstadımızın kendisine özellikle İstanbul’daki Gelir İdaresi’ne, vergi dairelerine olsun, 

uygulama grup müdürlükleri olsun gerçekten bütün herkes çalışıyor. vergi dairesi ayrı.  

 

Personel sayımız gerçekten çok azaldı. İstanbul ekonomi şartları tayin olmak 

isteyenler de artık İstanbul’da çalışmak istemiyor. Burada bize göre tek bir çaresi var. 

İstanbul için özel bir durum olması lazım. Bunu hepimiz gündeme getiriyoruz, 

söylüyoruz ama, bizim yapımız personel endeksli. Yani Başkanımız yapay zeka destekli 

olmak zorunda, bahsetti ama, KDV iadesi yapılması sürecinde. Benim söylemek 

istediğim bu, mahsup belgelerine KDVİRA kontrol raporları maalesef çok geç çıkıyor. 

Ertesi ayın 9’u, 10’unu buluyor. Ayın 20’sine kadar SGK süresi var. Ve bu sürede özel 

SGK mahsuplarını biz veremiyoruz. Bu da KDV mahsuplarını bizleri çok zorluyor.  

 

Son dönemde şununla karşılaştık biz. Özel hiçbir yazı yazılmadan alınan 

mükelleflerimiz var. Konu şu, vergi tekniği raporu yazılanlar firma olarak hiçbir tevkifat 

yapılmadan, kendisine yazı gelmeden. Geçmişteki ba formları bilgilerden hareketle 

hemen yapılıp, size özel ceza gelenler var. Bizim hatta imzaya çağırmak suretiyle 

karşımıza geldi bu. Her hâlükârda yazı yazılır. Burada da önemli bir eksiklik olduğunu 

düşünüyorum. Bunu nasıl çözeriz bilmiyorum ama, …. 

 

 BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ   Teşekkür ederiz. Şimdi Hüseyin GÜL üstat 

buyurun.  

 

 



HÜSEYİN GÜL 

 

Öncelikle sayın Bakanımıza ve panelistlere teşekkür ederim. Sözlerimin esası sayın 

Bakanımıza ait ama, ifade ediyorum. Deprem teşvik belgesi kapsamında iadelerde malı 

alan firma yada teşvik belgesinin sahibi firma, sistemine girmemiş oluyor. Sizin iadeniz 

yapılmıyor. KDV iadesi yazısı ıslak imzalı isteniyor bazen, bunun sistemde var zaten, 

yeniden fotokopilerinin yeterli olmasını ifade ediyorum.  

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ   Kim istiyor bunu, Sanayi Bakanlığı’mı 

istiyor? 

 

HÜSEYİN GÜL   Hayır, vergi dairesi. 

 

FATİH ARKBAŞI  İstisna Vergi Dairesi ıslak imzalı halini mi istiyor? 

 

HÜSEYİN GÜL  

 

Islak imzalı istiyor. Benzeri bir sürü sorun var ifade edeyim. Faturaları ayrı ayrı 

parçalardan oluşması lazım. Her birisi ayrı KDV iadesi yapılıyor. firmanın aldığı böyle 

bir sıkıntıları var. Bunların dikkate alınmasını, bir sürü daha var ama, teşekkür ederim.  

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ   Biz teşekkür ederiz. Yusuf EVREN üstadımız 

buyurun. 

 

YUSUF EVREN 

 

İyi günler üstadım. Benim sorunum, tamamen ihracatçı olan firmalarda KDVİRA 

raporunda son ihracat tarihinden sonraki genel giderlerin çıkıyor. Bunda belki yani 

“olabilir” diyeceksiniz, ama ihracat yapılıyor. İhracat gerçekleştikten sonra geliyor. 

Bunu kabul ettik. Şimdi de biz bazen tamamen ihracatçı olanlardan adam ihracatı yok 

bir sonraki ay genel giderlerini işte. Tamamen ihracatçı firma. Vergi daireleri bütün genel 

giderlere kayıt edemezsiniz diyor. sorumluluğu kabul ediyor ama, bunun 

dönüştürülmesinde fayda var.  

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ   Teşekkür ederiz, tamam. Buyurun üstadım. 

 

………… 

 

Tüm misafirlerimize hoş geldiniz diyorum. Diğer üstatlarımıza da saygılarımızı 

sunarak, kısa bir soru sormak istiyorum. 2023 yılı itibariyle mahsuben iade oranıyla, 

nakden iade oranlarının ne olduğu noktasında bir bilginiz var mı? 

İki, mahsuben iadelerin de KDV iade raporuna bağlanması hususunda görüşünüz 

nedir? 



Çok çok teşekkür ederim. 

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ    

 

Biz teşekkür ederiz. Şimdi geldiğimiz noktada arkadaşlar interaktif bir toplantı 

oldu. Biraz da geç başladık. Sonuçta uzaktan izleyen arkadaşlarımız var. Onların bütün 

sorularının yazdıklarının tamamının çıktılarını alıyoruz. Ve o çıktıları İdare’nin 

ilgilendiren bölümüne, İdare’ye ileteceğiz. Başta Fatih Müdürümüz olmak üzere, 

Komisyonumuzu ilgilendiren yönü varsa, biz onu ele alacağız. Müşterek toplantımızda 

dile getireceğiz, ya da biz dönüp arkadaşımıza, üstadımıza cevap vermeye çalışacağız.  

 

Şimdi cevap verebilmeye de imkan olabilse diye bir çok soru, vazgeçilmezse 

Rıdvan IŞIK bey tamam buyurun. Son soru, son soruyu alıyoruz ve sonra sözü Fatih 

ARKBAŞI Müdürümüze vereceğiz.  

 

RIDVAN IŞIK 

 

Mükellef KDV ödemeksizin iptal ettiğini madde kapsamında tedarikçi firmadan 

KDV almış olduğu ürünü kullanarak doğrudan ihraç etme şansı olması yasak olduğunu 

biliyoruz. Yalnız biz kapsamında ihracatçı firmayı bulunduk. Bu durumda mükellef bir 

kısmını çoğunluk olarak uygun olarak, ama GİB belgesini tanımlattırdığından dolayı 

gümrük müşavirliğinin görüşü doğrultusunda KDV tahsili olarak, KDV olarak faturayı 

kesiyor. Vergi dairesi bir tanesinde kaldı. Mükellefim imalatçı, dış ticaret firması değil. 

sermaye şirketi değil. Dolayısıyla görüşmelerimiz yaptık vergi dairesi müdürüyle. 

Bu konuda görüşlerinizi rica ediyorum. Teşekkür ederim.  

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ    

 

Teşekkür ederiz. Şimdi son konuşmacımız da söz aldı. Vakit daraldı. Özellikle 

soruların muhatabı Fatih Müdürümüz olduğu için, ben önce Hakkı KOÇAK üstadımıza 

bir cümle söz vereceğim. Sonrasında Olcay üstadın varsa ona cümle, sonrasında Fatih 

Müdürümüze vereceğim.  

Şimdi burada bütün çıktılarını aldık yazılı gelen soruların. Zaman çok uzadığı için, 

uzaktan söz alan üstatlarımız bizi mazur görsün, lütfen rica ediyoruz. Bir daha 

yapacağımız sunumlarla ilgili toplantıda bu kez geleneği bozabiliriz. Başkanımın da 

izniyle. Uzaktan olanlara, KDV’yle ilgili bir sorun varsa, önce uzaktan katılan 

üstatlarımıza söz vereceğiz. Bunun da sözünü vermiş oluyoruz.  

Buyurun Hakkı üstat.  

 

HAKKI KOÇAK 

 

Teşekkür ederim sayın Başkan. Ben size, o sıralarda oturuyor olsaydım ben 

gerçekten diğer sunuculara hiçbir soru sormazdım. Bulmuşken KDV Uygulama Grup 



Müdürü’nü bütün sorularımı ona sorardım. Belki söz öyle yaptınız, doğrusu da buydu. 

Onu ne söyleyeceği çok çok önemli, ama bir hususu belirtip, ben sonlandırmak 

istiyorum.  

Benim sunumum tamamen mevzuata ilişkin bir sunumdu. Arada sırada ben 

farkında olmadan “uygulama” dedim ama, kesinlikle benimki tebliği değişiklerine 

ilişkin bir husustu. O tebliğ değişmeleri olmadığı sürece, zaten bu uygulamanın yapacağı 

bir şey yok. Uygulama şu andaki mevzuat çerçevesinde en iyisini, en doğrusunu yapıyor.  

Teşekkür ederim.  

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ   Teşekkür ederim, Olcay bey buyurun.  

 

OLCAY ER    

 

Üstadım burada yaklaşık 200 – 250 tane kıymetli üstadım ….ayrıca ekrandan da 

350 – 400 tane ekrandan katılan meslektaşlarımıza da çok teşekkürlerimi iletiyorum. 

Bundan sonra Komisyon olarak da bundan sonrada KDV iadesiyle yaşadığınız sorunları 

lütfen Odamıza mail olarak iletin. Biz bu konuyu tartışıp, yine İdare’yle yaptığımız 

görüşmelerle sorunlar ve çözümler olarak iletebiliriz. 

Teşekkür ederim.  

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ    

 

Olcay arkadaşımıza teşekkür ederiz. Sayın Müdürüm buyurun, bütün soruların 

sizin olduğunu düşünüyorum, evet buyurun.  

 

FATİH ARKBAŞI 

 

Benim vaktim var, çok dağıtmaya gerek yok diye düşünüyorum.  

Biz İbrahim beyle başlayalım. Biz kontrol raporları şöyle, işte o sistemdeki 

yoğunlukla alakalı oluşabilmesi geciktirilebiliyor mu? Kontrol raporlarında iki, üç farklı 

tarih var. Kontrol raporunun oluşturulmaya talep edilen tarih, kontrol raporunun 

oluştuğu tarih, daireye aktarıldığı tarih. Yani kontrol raporu oluşmuş, biz de onu 

görüyoruz. Şimdi mesela beş iş günü dedim ya, mükellef diyor ki “bizim on gün oldu”, 

ben dönüm KDVİRA’ya bakıyorum. KDVİRA’nın daireye intikal ettiği tarihe bakın. 

Çünkü süresi o tarihten sonra başlıyor. Hani saat ve dakikasına kadar görüyorum. 

Oradaki sıkıntı, hani sizin gördüğünüz birden fazla tarih, raporun belki tarih olabilir. 

Bizim daireye intikal ettiği tarih, bizim dikkate aldığımız tarih, onun öncesinde biz de 

göremiyoruz. Hatta bazen mükellef şey diyor, aynı anda açıldığını biliyorum ben. Çünkü 

mükellef diyor ki “raporu açıldı, önceki raporu görebiliyorum” diyor. Bizde bakıyoruz, 

aaaa evet açılmış, Duyurular vesaireler yapılıyor her ay bununla ilgili.  

SGK bizim için şöyle, yani işte Bakan bey yanımda, cevabı ondan biliyorum. Bizim 

özellikle SGK ve gümrükle daha böyle entegre olmamız gerektiğini düşünüyoruz Şimdi 

mesela bu ay SGK’nın uzama süresi bizimle alakalı değil. Muhasebatla alakalı. Biz ayın 



16’sında, 17’sinde yapmışız, Mal Müdürlüğündeki transferler doğru bir sistemde 

problem olmuş. Bayağı bir mükellefin, bize intikal etti o konu. SGK, 20’sinde yapmış. 

Mal müdürlüğü 20’sinde yapmış. SGK hesabına 22’sinde, 20’sinde geçmiş. SGK’dan 

iptal olması teşviklerin iptal olması, gecikme zamlarıyla karşı karşıya kalıyoruz.  

Biz SGK’yla daha böyle entegre olsak bizim için daha iyi olur.  

 

Sadece size şunu söyleyeyim, hani bizim KDV iade açısından, bakın SGK geliyor 

ya, herkesten öndesiniz, önce SGK. dedim ya ben, bunlar bir kenara itiliyor. Çünkü 

SGK’yı zamanında yapmak zorundayız. O yüzden sıkıştırıyorlar. Yani olası bir haksız 

iade durumunda, olası bir iadenin yapılamama durumunda o teşviklerin yanması, yani 

çok büyük ekonomik sıkıntılar olur. Yani üç gün geç almakla, SGK’nın zamanında 

yapılmaması aynı sonuçları doğurmuyor.  

O yüzden biz, SGK bize geldiğinde bütün işi gücü bırakırız, önce SGK’yı yaparız. 

 

İBRAHİM BEY    ……………… 

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ    İbrahim’cim karşılıklı olmasın.  

 

FATİH ARKBAŞI 

 

Orada da, yani o tip mesela bayramda, zaten o dokuz günlük tatili bekliyorduk. 

Genellikle uzuyor süreler. Mümkün mertebe hazır gitmekte fayda var.  

 

KDV mahsuplarındaki haciz, biraz tahsilatın konusu. Ben şöyle değineyim, 

kesinlikle mahsuplu bir alacak, yani vergi dairesinden mahsup olarak girilmiş bir 

alacağın 6183’e göre de başka bir şey, böyle bir haciz yapılamaz. Ama gözden kaçma, 

manuel kontrol, işte bahsettiğiniz sebeplerden gözden kaçma durumunda İdare’yle 

anında irtibata geçildi. Özellikle ben isim de söylüyorum. İsmail BİLİCİ, Tahsilat Grup 

Müdürümüz bu konuda da hassastır. Daireyle çözülemediği durumlarda muhakkak 

surette İsmail BİLİCİ beye ulaşmaya çalışın. Sekreterine not bırakmaya çalışın. Yani 

aynı gün içinde inşallah çözülür o. Tabii ki bizim burada verdiğimiz cevaplar, bizim 

diğer işlemler….Yani 100 milyon borcumuz var. 50 milyon mahsup varsa, 50 milyonu 

iadeye koyduk tabii ki, kastımız o değil. yani tamamı mahsup da değil alacaktan 

bahsediyoruz.  

 

Tabii şimdi Başkanımızın da sordukları, Komisyona ben onu havale ediyorum. 

Çünkü daha çok mevzuat değişikliğiyle ilgili, ben en başta çerçeveyi çizdim. Biraz daha 

uygulamayla alakalı, uygulamayı da komisyona da, topluyor komisyon. Şundan dolayı 

ben de atıyorum topu, biz orada tartışıyoruz bunları zaten. Hatta biz tartışmıyoruz, onlar 

zaten getiriyor konuyu o yüzden biraz oraya doğru gidiyorum. Yani tevkifattaki 

randıman aynı, ben de anlamadım, onu özellikle söyleyeyim.  

 



BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ  Sizde böyle bir cevap, onları bize 

cevaplamanız lazım.  

 

FATİH ARKBAŞI 

 

Şimdi biz konuştuklarımızdan biraraya geldik ya üç, beş kere, artık birbirimizi 

anlıyoruz. Devamlı onların ne demek istediğini de anlıyoruz. O yüzden hepsini böyle 

söylemiyor olabilirim.  

 

Şimdi bakın, vergi dairesi bizden piyasa bilgilerini istedi. Bunu özellikle buralara 

benim. Bakın, normalde vergi dairesinde çalışanlar eğer bunu istiyorsa, sizin bir  

probleminiz var. İncelemeye sevk etmeyi düşünüyordur, tamam mı, bir şey arıyor orada, 

çünkü Rutin dışı bir şey varsa, isteyebilir mi? Ben de “isteyemezsin” diyemem vergi 

dairesine şüphelidir ister. Var orda işte “demir” diyor. “randıman” deyince o geliyor 

aklıma. Demircilerde biz bunu görüyoruz, fatura var, kamyon yok. fatura var, depo yok. 

Nerede bu demir? Bir de bu demir. 10 ton,100 ton demir, nerede bu demir? gibi, yani 

bunlar isteniyorsa, bir şey var demektir. Orada bir küçük hatırlatma sadece, belki bir şey 

de yok, o da ayrı bir konu.  

 

İBRAHİM AKTAN 

 

Adamın aracı var. Faturaları çıkarın, fotokopileri tasdikleyin, yani bahsettiğiniz 

olay bir onu anlıyorum ben. Ama öyle şeyler geliyor ki, işte bütün fişleri çıkarın 

fotokopileri imzalayın, tasdik edin. Ondan sonra araçların bilmem nesini falan. Yani 

dolayısıyla böyle sorulmayacak sorular tabiri caizse Hayır burada sorulur mu, siz de 

diyorsunuz ki “sorulmaması lazım”, sorulmaması lazım olan şeyler, yoksa sizin 

bahsettiğiniz hakikaten kamyon KDV iadesini ilgilendirmeyen sorular soruyorlar.  

Ben KDV iadesini yaptım. Demin burada arkadaşlardan Rıza Başkan mı söyledi? 

KDV iadesi diyor ki, inceleme gönderiyorum. 

 

VAHAP ADIYAMAN   Zaten 28 Numaralı Tebliğin içinde var o.  

 

İBRAHİM AKTAN 

 

Yani bizim bütün derdimiz yeminlilerin, sen kendin iadeni yapacaksan yap be 

kardeşim, öküzün altında buzağı arama, incelemiyor ki, görmüyor ki, o başka bir yerde. 

Adamın iadesini yap, daralmış, burada konuşuyoruz. Bakan bey konuşuyor. Vergi 

Dairesi Başkanı, sizler konuşuyorsunuz. Adamın hakkını verin, incelemeye gönderin. 

Tabii hakkı, inceleme hakkı var, buna itirazımız yok ki.  

 

 

 

 



FATİH ARKBAŞI 

 

Evet, şöyle sadece, bizim toptan, yani genel bir duyuru yapabilmemiz için, onu 

ifade ediyorum. Şimdi ben faturaları, fişi almak Şüphelenirsen al, Üstünde durduğumuz 

konu bu, sadece onu anlatmaya çalışıyorum. Alana da yazık. Ne kadar bakacaksın, hangi 

birine. Burada fiş var, bunun sorumluluğu su değil kastettiğim. İşin o subjektif kısmı var 

ya üstat, onlar biraz …. 

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ 

 

Kamber bey, bak senin sorununu çözmek için ilgililere ….dedi, duydunuz mu? 

 

FATİH ARKBAŞI 

 

Yani şöyle, KDVİRA’lar evet biraz geç çalışıyor, ona cevap verdiğimi de 

düşünüyorum biraz, az önce SGK mahsuplarda. Özel esaslar size yazı yazılmadan 

alınmamış olması gerekiyor. Özel esaslarda 370/a-b, yani dahil kapsamında da, biz özel 

esaslara “ispata davet” dedik. Bir de “izaha davet” vardı kanunda. Şimdi ikisinin çıkışta 

alanlar, alabiliyor. Bazen izaha davete gitmiş, “neden olmuş olabilire bakıyorum 

aslında”. İzaha daveti gitmiştir, izahını yeterli görülmemiş olabilir, izahta bulunmamış 

olabilirsiniz, ondan dolayı özel esaslar çalışıyor tekrardan. Yani ispata davet çalışıyor 

da, izaha davet giden bir süreçte oluyor. Normal şartlarda sizin görüşünüz gelmeden 

almaması gerekiyor vergi dairesinin kesinlikle.  

 

İstisna belgeleri ıslak imzalı istenmesi, böyle bir şey yok diye biliyorum ben ama, 

burada müdürler çok, istisna yazısını ıslak imzalı mı istiyorlar? 

 

DİNLEYİCİ    …..firmanın… 

 

FATİH ARKBAŞI 

 

Firmanın, ben mi ıslak imzalıyı arıyor dedim, tamam.  

Kadir beyin, mahsuben ve nakit iadelerle ilgili, mahsuben iadelerde zaten Yeminli 

Mali Müşavirlere aktif açılmaya başladı, tevkifatlar falan geldi. Söylüyorum, o istisna 

belgesi özelinde de onu söyledim. Yeminli Mali Müşavir işin içinde olduğunda bir 

birleşik olay yaşıyoruz. Sadece o ihbarı etmek için, ne kadar çok dosyada Yeminli Mali 

Müşavir imzası görsem, Yeminli Mali Müşavir birlikte, yani bizim işimize geliyor. Daha 

rahat imzalıyoruz hepimiz açıkçası. Dairelerde daha rahat bakıyor. Sanırım yeterli olur, 

gönlümüzden geçen o.  

Dahili işlemelerde şöyle, yani bunu böyle çok açmak istemiyorum. Bu birazda iki 

yıllık bir mevzu bizim için, kim sormuştu bu soruyu? 

 

 



BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ 

 

Rıdvan IŞIK bey. Biz bu konuyla ilgili çok da böyle ele avuca gelmemesi 

diyeceğim, bir dakika Osman TAN üstat, biz bu konuyla ilgili sayın hocam, bu konu her 

tarafta sıkıntı yaratan bir konu olduğu için, özellikle Olcay arkadaş da ele aldığı zaman, 

sadece başlığını ele alır. Çok dillendirmedik. Çünkü bir ele alınmaya çalışılsa, geriye 

doğru sıkıntılara yol açma durumu da söz konusu, onun için “donsun buzdolabında” gibi 

düşünüyoruz. Evet Müdürüm.  

 

FATİH ARKBAŞI 

 

Şöyle sadece, dahili işlemenin mantığını anlatmak için ele alacağım. Şimdi dahili 

işlemenin temel mantığı şu; Şimdi biz bir ürün ithal edeceğiz, yada yurtdışından 

alacağız. Yurtdışına ben bir şey satacağım. Benim niyetim bu. Ben bunu üretmek 

istiyorum. Yurtdışına satarken zaten KDV yok. Alırken bunu bana KDV’siz ver bunu. 

Temel mantığı bu. KDV’siz al, üret, sat KDV’siz. Dahili işleme böyle.  

Şimdi ben soruyu böyle bir yandan farklılaştırarak gireceğim. Ben 100 ton kumaş 

aldım, bekle. 100 bin metre kumaş aldım gömlek yapacağım. 90 binini hiçbir problemsiz 

gönderdim. 10 binini de üretemedim. Yurtiçine satacağım. Ne yapacağım ben? Tebliğ 

diyor ki, sen dahili işleme şartlarına uymadın 10 bin metreyle alakalı, yurt içine satarken 

de KDV hesaplayacaksın onunla ilgili bir problemimiz yok. Sen şimdi dahilde işleme 

şartlarına uymadın ya, bunu yurt içine sattın. Şu gümrükte ödemediğin KDV var ya, git 

onun vergi dairesine tarhiyatını yaptır, öde, onu da indirim konusu yap. Problem yok. 

Oradaki problem ne? Vergi dairesine yaptırmıyor, yurt içine KDV’li satıyor, ihracatçı da 

bunu üç ay içinde çıkarıyor, işte ondan sonra sektörde, ihracat gerçekleşmiş. Gümrük 

diyor ki, ihracat var, yüklü mal yurt dışına çıktı, onlar için problem yok. Bizim için 

problem var. Çünkü bu KDV’li satılamaz. KDV’li satılırsa sen bunu DİP’ten çıkardın 

anlamı var.  DİP değil artık bu, niye KDV’li satış? “yurt içine KDV’li sattım”, yurt içine 

KDV’li sattınsa, DİP’ten ödemediğin KDV’yi tarhiyat yaptın, indir, hesapla, sen sağ, 

ben selamet. Onun için KDV’li satmak bu sefer neye dönüşüyor? Dolaylı bir şekilde 

KDV iadeye dönüşüyor. Atıyoruz, vermiyoruz oraya isabet eden kısmına. firma tarhiyat 

yapılacak, vergi dairesine ihracatçıya KDV o zaman veriyoruz. Şunu demek istiyorum, 

ihracatçının suçu ne? İhracatçının suçu bekleyecek. O zaman niye o DİP’ini kapattın, 

gibi, gibi. Hani tartışmalı, ilgileniyorlar, ilgileniyoruz. Sadece böyle bir hatırlatma olsun 

diye.  

Ben tamamım, teşekkür ederim.  

 

BAŞKAN NAMIK KEMAL KOÇ 

 

Sayın müdürüm, bütün sorunlar çözülseydi böyle hemen bir toplantıda, kırk yıllık 

KDV böyle gelmemiş olurdu. Onun için sabırlı olalım. Çözmeye çalışacağız. Kırk 

yıldan bahsediyoruz. 1 No.lu Tebliğimiz KDV Tebliğidir bizim. Geniş yazı veren 

üstatlar var ama, bunları aldık, bakın yanında okuyor. Komisyona da girecek. 



Şöyle yapalım, her toplantının bir nihayeti olacak. Gönül istiyor ki çok çok 

uzatalım, ama ben sayın Başkanıma son birkaç cümle etmek için lütfetsin, buyurun. 

Toplantımızı Başkanımızın konuşmasıyla kapatacağız. Bütün katılımcı arkadaşlara 

uzaktan, yüzyüze cani gönülden teşekkür ediyorum.  

 

İSTANBUL YMM ODASI BAŞKANI VAHAP ADIYAMAN  

 

Efendim ben de öncelikle sayın Bakan Yardımcımıza çok teşekkür ediyorum. 

Buradan ayrıldık, kahve içtik aşağıda, kahve içerken de yeniden tam tasdik 

zorunluluğuyla ilgili desteğini, gayretini talep ettim. Rıza Başkan’a çok çok teşekkür 

ediyorum. Herkesten bu çalışmayı yapmamızı, İdare’yle Yeminli Odası’nın müşterek 

çalışması, çalışma yapmasının çok fazla gayretini gösteren Rıza Başkan’a da çok 

teşekkür ediyorum. Fatih bey diyecek ki “bana niye teşekkür etmiyorsun” diyecek. 

Çözmediniz ki bütün sorunlarımızı. Bir sürü soru açık kaldı. Aslında Namık Kemal bey 

çok güzel söyledi arkadaşlar, “kırk yılın meselesini bir toplantıda çözmemiz mümkün 

değil”. Gerçekten komisyona soru ve sorunları iletirsek, bunları derleyip , 

toparlayacaklar, Fatih beyle, İdare’nin de katkısıyla alınan süreçte mükelleflerle ilgili 

vergi dairesi KDV Müdürümüzün bizzat komisyona katılımıyla daha da genişleyecek ve 

adım adım gideceğiz.  

Şimdi 28 madde tespit etmişler. 28 maddenin içinde çok önemli maddeler var. 

Mesela birinin altını çizeyim. Katma Değer Vergisi iadesiyle ilgili olmayan konularda 

eksik yapmayın diye, bütün İstanbul’daki vergi dairelerine Fatih beyden, ya da Rıza 

beyin imzasıyla yazı gidecek. Bu çok önemli.  

Bundan sonraki süreçte yürüyerek devam edeceğiz. Bu açıdan bütün 

konuşmacılara, dinleyicilere, herkese çok çok teşekkür ederim. Bir sonraki toplantıda 

birarada, bir plaket töreninden sonra hepinize teşekkür ederek ve iyi akşamlar dileyerek 

bugünkü toplantıyı tamamlamış olacağız. 


